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ما را در تلگرام دنبال کنید

قاچاق سوخت تراکتورها 
را خاموش کرد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: ضریب مکانیزاسیون منطقه براساس تعداد 
تراکتور توزیع شده بالا است اما تراکتورها کارنمی کنند و کشاورز به مشکل افتاده است

زورآزمایی سیل و مدیریتزورآزمایی سیل و مدیریت
در حالی که در روزهای گذشته بیشتر شهرستان های استان درگیر سیل و بارندگی 

بوده اند، هواشناسی از ادامه فعالیت سامانه مونسون خبر می دهد. فداکار استاندار 
کرمان و نظری فرمانده سپاه از ساعات اولیه سیل در میان مردم بودند.

 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

رویکرد 
هیات های داوری 
تامین اجتماعی 

 فساد  زاست

 عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

منابع بانک های 
دولتی ته کشیده

عضو کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس شــورای 
اسلامی با اشــاره به منابع بانک ها، اظهار کرد: منابع 
بانک های دولتــی ته کشــیده و دولت هــر چه به 
آنها فشــار بیاورد مجبور می شــوند از بانک مرکزی 
اســتقراض کنند و بدهکار بانک مرکزی شوند یعنی 
استقراض غیر مستقیم، که به نفع دولت نیست. جبار 
کوچکی نــژاد در خصوص وضعیت تورم در کشــور، 
گفت: دولت هــر چقدر تلاش کند میــزان نقدینگی 
را کاهش دهد، در کنترل تــورم موفق خواهد بود؛ ما 
در مجلس قانون گذاشتیم که دولت بعد از حذف ارز 
ترجیحی، بــه مردم کارت الکترونیــک بدهد و آقای 
رئیســی وعده داده بود که ۲ ماه دیگــر ارائه کارت 
الکترونیک محقق خواهد شــد، اما بعد از گذشــت 

حدود ۵ ماه هنوز کاری انجام نشده است.

امدادرسانی به ۲ هزار و۵۱۷ 
سیل زده در کرمان

خانه بهداشت کارگری 
شرکت آبفا استان 
کرمان افتتاح شد

امر به معروف 
و نهی ازمنکر باید  

 به بهترین وجه اجرا شود

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان از امدادرسانی به ۲ هزار و ۵۱۷ نفر متاثر از 
سیل و بارندگی در طی چهار روز گذشته در نقاط مختلف استان خبر داد. رضا فلاح گفت: 
نیرو های امدادی این جمعیت در طی چهار روز گذشته به ۲ هزار و ۵۱۷ نفر متاثر از سیل 

و بارندگی در طی چهار روز گذشته امدادرسانی کردند.

خانه بهداشت کارگری شرکت آبفا استان کرمان ،توسط دکتر 
هادی بهداد مدیر کل امور اجتماعی وزارت مردم و با حضور 
مجتبی مصباح مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی اســتان 
کرمان،عبدیان مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان و جمعی از 

مدیران و مسئولین افتتاح شد.

امام جمعه کرمان گفت: دفاع از معــروف و جنگ با منکر 
از درس های مهم و اصول اساســی محرم است که باید به 

بهترین وجه احیا شوند.
حجه الاســلام والمسلمین حســن علیدادی سلیمانی،در 
خطبه های نماز جمعه این هفته که در مصلی امام علی علیه 

السلام شهر کرمان برگزار شد....

 رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان:

عدم مهارت نیروی 
انسانی، عامل اصلی 

کُندی کار است

رییس کمیسیون 
قتصادی مجلس  ا

شــورای اســلامی گفــت: رویکــرد 
تشــخیص و هیات هــای داوری در 
تامین اجتماعی فســاد زاســت و داد 
 فعــالان اقتصادی را درآورده اســت.
 محمدرضــا پورابراهیمی در جلســه 
شــورای گفت وگوی دولــت و بخش 
خصوصی افزود:باید به صورت پایه ای 

این مسائل را برطرف کنیم.

صفحه 8 را 
بخوانید

با پیشنهاد رئیس سازمان
  زندان ها کشور؛

مدیرکل زندان های 
استان کرمان مدیر   برتر 

 کشوری معرفی شد
مجتبی  ســید 
 ، حســینی

مدیــر کل زندان های اســتان کرمان 
به عنوان مدیــر برتر از ســوی رئیس 
قوه قضاییــه در ســال ۱۴۰۰ انتخاب 
شــد و طی مراســمی در دادگستری 
 کرمــان  مــورد تقدیــر قــرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی دادگســتری 
کرمــان در تقدیرنامه محســن اژه ای 
خطاب به مدیر کل زندان های اســتان 
کرمان آمده است:"توفیق شما در خدمت 
شایسته در این ساحت مقدس که منجر 
به احراز عنوان مدیر برتــر قوه قضاییه 
در سال ۱۴۰۰ با ارزیابی واحد متبوع و 
معاونت راهبردی شده، شایسته سپاس 
است". اژه ای در این تقدیرنامه با تبریک 
فرارسیدن هفته قوه قضاییه و بزرگداشت 
یاد و خاطره شهید مظلوم آیت الله بهشتی 
و یاران همراهش، از خدمات ارزشــمند 
مدیرکل زندان های استان کرمان تقدیر 

و تشکر نموده است. 

صفحه  8 را 
بخوانید
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مجموعه شورای اسلامی شهرعنبرآباد و 
پرسنل شهرداری عنبرآباد

با نهایت تأسف ضایعه غم بار 
درگذشت برادر گرامیتان مرحوم 
محمد علی توکلی  را خدمت شما 
و خانواده محترم تسلیت عرض 

نموده، از خداوند متعال برای روح 
پاک  آن مرحوم علو درجات و 

مغفرت الهی و برای خانواده محترم 
صبر جمیل آرزومندیم.

انالله و انا الیه راجعون
 شهردارمحترم شهرستان عنبرآباد

جناب مهندس مسعود علی توکلی

حسینی نماینده مجلس: نباید در تدوین
 برنامه هفتم توسعه عجله کرد

محسنی اژه ای: اگر عدل و انصافی باشد "حمید نوری" تبرئه می شودمخبر: مراسم اربعین باید در امنیت کامل برگزار شود

رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید 
و نظارت بر اجرای سیاست های کلی اصل 
۴۴ قانون اساسی با بیان اینکه نباید در 
تدوین برنامه هفتم توسعه عجله کرد، گفت: 
ما نیاز به اصلاح نظام حکمرانی یا همان 
بهبود محیط کسب و کار داریم چون با 
شرایط فعلی اقتصاد ایران با کندی سرمایه 

گذاری و رشد اقتصادی مواجه است.
 به گزارش ایسنا، سیدشمس الدین 
حسینی در همایش ملی اولین برنامه 
گام دوم انقلاب؛ ضرورت تغییر ریل 
سیاست گذاری کشور در برنامه هفتم 
توسعه که به همت مرکز پژوهش ها برگزار 
شد، اظهار کرد: نباید در تدوین برنامه هفتم 
توسعه عجله کرد، ما دچار از ریخت افتادگی 

نهادی و در هم تنیدگی نهادی شده ایم.
 از ریخت افتادگی یعنی مثلا وزارت اقتصاد، 
امور اجرایی را رفع می کند و جاهای دیگر 
که باید کارهای توسعه ای انجام دهد به امور 

دیگر می پردازد.
 برنامه و بودجه کشور به نهادی صرف برای 
بودجه تبدیل شده است مثلا در تبصره ۱۸ 
بودجه رقابتی بین سازمان برنامه و وزارت 
اقتصاد وجود داشت. حسینی با تاکید بر 
لزوم بهبود محیط کسب و کار گفت: هر 

دولتی دولت قبل را متهم به رشد نقدینگی 
می کند که آخرین آن دولت آقای روحانی 
بود که بالاترین رشد نقدینگی را داشت. 
اینها به این موضوع بر می گردد که نظام 
تامین مالی ما مشکل دارد و ما در شرایط 
اطلاعات اقتصادی دچار محدودیت هستیم 
یعنی نمی دانیم وضعیت آماری چگونه 
است؟ در بودجه احکامی وجود دارد که 
برای اجرای آن باید سامانه راه بیفتد اما این 

اتفاق رخ نمی دهد. 
ما نیاز به اصلاح نظام حکمرانی و تغییر 
در رویکرد برنامه اقتصادی داریم که در 
حال حاضر با کندی سرمایه گذاری و رشد 
اقتصادی مواجه هستیم. در این شرایط 
سرمایه گذاری در بخش خصوصی و دولتی 
با مشکل مواجه شده و طبیعتا جذب نیروی 

کار هم مشکلاتی را دارد.
 این نماینده مجلس با بیان اینکه فشار 
زیادی بر نظام بانکی است و با انواع ناترازی 
مواجهیم، گفت: وقتی نظام تامین بانکی را 
نمی توان درست کرد نتیجه آن می شود 
که دولت و بخش غیر دولتی برای تامین 
منابع به سمت پول پرقدرت می روند و این 
یعنی رشد نقدینگی و پایه پولی و در نهایت 

افزایش تورم است. 

بعین با  ر د مرکزی ا عضای ستا جلسه هماهنگی ا
لانبیاء)ص( و  تم ا رگاه های مردمی بسیج، خا قرا
امام حسن مجتبی)ع( با حضور معاون اول رییس 

جمهور برگزار شد.
ین جلسه با  ، محمد مخبر در ا یسنا رش ا  به گزا
اشاره به رویکرد و اهتمام جدی دولت سیزدهم 
رزش های دینی و مذهبی، بر لزوم  نسبت به ا
نات و تمهیدات  مکا مه ریزی دقیق، تأمین ا نا بر
یی  هپیما ا سم ر ری مطلوب مرا لازم جهت برگزا

اربعین تأکید کرد.
 معاون اول رییس جمهور با یادآوری همزمانی ایام 
اربعین امسال با گرمای شدید هوا از دستگاه های 
ربعین خواست  ذیربط و همچنین ستاد مرکزی ا
حمل و نقل و اسکان زائران به نحوی برنامه ریزی 
شود که آسیب های ناشی از گرمای هوا به حداقل 

ممکن کاهش یابد.
یژه آب و  یط و : با وجود شرا مخبر تصریح کرد
 ، مسال و با در نظر گرفتن شدت گرما یی ا هوا
نند  ا ین است که مردم بتو یژه دولت ا م و هتما ا
ئه بهترین خدمات دهی و  ا ر مل ، ا منیت کا در ا
ربعین  هپیمایی ا قل مشکلات در مراسم را با حدا
شرکت کرده و حرم امام حسین)ع( را زیارت کنند. 
یش  فزا ول رییس جمهور تلاش جهت ا ون ا معا

تعداد پایانه ها و دروازه های خروجی مرز را جهت 
تسهیل رفت و آمد زوار پراهمیت ارزیابی و بر لزوم 
د ناوگان حمل و نقل جهت رفاه هر  فزایش تعدا ا
ز  ن تأکید کرد. مخبر همچنین ا ئرا ا چه بیشتر ز
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خواست 
ن،  ئرا ا نه های مرزی و در مسیر حرکت ز یا در پا
تجهیزات  و  نات  مکا ا و  ر  سیا رستان های  بیما

پزشکی را به میزان مناسب مستقر کنند.
 معاون اول رییس جمهور همچنین از دستگاه های 
یی و نهادهای ذیربط خواست همکاری و  جرا ا
هماهنگی های لازم را با فراجا انجام دهند تا روند 
ئران در مرزها با حداکثر  ورود و خروج و تردد زا
ین جلسه که با حضور  . در ا سرعت میسر شود
وزرای بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و راه و 
شهرسازی، فرمانده فراجا، مسئولان دستگاه های 
ر  برگزا مردمی  رگاههای  قرا روسای  و  مختلف 
سم  لی در مرا حتما شد، مشکلات و کمبودهای ا
اربعین مورد بررسی قرار گرفت و در خصوص ارائه 
نجام سفر  ئران، تسهیل ا ا کثری به ز خدمات حدا
ز مرز، تکمیل زیرساخت های  در داخل و خارج ا
وگان  نه های مرزی، توسعه نا یا ز در پا مورد نیا
ر و توسعه  رستان سیا ر بیما ا ستقر حمل و نقل، ا
نات  مکا ا توسعه  نی،  درما و  شتی  بهدا خدمات 

ارتباطی و مخابراتی و تدوین شیوه نامه هایی برای 
 . . . یی و نجام زیارت با توجه به شرایط آب و هوا ا

تصمیمات لازم اتخاذ شد.
سردار میراحمدی، معاون وزیر کشور نیز گزارشی 
م شده برای  نجا رکات ا مه ریزی ها و تدا نا ز بر ا
ئه کرد و گفت:  را ربعین امسال ا برگزاری مراسم ا
ن  ئرا ا د ز مسال تعدا ین است که ا پیش بینی ما ا
بعین  ر یی ا هپیما ا قان شرکت در مراسم ر و مشتا
فزایش چشمگیری داشته باشد به همین منظور  ا
لازم است که برنامه ریزی گسترده ای برای تأمین 
نیازهای زوار انجام دهیم. سردار اشتری فرمانده 
ین  ن در ا یرا نتظامی جمهوری اسلامی ا نیروی ا
جلسه بر لزوم تقویت زیرساخت ها در مرزهای 
یران و عراق جهت خدمت رسانی هر چه بیشتر  ا
ید تلاش  : با فزود بعین تأکید کرد و ا ر ر ا ا و به ز
م  یا نده تا ا قی ما کنیم در همین مدت محدود با
نقلابی، شرایط مناسبی  ربعین، با کار جهادی و ا ا
را برای زائران اربعین فراهم نماییم.  وزرای راه و 
شهرسازی و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی هم 
در این نشست گزارشی از اقدامات صورت گرفته و 
برنامه ریزی های انجام شده جهت تأمین امکانات 
و تجهیزات بهداشتی و درمانی و نیز بهبود حمل و 

نقل زائران ارائه کردند.

ره به محکومیت حمید  شا ئیه با ا رئیس قوه قضا
بد با حکم یک دادگاه در سوئد  نوری به حبس ا
گفت: اگر مختصر عدل و انصافی در صادرکنندگان 
حکم علیه این تبعه ایرانی وجود داشته باشد، در 

مرحله بعدی، حکم به تبرئه او خواهند داد.
 به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
ژه ای، در نشست شورای  لمسلمین محسنی ا وا
ز این  عالی قوه قضائیه، تصریح کرد: درسی که ا
روزهای مبارک و بزرگ می گیریم آن است که در 
صورتی که خدایی ناکرده اسلام عزیز و جبهه حق و 
حقانیت در خطر قرار گرفت، نه تنها از تحمل رنج 
و سختی گریزان نباشیم که در صورت نیاز جان 

عزیز خود را نیز فدا کنیم. 
 وی همچنین با اشاره به بزرگداشت عیدالله الاکبر 
عید غدیرخم در سراسر ایران اسلامی از مردم و 
ران برگزاری عید غدیر و مهمانی  ندرکا دست ا
۱۰ کیلومتری این روز در تهران و احسان بزرگ 
میلیونی که در روز غدیر در سراسر کشور انجام 

گرفت، تقدیر به عمل آورد.
میداشت روز  مه با گرا دا ئیه در ا  رئیس قوه قضا
ده و تکریم بازنشستگان، بیان داشت: هر  نوا خا
ده و  نوا میزان تلاش در جهت تحکیم بنیان خا

ایجاد مودّت و همدلی در نهاد خانواده به تعالی و 
ترقی هر چه بیشتر جامعه یاری می رساند. 

ً خطاب  ژه ای بر همین اساس مجددا محسنی ا
به رئیس سازمان بازرسی کل کشور تاکید کرد 
نون »حمایت  که نسبت به نظارت بر اجرای قا
از خانواده و جوانی جمعیت« و به طور کلی تمام 
ده، تسهیل  نوا لی نهاد خا نین مربوط به تعا قوا
امر ازدواج و مسکن، اهتمام داشته باشد و نحوه 
نین را مورد نظارت جدی  اجرایی شدن این قوا

قرار دهد.
ستا به  ئیه همچنین در همین را  رئیس قوه قضا
مرکز توسعه حل اختلاف و دادگاه های خانواده 
نیز دستور داد که نسبت به مقوله تحکیم خانواده 
دعاوی  در  و  باشند  داشته  ویژه تری  عنایت 
خانوادگی و مسائل مربوط به نفقه، مهریه و غیره 
به نحوی رسیدگی و صدور حکم کنند که خروجی 
این فرآیند منجر به استحکام خانواده ها و اجتناب 

و جلوگیری از گسست آنها شود.
 وی در ادامه به موضوع نحوه دستگیری و محاکمه 
نی در کشور  یرا ناعادلانه »حمید نوری« تبعه ا
با  محاکمه  و  ین دستگیری  ا مغایرت  و  سوئد 
موازین و اصول حقوقی و نقض عدالت قضایی در 

این فقره اشاره کرد و ضمن محکوم کردن نحوه 
دستگیری، محاکمه و اتهاماتی که از قول عده ای 
تروریست، آدمکش، فاجر و فاسق به یک شهروند 
ناعادلانه نسبت  ین محاکمه  نی در روند ا یرا ا
نصافی در  گر مختصر عدل و ا ده شد، گفت: ا دا
یرانی وجود  صادرکنندگان حکم علیه این تبعه ا
و  داشته باشد، در مرحله بعدی، حکم به تبرئه ا
خواهند داد تا مقداری از آبروی از دست رفته شان 

را احیاء کنند.
 رئیس قوه قضائیه با اشاره به ایرادات و اشکالات 
نوری  حمید  محاکمه  نحوه  ر  آشکا و  مبرهن 
نامیدن یک کارمند  ز جمله قاضی  ا در سوئد 
سابق و نقض اصول حقوق بشر از سوی مدعیان 
ین  نسان ها در ا ران دروغین حقوق ا عیه دا و دا
مقوله، گفت: تروریست ها و آدمکش هایی که 
در طی دهه های مختلف بویژه در دوران جنگ 
یران  ا مردم  علیه  میان  با صدا ه  تحمیلی همرا
مرتکب جنایت شدند، امروز در دامن کشورهای 
غربی پناه گرفته اند و سردمداران کشورهای مزبور 
این تروریست ها را مورد حمایت قرار می دهند و 
از آنها به عنوان شاهد در یک دادگاه ناعادلانه و 

نمایشی بهره می گیرند.
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شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی( 

مناقصه شماره 137/ الف/ 05 – 1401 م 
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : قرائت کنتور، وصول مطالبات، توزیع خدمات مشترکین 

و جمع آوری انشعابات غیرمجاز شهرستان های زرند، کوهبنان و راور را با براورد  37.213.905.150 ریال و  مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 
1.860.695.260 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 5 نفر و به شماره 2001005963000192 را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت به  برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته خدمات عمومی، آب یا تاسیسات و 
همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی، دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19 روز پنج شنبه 

مورخ 1401.05.13 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه  ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخ 1401.05.05  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت 19:00 روز شنبه مورخ 1401.05.29

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت 13:30 روز شنبه مورخ 1401.05.29 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 09:00 صبح روز یکشنبه مورخ  1401.05.30

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صدای پای آب صدای پای زندگی است

وم
ت د

نوب

سمیه خدیشی | کاغذ وطن - کشاورزی یکی 
ازچالشــی ترین مشــاغل محســوب می شود 
با چشم پوشــی  و گذر از مشــکلات عدیده ای 
مانند وقــوع بلایــای طبیعی و دردســرهای 

تهیــه بــذر، نهــاده، کــود و یــا مشــکلات 
انبــارداری، فروش،بازاریابــی و برندســازی 
و.. بــه تامیــن ماشــین آلات کشــاورزی در 
 مرحلــه کاشــت و یا برداشــت می رســیم . 

جنوب کرمان هم که از دیر باز یکی از قطب های 
کشاورزی محسوب می شود در کنار محرومیت، 
فقر  و کمبودهای زیرساختی  که با خود دارد این 

مشکل را دو چندان احساس می کند. 
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زورآزمایی سیل و مدیریت
در حالی که در روزهای گذشته بیشتر شهرستان های استان درگیر 
سیل و بارندگی بوده اند، هواشناسی از ادامه فعالیت سامانه مونسون خبر 
می دهد. فداکار استاندار کرمان و نظری فرمانده سپاه از ساعات اولیه 

سیل در میان مردم بودند.
در حالی که مدیریت بحران و سایر دستگاهها در شهرستان های مختلف 
مشغول کمک به مردم سیل زده هستند، هواشناسی استان کرمان با 
اعلام اطلاعیه هشدار زرد از آغاز فعالیت سامانه مونسون از امروز شنبه تا 
اواسط هفته در مناطقی از این استان و سیلابی شدن مسیل ها خبر داد.

 اداره کل مدیریت بحران کرمان در اطلاعیه ای براســاس هشــدار 
هواشناسی اعلام کرد: پیرو هشدار قرمز تاریخ ۲ مرداد، ادامه فعالیت 
سامانه مونسونی تا روز ســه شــنبه هفته جاری در مناطق غرب و 
جنوب غرب این استان پیش بینی می شود. این هشدار زمان آغاز فعالیت 
سامانه را از شنبه هشتم مرداد و پایان آن را سه شنبه ۱۱ مرداد اعلام کرد.
رشد ابرهای همرفتی، رگبار باران، رعد و برق، وزش تند های لحظه ای 
و بارش احتمالی تگرگ از مخاطرات احتمالی جوی طی روزهای آینده 

است.
در اطلاعیه هشدار مدیریت بحران کرمان، مناطق غربی و جنوب غرب 
استان بویژه شهرستان های بافت، بردسیر، رابر، سیرجان، شهربابک، 

فاریاب و بخش لاله زار مناطق تحت تاثیر سامانه ذکر شده است.
این اطلاعیه تاکید می کند بارش رگباری باران و رعد و برق به صورت 
سریع، در مدت زمان کوتاه و با شدت زیاد که منجر به آبگرفتگی معابر، 
جاری شدن آب از بالادست و سیلابی شدن مسیل ها در برخی مناطق، 
به ویژه در جنوب غرب و غرب استان کرمان خواهد شد و همچنین ایجاد 

خسارت در اثر تندبادهای لحظه ای در برخی مناطق محتمل است.
اطلاع رسانی به موقع از طریق صدا و سیمای مرکز کرمان و ادارات کل 
امور عشایری و جهاد کشاورزی شــمال و جنوب این استان، آمادگی 
فرمانداری ها، شهرداری ها و سایر دستگاه های اجرایی ذی ربط، برای 
اتخاذ تمهیدات لازم برای کاهش خسارات احتمالی برای مقابله با اثرات 

این سامانه توصیه شده است.
فعالیت سامانه پر بارش مونسون از روز شنبه هفته جاری در استان کرمان 
موجب بارش های پرقدرت و جاری شدن سیلاب و وارد آمدن خسارت به 

مناطقی از روستاها و شهرهای استان کرمان شده است. 

انعقاد تفاهم نامه همکاری میان 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد جیرفت و 

دانشگاه شهید باهنر کرمان
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد جیرفت از امضای تفاهمنامه همکاری 
با دانشگاه شهید باهنر کرمان در راستای فعالیت تحقیقاتی و پژوهشی 

خبرداد.
اسماعیل اسلامی با اشاره به اهمیت همکاری های آموزشی تحقیقاتی 
و فناوری میان دانشگاه ها و مراکز پژوهشی گفت: برای مشارکت فعال 
استادان و محققان در زمینه علم و فناوری  و به منظور گسترش روابط علمی 
با هدف ترویج و توسعه همکاری علمی، آموزشی، پژوهشی و اجرایی برای 
استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های طرفین در زمینه های مورد علاقه در 
حوزه  علوم کشاورزی، بر اساس اصول برابری و منافع مشترک، تفاهم نامه 
همکاری بین دانشگاه آزاد اسلامی واحد جیرفت و دانشگاه شهید باهنر 

کرمان به امضا رسید.
او یکی از دغدغه های مهم در  امر آموزش را  حرکت به سمت دانشگاه های 
نسل سوم و کارآفرین عنوان کرد و افزود: انتظار داریم دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد جیرفت که امروز یکی از مهمترین مراکز علمی جنوب است بتواند در 
زمینه جذب درآمدهای غیر شهریه ای و علوم کشاورزی به موفقیت های 

قابل توجهی دست یابد.
رئیس  دانشگاه آزاد اسلامی واحد جیرفت گفت: در نشست با مسئولان 
دانشگاه شهید باهنر کرمان به بررســی خلق فرصت های ارزش آفرین 
با رویکرد ایجاد تقاضا محوری در زمینه های پژوهشــی پرداخته شد و 
همچنین راه اندازی دو کمیته علمی و پشتیبانی برنامه  های علمی از جمله 
طرح های مطرح شده در این جلسه بود که پیشنهاد شد که هر دانشگاه 
کمیته ای تشکیل داده و نمایندگان دانشگاه، کمیته ای با رویکرد تقویت 
ارتباط با صنعت و حوزه های علوم کشاورزی برنامه علمی راه اندازی شود.

اسلامی همچنین بر لزوم توجه جدی و خلاقانه به اهمیت حل مشکلات 
جامعه نیز تاکید کرد و گفت: باید در کنار فعالیت های پژوهشی و علمی 
همواره در جهت ارتقای هر چه بیشتر و حرکت به سمت حل مشکلات 

جامعه گام برداشت.

کشـاورزی یکـی ازچالشـی ترین مشـاغل 
محسـوب می شـود بـا چشم پوشـی  و گـذر 
از مشـکلات عدیـده ای ماننـد وقـوع بلایـای 
طبیعی و دردسـرهای تهیـه بذر، نهـاده، کود 
و یـا مشـکلات انبـارداری، فروش،بازاریابـی 
. بـه تامیـن ماشـین آلات  و برندسـازی و.
کشـاورزی در مرحلـه کاشـت و یـا برداشـت 

 . می رسـیم 
ز  ز دیر بـاز یکـی ا جنوب کرمـان هـم کـه ا
قطب هـای کشـاورزی محسـوب می شـود 
در کنـار محرومیـت، فقـر  و کمبودهـای 
زیرسـاختی  که با خود دارد این مشـکل را دو 
چنـدان احسـاس می کنـد. نبـود و یـا کمبود 
ماشـین آلات کشـاورزی در هر یـک از مراحل 
کاشت،داشـت، و برداشـت راه  تولیـد ایـن 

را سـخت ترمی کند. منطقـه 
چنـد سـالی اسـت کـه جهـاد کشـاورزی 
جنـوب کرمـان بـا رویکـرد افزایـش ضریـب 
مکانیزاسـیون ایـن منطقـه اقـدام بـه اعطـا 
تسـهیلاتی جهـت خرید انـواع تراکتـور کرده 
اسـت تـا از ایـن طریـق گامـی در جهـت رفع 

ایـن مشـکل بـردارد.
اعطای تسهیلات برای خرید تراکتور

آن طـور کـه حسـین صالحـی، معـاون بهبود 
تولیـدات گیاهـی سـازمان جهـاد کشـاورزی 
جنـوب کرمـان در سـال گذشـته گفتـه 
اسـت: طـی ۶ ماهـه اول سـال ۱۴۰۰ بـرای 
خریـد تعـداد ۱۳۰ دسـتگاه انـواع تراکتـور، 
اعتبـاری بالـغ بـر ۲۸۰ میلیارد ریـال از محل 
تسـهیلات خط اعتباری ویـژه مکانیزاسـیون 
به متقاضیان واجد شـرایط در جنـوب کرمان 

پرداخـت شـد.
 آنچـه کـه از رصـد اخبـار مربوطـه  بر می آید 
بایسـتی این مشـکل کشـاورزان خطه جنوب 
در حـال برطرف شـدن باشـد. امـا در آسـتانه 
فصـل کاشـت پـای صحبـت کشـاورزان کـه 
می نشـینی همـان مشـکل تکـراری و کمبود 
ماشـین های کاشـت  و چشـم انتظـاری در 
لیسـت بـرای تراکتـوری کـه زمیـن را شـخم 

زده و آمـاده کاشـت کنـد.
یک جای کار می لنگد

ز نبـود نظـارت  جسـته و گریختـه حـرف ا
بـر نحـوه معرفـی کشـاورزان بـرای دریافـت 
تسـهیلات خریـد تراکتـور بـه میـان می آید. 
بـه طـور مثـال بـدون اینکـه خریـدی اتفـاق 
بیفتـد تسـهیلات بـه متقاضیان معرفی شـده 
ئـه  اعطـا می شـود. بخشـی از آمار هـای ارا
شـده در خصوص تعـداد تراکتورهـای واگذار 
شـده شـامل ایـن مـورد می شـود و در واقـع 
تراکتـوری به چرخـه فعالیت کشـاورزی وارد 

نشـده اسـت.
ایـن آمـار تعـداد قابـل توجهـی را بـه خـود 
اختصـاص نمی دهـد بـا بررسـی انجـام شـده 
و پـرس جـو از کشـاورزان تعـداد زیـادی از 
تراکتورهـای تهیـه شـده صرفا جهـت فروش 

سـوخت خریـداری شـده اند.
امیـری یکـی از کشـاورزان جنـوب کرمانـی 
د زیـادی حتـی در بیـن  فـرا می گویـد: ا
کارمنـدان اقـدام بـه خریـد تراکتـور، صرفـا 

بـرای فـروش سـوخت آن کرده انـد.
تراکتورها دل به کار نمی دهند

او ادامـه می دهـد: سـود حاصـل از فـروش 
سـوخت تراکتـور بـه صرفـه اسـت و نیـازی 
نیسـت کـه بـا آن کار کننـد و تراکتـور را در 

ند. پارکینـگ نگـه داشـته ا
امیـری می گوید: در هـر نوبت کارت سـوخت 
ایـن تراکتورهـا شـارژ می شـود بـدون اینکـه 
عملکـرد آنهـا رصـد شـود و صاحبـان ایـن 
ماشـین ها حاضـر نمی شـوند کـه کار کننـد و 
درآمد قابـل توجهی ماهانه از فروش سـوخت 

ماشـین خـود بدسـت می آورنـد.
  ایـن کشـاورز ادامـه می دهـد بـرای شـخم 
زمین بایـد از تعـداد معـدود تراکتور هایی که 
کار می کننـد نوبـت بگیریـم و یـا بـه قیمـت 
بالاتـری آنهـا را راضـی کنیـم کـه زمیـن را 

شـخم بزننـد.
پلاک گذاری برای ممانعت

 از قاچاق سوخت
رییـس اداره فناوری هـای مکانیـزه سـازمان 
جهـاد کشـاورزی جنـوب کرمـان در خـرداد 
مـاه از پـلاک گـذاری تراکتورهـا بـه منظـور 

جلوگیـری از قاچـاق گفـت.
میثـم محمـودی گفتـه اسـت: بـه منظـور 
شناسـایی و سـاماندهی مدیریـت سـوخت 

و هدفمنـد نمـودن بیـش از ۵۸۰۰ دسـتگاه 
کرمـان  جنـوب  در  کمبایـن  و  تراکتـور 

پلاک گـذاری شـده اسـت.
مـور فناوری هـای مکانیـزه  ره ا دا رییـس ا
سـازمان جهـاد کشـاورزی جنـوب کرمان که 
بـه اهـداف پـلاک گـذاری ادوات کشـاورزی 
اشـاره کرده اسـت و گفته در راسـتای اجرای 
تبصره یک مـاده ۲۸ قانون افزایـش بهره وری 
بخـش کشـاورزی  و منابـع طبیعـی سـال 
۱۳۸۹مجلـس شـورای اسـلامی، امر شـماره 
گـذاری ماشـین آلات کشـاورزی در جنـوب 
کرمـان روبـه اتمـام اسـت. او تعـداد انـواع 
ماشـین های کشـاورزی خودگردان در جنوب 
کرمـان  را ۵۸۴۰ دسـتگاه ذکـر کرده اسـت .
اقـدام بـه پـلاک گـذاری تراکتورهـا فقـط 
مختـص جنـوب کرمـان نیسـت در اکثـر 
نقاط کشـور بـرای عبـور از این بحـران و حل 
مشـکل کشـاورزان  پلاک گـذاری ماشـین 
آلات کشـاورزی، تخصیـص و تحویـل کامـل 
سـوخت بـه تراکتورهـا و کمباین ها مشـروط 

بـه داشـتن پـلاک انتظامـی اسـت.
به دنبال راهکار حل موضوع هستیم

بطـه رئیـس سـازمان جهـاد  در همیـن را
کشـاورزی جنـوب کرمـان بـه خبرنـگار» 
کاغذ وطـن« توضیـح داد:  مسـئله قاچـاق 
سـوخت از دغدغه هـای مـا نیز اسـت. افرادی 
تعـداد تراکتورهـای منطقـه را کـم می داننـد 

در صورتـی کـه تراکتـور واگـذار شـده اسـت 
و ضریـب مکانیزاسـیون مـا بـر اسـاس تعداد 
تراکتـور توزیـع شـده،  نسـبت بـه آنچـه کـه 

بایـد باشـیم بالاتـر اسـت.
احمد احمدپـور افزود: تعـدادی از تراکتورها 
نـد و بعضـی حتـی  یبان رفته ا بـه زیـر سـا
مـا  ا نـده  ما باقـی  کتـور  ترا ز  ا لاسـتیکی 
اسـتفاده  سـوخت  سـهمیه  ز  ا همچنـان 

. می کنـد 
ینکـه  ا احمدپـور تصریـح کـرد: علیرغـم 
سـوخت بیشـتری در حـال توزیـع اسـت امـا 
ادوات کشـاورزی پای کار نیسـتند و کشـاورز 

همچنـان گرفتـار اسـت .
او بـه تعـداد تراکتورهـای موجـود در فاریاب 
اشـاره کـرد و گفـت: مـا در فاریـاب بیـش از 
۶۱۰ تراکتـور داریم که ایـن بیشـتر از نیاز ما 

در ایـن منطقـه اسـت اما فعـال نیسـتند.
احمدپـور کـه حـدود دو مـاه اسـت صندلی 
ریاسـت سـازمان جهاد کشـاورزی را برعهده 
گرفتـه اسـت می گوید: مـا باید بـا هماهنگی 
نیروهـای اطلاعـات و امنیتـی، راهنمایـی 
و رانندگـی، شـرکت نفـت جلسـه ای برگـزار 
کنیـم. هرچنـد با بررسـی این موضوع شـاید 
نتـوان بـه صـورت صـد در صـدی جلـوی 
متخلفـان را بگیریم، اما بتوانیـم این تعدادی 
قـل  کـه سواسـتفاده می کننـد را بـه حدا

برسـانیم.

سکینه خدیشی- مدیرکل راه و شهرسازی استان 
کرمان گفت: واگذاری و نقل و انتقال اســناد اراضی 
۹۸ هکتار از شهرک امام خمینی)ره( که پروانه ساخت 
و پایان کار دارند و جزو حریم میراث و گسل نباشد در 
دستور کار قرار می گیرد.  علی حاجی زاده در حاشیه 
جلسه مربوط به تعیین و تکلیف شهرک امام خمینی 
بم گفت: انتقال اسناد اراضی دارای مستحدثات این 
شهرک در دســتور کار قرار می گیرد و میزان بدهی 
شهرداری به راه و شهرسازی به حساب آتی شهرداری 
گذاشته خواهد شد تا مشــکل مردم مرتفع شود. او 
عنوان کرد: ۲۰۰ هکتار باقی مانــده از ۳۰۰ هکتار 
شهرک امام نیز پس از انتقال سند توسط منابع طبیعی 

به راه و شهرسازی پیگیری خواهد شد.
مدیرکل راه و شهرسازی کرمان اضافه کرد: سال ۷۰ 
اداره منابع طبیعی بم ۳۰۰ هکتار از اراضی حاشیه این 

شهر را تحت عنوان کمیسیون ماده ۳۲ به شهرداری 
جهت احداث شهرک مسکونی واگذار می کند.

حاجی زاده بیان کرد: از ســال ۷۰ تا ۷۲ این اراضی 
وارد محدوده شــهر می شــوند و با توجه به اینکه 
متصدی محدوده شهر مســکن و شهرسازی وقت 
بوده صورتجلسه ای با حضور مدیرکل زمین شهری و 
فرماندار و شهردار وقت منعقد می شود مبنی بر اینکه 
بر روی ۲۰۰ هکتار از این اراضی شهرداری طرحی را 
آماده و پیاده کندو آماده سازی آن را انجام دهد،سپس 
واگذاری انجام شــود.  به گفته او آماده سازی شامل 
تفکیک قطعات، جدول گذاری و آسفالت معابر بوده 

است.
شهرداری بم به تعهداتش عمل نکرده است

حاجی زاده ادامه داد: مقرر شده بود تا ۷۵ درصد اراضی 
را شهرداری با قیمت دولتی بردارد و ۲۵ درصد مابقی 

در اختیار مسکن و شهرسازی قرار گیرد. او تاکیدکرد: 
شــهرداری بم آماده ســازی را انجام نمی دهد و به 
تعهداتش به مسکن و شهرسازی هم عمل نمی کند و 

تمام ۳۰۰ هکتار را به مردم واگذار می کند .
مدیرکل اداره راه و شهرســازی کرمان اظهارداشت: 
شهرداری وقت بم در شهرک امام خمینی ۲ هزار و 
۷۰۰ قطعه در مساحت ۳۰۰ هکتار به مردم واگذار 
می کند   او می گوید: شــهرک امام حاشیه نشینی 
نیست و موضوع انتقال اسناد بین اداره راه شهرسازی 
و شهرداری است که شــهرداری به تعهداتش عمل 

نکرده است.
باید با حاشیه نشینی برخورد کرد

حاجی زاده درباره حاشیه نشینی در بم نیز می گوید: 
حاشیه نشــینی که در تمام دنیا وجود دارد معلول 
هستند و علت نیســتند زیرا جلوی علت را در سر 

منشا خود نمی توانیم بگیریم در نتیجه جلوی معلول 
را می گیریم. او گفت: شــهر بم قبل از زلزله معضل 
حاشیه نشینی نداشت و اکنون که این اتفاق افتاده 
است غالب این افراد از سایر شهرها مهاجرت کرده اند و 
ساکن قدیمی شهر بم نیستند.  حاجی زاده تاکیدکرد: 
شهرداری در حریم شهرها وظیفه دارد از هر نوع ساخت 
و ساز غیرمجاز و بدون پروانه ای که فارغ از مالکیت رخ 
دهد با کمک پلیس ســاختمانی که در اختیار دارد 
ممانعت کند. او افزود: باید اراضی که به صورت تصرفی 
در محدوده و حریم شهر قرار دارند و در حد حصار یا 
آلونک بدون سکونت هستند توسط کمیسیون ماده 

۱۰۰ بحث تخریب آن ها در دستور کار قرار گیرد.
حاجی زاده می گوید ۲۱۰ فقره دادخواســت اراضی 
تصرفی در محله قشمی)حاشیه شهر بم( تنظیم شده 
اما در دادگستری به دلیل یک سری مشکلات ثبت 
نشده است همچنین هشت فقره شکایت کیفری داریم 
که رای قطعی گرفته و آماده اجرا است  به گفته او اگر 
می خواهیم حاشیه نشینی را رفع و سامان دهی کنیم 
باید حتما برخورد کنیم هرچند تبعاتی هم خواهد 
داشــت. حاجی زاده بیان کرد: معارضاتی در محله 
قشمی بم در زون میراث )بحث میراث و حریم گسل( 
وجود دارد که مطالعات گسل توسط مرکز تحقیقات 

ساختمان مسکن انجام شده است.

تراکتورهایی که برای فروش و قاچاق سوخت خریداری شده اند در زیر سایبان اند

قاچاق سوخت تراکتورها را خاموش کرد
رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان: ضریب مکانیزاسیون منطقه براساس تعداد تراکتور توزیع شده بالا است اما تراکتورها 

کارنمی کنند و کشاورز به مشکل افتاده است

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان:

واگذاری اسناد ۹۸ هکتار از اراضی شهرک امام 
خمینی)ره( بم در دستور کار قرار گیرد

گزارش
سمیه خدیشی

رییس کل دادگستری کرمان: 
شهرداری در حمایت از پروژه 

سرمایه گذاری عمانی به 
تعهداتش عمل کند

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: این اطمینان را از سوی دستگاه 
قضا به ســرمایه گذار عمانی در اجرای پروژه صاروج پارس می دهیم که 
حمایت  کامل و قانونی برای ساخت، تکمیل و بهره برداری از این پروژه و 
سرمایه گذاری را خواهیم داشت؛ شهرداری کرمان نیز تعهداتش به صورت 
کامل انجام نشده که باید به آن عمل کند. حجت الاسلام ابراهیم حمیدی 
در دیدار سرمایه گذار عمانی و اعضای هیات مدیره صاروج پارس با حضور 
رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عمان افزود: این پروژه از ابتدای کار با 
حمایت دستگاه قضایی پیش رفته تا به این مرحله رسیده و سرمایه گذاران 
این پروژه باید مطمئن باشند که حمایت قضایی از تداوم اجرای این پروژه 
مد نظر دستگاه قضایی است. او ضمن تشکر از سرمایه گذاری بسیار خوب 
عمانی در پروژه صاروج پارس، تاکید کرد: یکی از ضرورت های استان کرمان 
ساخت و بهره برداری پروژه هایی مانند همین پروژه است و استقبال ما این 
است که برای اجرای این پروژه ها از سرمایه گذاری خارجی استفاده کنیم و 
تلاش می کنیم به نحوی همراهی کنیم که زمینه جذب سرمایه گذاری های 
جدید فراهم شود. نماینده عالی قوه قضاییه در استان کرمان با اشاره به 
برگزاری جلسه ای به منظور بررسی و رفع مشکلات موجود در مسیر اجرای 
این پروژه، گفت: در جلسه اخیر تعهدات طرفین این پروژه بررسی و مشخص 
شد عمده تعهدات سرمایه گذار محقق شده و در حال حاضر شهرداری باید 
به تعهدات خود عمل کند تا سرمایه گذار به فازهای بعدی اجرای این پروژه 
بپردازد. حجت الاسلام حمیدی بیان کرد: شهرداری اقدامات اولیه ای را 
برای تامین زیرساخت های مورد نیاز از جمله آب، برق و فاضلاب را انجام 
داده اما این تعهدات به صورت کامل انجام نشده است و در این زمینه موارد 
را در دست پیگیری داریم. او توسعه فرهنگ سازی به منظور استفاده از 
پارکینگ های احداث شده با استفاده از ابزارهای تشویقی را مورد تاکید 
قرار داد و گفت: کارگروهی به منظور بررسی مسائل فرهنگی و اجرایی این 
موضوع تعیین شده تا طرح جامعی را برای اجرای تعهدات شهرداری در 
پروژه صاروج پارس ارائه دهند. رییس کل دادگستری استان کرمان افزود: 
مشکل استفاده از پارکینگ این مجتمع زمانی حل می شود که این پروژه 
تکمیل شود و افراد بتوانند نیازمندی های خود را از همین محل تامین کنند.

او خاطرنشان کرد: تسریع در اجرای این پروژه صاروج پارس از تاکیدات 
دستگاه قضایی نیز به شمار می رود.

امام جمعه کرمان گفت: دفاع از معروف و جنگ 
با منکر از درس های مهم و اصول اساسی محرم 

است که باید به بهترین وجه احیا شوند.
حجه الاسلام والمسلمین حسن علیدادی سلیمانی،در 
خطبه های نماز جمعه این هفته که در مصلی امام علی علیه 
السلام شهر کرمان برگزار شد،گفت: آغاز ماه محرم همزمان 
با هفته امر به معروف و نهی از منکر است که باید به این مهم 
توجه ویژه صورت بگیرد و مصداق های زیادی در این زمینه 
وجود دارد و محور های این دو فریضه بایستی در جامعه 

نهادینه شود.
او می گوید: دفاع از معروف و جنگ با منکر از درس های مهم 
و اصول اساسی محرم است و مورد تاکید سیدالشهدا است که 

باید به بهترین وجه احیا شوند.
به گفته حجه الاسلام والمسلمین علیدادی سلیمانی برای 
رسیدن به کمال و تکامل در قرآن کریم دو هدایت تعریف 
شده است، هدایت تکمیلی که تماما در قدرت خداست و 
هدایت تشریحی که به واسطه پیامبران و کتب و واسطه های 
خداوند صورت می گیرد که برای هر دو نوع سختی ها و 
مشکلات همیشه بر سر راه انبیا و ائمه علیهم السلام بوده و 

بسیار زیاد بوده است.
او خاطرنشان کرد: توجه به نماز جمعه و اهمیت برگزاری آن، 
توجه به عفت و حجاب و عفاف از محور های اصلی این دیدار 

و مورد تاکید رهبر فرزانه انقلاب بود.
امام جمعه کرمان می گوید: دوران پنج ساله حکومت علی )ع( 
نیاز به تحلیل تمامی ابعاد دارد تا بتوانیم آنچه در کربلا اتفاق 

افتاده را به خوبی تحلیل و درک کنیم.
او با اشاره نهم مرداد روز صدا و سیما گفت: نیرو های صدا 
و سیما در ابعاد مختلف به ویژه ایستادگی در برابر هجمه 

دشمنان و در بخش دینی و فرهنگی تلاش می کنند.

مدیرعامل خانه مطبوعات کرمان از راه اندازی موزه مطبوعات این 
استان در آینده نزدیک خبر داد. محمدرضا نژاد حیدری در آیین 
افتتاحیه نمایندگی خانه مطبوعات در رفسنجان افزود: پیگیر راه 
اندازی موزه مطبوعات در کرمان، هستیم که در صورت ایجاد آن گام 
موثری در شناخت مطبوعات این استان به مردم برداشته خواهد 
شد.  او در ادامه از راه اندازی نمایندگی های خانه مطبوعات در 
شهرستان های رفسنجان و سیرجان ابراز خرسندی کرد و تصریح 
کرد: این مهم می تواند گام موثری در راستای تمرکززدایی و ارائه 

خدمات بیشتر به اصحاب رسانه باشد.
نژادحیدری مسئله تامین بیمه خبرنگاران را از مهمترین مشکلات 
این قشر دانست و اشاره کرد: در سال های ۶۰ به بعد با موج بزرگ 
انفجار اطلاعات و شکل گیری رسانه های نوین روبرو بودیم و 
پایگاه های خبری و نشریه های الکترونیکی روی کار آمدند که قطعا 
باید کارمندان این نوع رسانه ها هم تحت حمایت قانون مطبوعات 

همانند نشریه های مکتوب قرار گیرند.
او ادامه داد: با توجه به این که بیشتر اصحاب رسانه سطح درآمد 
پایینی دارند و پرداخت حق بیمه آزاد برایشان دشوار است انتظار 
می رود سازمان تامین اجتماعی این مسئله را مشابه مطبوعات 
مکتوب ببینند لذا طی سال های اخیر با دکتر پورابراهیمی رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی جلسه ای برگزار شده 

که قول پیگیری داده است.
روح الله بادپروا رییس خانه مطبوعات شهرستان رفسنجان نیز در 
این آیین، گفت: خانه مطبوعات رفسنجان و انار در حال حاضر ۱۰۰ 
نفر عضو  دارد که ۷۵ نفر عضو اصلی و ۲۵ نفر عضو افتخاری هستند.
او تصریح کرد: شهرستان رفسنجان دارای ۹ رسانه مکتوب )سه 
رسانه ماهنامه و ۶ رسانه هفته نامه( و ۱۲ پایگاه خبری فعال است و 

پنج پایگاه خبری در نوبت مجوز است.
رئیس خانه مطبوعات شهرستان رفسنجان ساماندهی اعضا و رفع 
مشکلات عضویت در خانه مطبوعات، اختصاص وام ۱۰ میلیون 
تومانی به خبرنگاران و همکاری با دفتر مطالعات و برنامه ریزی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای برگزاری آزمون دوره های 
خبرنگاری با همکاری خانه مطبوعات استان را از اقدامات انجام 

شده طی دو سال اخیر اعلام کرد.
او گفت: برگزاری جلسات متعدد با اعضای خانه مطبوعات و 
اختصاص مکان نمایندگی خانه مطبوعات شهرستان توسط 

شهرداری از دیگر اقداماتی است که انجام شد.
بادپروا در پایان از همکاری شهرداری در خصوص واگذاری مکان و 
مجتمع مس رفسنجان در تجهیز امکانات و وسایل برای راه انداری 
دفتر خانه مطبوعات شهرستان قدردانی کرد و ابراز امیدواری کرد با 
همکاری رسانه ها و خبرنگاران گامی موثری در راستای امور صنفی 

اصحاب رسانه برداشته شود

مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقل 
جاده ای جنوب کرمان گفت: سیلاب 
۱۲۰ میلیارد تومان خسارت سیلاب 
بنیه فنی جنوب کرمان  به جاده ها و ا

وارد کرده است.
مجتبی محمودی با اشــاره به جاری 
شــدن ســیلاب در جنوب کرمان در 
طول ۳ روز گذشــته گفــت: در این 
ســیلاب به ۴۰ کیلومتر راه اصلی ۳۵ 

کیلومتر راه فرعی و ۲۷۰ کیلومتر راه روستایی خسارت وارد شد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جــاده ای جنوب کرمان بیــان کرد: در این 
سیلاب ۴۰ دستگاه آبنما در محورهای ارتباطی جنوب کرمان دچار خسارت 

شد.
او با بیان این مطلب که اکنــون تمامی محور های اصلــی جنوب کرمان باز و 
تردد در آن ها جریان دارد، ابراز کــرد: با توجه به حجــم بارش ها در مناطق 
کوهســتانی و دشــت کار تیغ زنی و مرمت اولیه راه های روستایی در جنوب 

کرمان آغاز شده است.
 محمودی در خاتمه تامین به موقع اعتبارات برای ســاخت بهســازی راه ها 
و ابنیه خســارت دیده در مناطق ســیل زده را ضروری دانست و عنوان کرد: 
اقدامات اولیه برای ایجــاد عبور و مرور ایمن خودرو ها در مناطق ســیل زده 
انجام شده است و کار ایمن سازی محل های پر خطر توسط عوامل اداره ایمنی 

و حریم از دیروز در دستور کار جدی این تیم ها قرار دارد.

رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلــس گفــت: در گام 
نخست به ۴ میلیون نفر از 
خانواده های تحت پوشش 
کمیتــه امداد و ســازمان 
بهزیستی تا پایان شهریور 
امســال، این ســهام اعطا 

می شود.
براهیمی  ا محمدرضــا پور

اظهارداشت: بر اساس قانون بودجه ۱۴۰۱ جاماندگان سهام عدالت 
از افراد تحت پوشــش کمیته امــداد امام خمینی )ره( و ســازمان 
بهزیستی هســتند که تا کنون ۴ میلیون نفر شناسایی شده اند که 
باید سهام عدالت در فاز اول شناسایی بازماندگان، به آنها اختصاص 

پیدا کند.
او گفت: بخش دوم از بازماندگان کسانی از دهک های بعدی تا دهک 
ششم درآمدی هســتند که ســهام عدالت به آن ها اختصاص پیدا 

نکرده است و همین طور براساس اولویت این طرح به جلو می رود.
نماینده کرمــان در مجلس ادامه داد: محاســبات برای شناســایی 
افراد جامانده ســهام عدالت انجام شده و قرار اســت طبق تکلیف 
قانون بودجه تا پایان تابستان امسال، ســهام عدالت به جاماندگان 
اختصاص پیدا کند در مرحله بعدی هم باید کســانی که از ســهام 

عدالت جا مانده اند، به آن ها اختصاص یابد.

اکثــر کارگاههــای تولیــدی قطعــات بتن 
در شــهر کرمــان در مدیریت اتبــاع بیگانه 

بالاخص اتباع افغانی است. 
کرمان، خراســان جنوبی، خراسان شمالی و 
شیراز بیشــترین آمار اتباع افغانی را دارند. 
طبق اولین بــرآورد تعداد کارگران افغان در 
اســتان کرمان ۵۵۰ هزار نفر است که عضو 
هیات رئیسه کانون کارفرمایان  معتقد است 
صرفا ۲۰۰ هزار نفرشــان در شــهر کرمان 

. هستند
حضور اتباع بیگانه  برای کرمان یک ظرفیت اســت چرا که این قشر غالبا شغل هایی 
را برمی دارند که کارگران بومی  به جهت سختی کار تمایلی به انجامش ندارند، نکته 
اینجاســت که در ســال های اخیر این افراد تبدیل به کارفرماهایی شده که به دلیل 
غیرقابل شناســایی بودن این افراد، بیمه و مالیاتی نپرداختــه و با این مزیت فرصت 

کار از سایر پیمانکاران گرفتند.
بنا به گفته رامین مخترع، عضو هیات رئیســه کانون کارفرمایان اســتان کرمان۸۰ 
درصد کارگاه های  قطعات بتن موجود در شــهر کرمان تحت مدیریت اتباع است. او 
معتقد اســت که این افراد به دلیل شناسایی نشــدن بخش غالبی از بازار کار کرمان 

را گرفته  اند.
مخترع راه حل برون رفت اســتان از این مشــکل را اجرایی شــدن طــرح پیمانکار 
ذی صلاح دانســت. طرحی که به گفته او تفاهم نامه اش با نظام مهندســی امضا شده 

اما با شهرداری نه.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان:

 خسارت ۱۲۰ میلیارد تومانی سیلاب به 
راه های جنوب کرمان

پورابراهیمی:

اعطای سهام عدالت به ۴ میلیون بازمانده
8۰ درصد کارگاه  های قطعات بتن شهر کرمان 

در مدیریت اتباع

امر به معروف و نهی ازمنکر باید 
به بهترین وجه اجرا شود

موزه مطبوعات استان کرمان 
راه اندازی می شود

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

مشمولان نظام مالیات بر ارزش افزوده باید ۱۵ 
روز پس از پایان هر فصل، مالیات آن فصل را 
بدهند که براساس اعلام سازمان امور مالیاتی 
۳۸ هزار میلیارد تومان مالیات برای دوره بهار 

امسال اخذ شده است.
به گزارش ایسنا، مالیات بر ارزش افزوده، مالیات 
غیرمستقیمی است که بر تفاوت بین ارزش 
کالاها و خدمات عرضه شــده با ارزش کالاها 
و خدمات خریداری یا تحصیل شــده در یک 
دوره معین وضع می شــود.   قانون مالیات بر 
ارزش افزوده در سال ۱۳۸۷ به صورت آزمایشی 
تصویب و هر ساله در بودجه تمدید شد تا اینکه 
برای بودجه سال ۱۳۹۹  این قانون تا مهرماه آن 
سال اعتبار داشت اما در آبان ماه سال ۱۳۹۹ تا 
زمان تصویب و لازم الاجرا شدن لایحه اصلاح و 
دائمی شدن این قانون، توسط مجلس شورای 

اسلامی به مدت یک سال تمدید شد.
پس از این، قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده 
در اوایل خرداد سال گذشته تصویب و در تیرماه 
نیز به رئیس جمهوری ابلاغ شد که طبق اعلام 
سازمان امور مالیاتی اجرای این قانون از ۱۳ دی 

ماه سال گذشته آغاز شد.
اما در این زمینه، سازمان امور مالیاتی اعلام کرد 
که تا زمان راه اندازی سامانه مؤدیان، نحوه ارائه 
اظهارنامه مالیاتی و رسیدگی به آنها، حسب 
مقررات قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 

۱۳۸۷ است.  
در این بین، مؤدیان مالیاتی باید حداکثر ۱۵ 
روز پس از پایان هــر فصل مالیات مربوطه در 
این زمینه را پرداخت کنند که براساس اعلام 
ســازمان امور مالیاتی، آخرین مهلت تسلیم 
اظهارنامه مالیات بــر ارزش افزوده فصل بهار 
سال ۱۴۰۱ و پرداخت مالیات متعلق، تا پایان 

۲۶ تیرماه بود.  
در این زمینه، اعلام سازمان امور مالیاتی به ایسنا 
درباره اظهارنامه های دریافتی بیانگر این است 
که در این مدت معــادل ۳۷۰ هزار اظهارنامه 
مالیات بر ارزش افزوده دریافت شــده و از این 
محل معادل ۳۸ هزار میلیــارد تومان درآمد 

مالیاتی عاید سازمان امور مالیاتی شده است. 
این در حالی است که در بهار سال گذشته حدود 
۳۰ هزار میلیارد تومان مالیات بر ارزش افزوده 

دریافت شده بود.

واتس اپ و اسنپ در 
روسیه جریمه شدند

دادگاهی در روسیه پیام رسان واتس اپ 
و اسنپ و چند شرکت خارجی دیگر را به 
دلیل نگهداری اطلاعات کاربران روسی 

در خارج از این کشور جریمه کرد.
به گزارش ایســنا، روســیه از زمان آغاز 
جنگ در اوکراین، با شرکت های فناوری 
بزرگ در خصــوص محتوا، سانســور، 
نگهداری اطلاعات کاربران و تاســیس 

نمایندگی محلی درگیر شده است.
دادگاه منطقه تاگانســکی، واتس اپ را 
۱۸ میلیــون روبل )۳۰۱ هــزار و ۲۵۵ 
دلار( بــرای تکرار تخلــف جریمه کرد. 
این پیــام رســان اوت ســال میلادی 
گذشــته، چهار میلیون روبــل جریمه 
شــده بود. ایــن دادگاه همچنین گروه 
مچ که مالــک تیندر اســت را مبلغ دو 
میلیون روبل، اســنپ و هتلــز دات کام 
را یک میلیون روبل و ســرویس پخش 
موسیقی اســپاتیفای را ۵۰۰ هزار روبل 

جریمه کرد.
رگولاتــور ارتباطــات روســیه )روس 
کومنادزور( اعلام کرد این پنج شــرکت 
اســنادی که تایید می کنــد اطلاعات 
کاربران روسیه در داخل کشور نگهداری 

و پردازش می شود را فراهم نکرده اند.
گروه اکســپدیا که مالک هتلز دات کام 
اســت، در بیانیه ای اعــلام کرد در حال 
بررسی حکم دادگاه است اما شرکت های 

دیگر در این باره اظهارنظر نکردند.
اسپاتیفای دفتر روسی خود را در مارس 
تعطیل کرد و مدت کوتاهی پس از آن، 
ســرویس خود را در این کشور به حال 

تعلیق درآورد.
روســیه دسترســی به فیــس بوک و 
اینســتاگرام که پلتفرم های شرکت مِتا 
پلتفرمز هســتند و همچنیــن توییتر را 
مدت کوتاهی پــس از آغــاز جنگ در 
اوکراین مســدود کرد. مِتــا در زمینه 
فعالیت افراطی در روسیه مجرم شناخته 
شد و درخواست تجدیدنظر در خصوص 
این عنوان، در ژوئن رد شــد اما مســکو 

اجازه داد واتس اپ قابل دسترس بماند.
بــر اســاس گــزارش رویتــرز، آنتون 
گورلکین، نائب رئیس کمیته سیاســت 
اطلاعــات پارلمان روســیه اظهار کرده 
اســت: از زمان تصویب قانون نگهداری 
اطلاعــات کاربران در داخل کشــور در 
ســال ۲۰۱۵، بیش از ۶۰۰ شــرکت با 
درخواست های روسیه موافقت کرده اند. 
در زمینــه جنگ اطلاعاتی بــا غرب، ما 
متقاعد شــده ایم کــه چنیــن اقدامی 

ضروری بوده است.

بررسی ها نشان می دهد، دولت در زمان 
اصلاح تبصره ۱۴ قانون بودجه، عملا از ۴۵ 
هزار میلیارد تومان درآمد از محل فروش گاز 
صرف نظر کرده است. با این وجود از طریق 
افزایش سایر منابع، درآمدهای تبصره ۱۴ در 
قانون بودجه رشد ۱۶۶ هزار میلیارد تومانی 
داشته است. به گزارش خبرنگار تسنیم،، در 
برهه ای که لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ از سوی 
دولت به مجلس ارائه شد، سقف تبصره ۱۴ 
بودجه حدود ۴۷۰ هزار میلیارد تومان بود. 
این درحالی است که  در زمان تصویب بودجه 
در مجلس جدول ذیل این تبصره با تغییرات 
اساسی رو به رو شده است. لازم به ذکر است 
تحقق منابع  این تبصره در بودجه سال جاری 
به سبب اینکه بحث تحقق منابع ۳۰۰ هزار 
میلیارد تومانی جهت جبران آثار حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی از طریق پرداخت یارانه نقدی 

مطرح است، اهمیت ویژه ای پیدا کرد.
همانطور که در جدول زیر مشخص است، کل 
منابع مندرج در تبصره ۱۴ در لایحه بودجه 
۱۴۰۱ حدود ۴۷۰ هزار میلیارد تومان بوده 
که بعد از تغییرات در مجلس و سپس اعمال 
اصلاحیه های دولت در قانون بودجه کل 
منابع تبصره ۱۴ از طریق ۸ محل درآمدی 
مختلف به حدود ۶۳۶ هزار میلیارد تومان 
افزایش یافته است. بر این اساس منابع تبصره 
۱۴ در قانون بودجه نسبت به لایحه اولیه 

رشد ۱۶۶ هزار میلیارد تومانی داشته است.
بر این اساس دریافتی حاصل از فروش 
صادراتی فراورده های نفتی رشد ۷۴ هزار 
میلیارد تومانی داشته است. از سوی دیگر 

از محل فروش داخلی و صادرات )اتان، ال 
پی جی و گوگرد( از طریق شرکت گاز 
درامد جدید ۲۶ هزار میلیارد تومانی لحاظ 
شده است که در لایحه اولیه بودجه چنین 
درآمدی در تبصره ۱۴ دیده نشده بود. در 
این تغییرات ۶۰ هزار میلیارد تومان نیز از 
محل افزایش قیمت صادرات فراورده های 
نفتی لحاظ شده است. یکی از حاشیه های 
مهم مرتبط با منابع تبصره ۱۴ قانون بودجه، 
بحث تعیین قیمت گاز )خوراک و سوخت( 
مصرفی پتروشیمی ها و افزایش قابل توجه 
سهم  آن در منابع تبصره مذکور بود. این 
درحالی است که در مقطع زمانی تصویب و 
اصلاح بودجه و پس از فضاسازی شرکت های 
پتروشیمی و فولادی، دولت از این تصمیم 
اولیه تا حدود زیادی عقب نشینی کرد که 
این موضوع منجر به تغییراتی در ردیف های 

جدول تبصره ۱۴ شد.

دولت با چه توجیهی از ۴۵ هزار میلیارد 
تومان درآمد صرف نظر کرد؟

بررسی ها نشان می دهد، دولت در زمان 
اصلاح تبصره ۱۴ قانون بودجه عملا از ۴۵ 
هزار میلیارد تومان درآمد تنها از محل فروش 
گاز)خوراک و سوخت( صرف نظر کرده 
است. بر این اساس پس از اصلاحیه دولت 
جمع کل درآمدها از مقدار فروش داخلی گاز 
حدود ۱۳۳ هزار میلیارد تومان شده است. 
این درحالی است که پیش از این و در لایحه 
اولیه دولت، درآمد حاصل از فروش داخلی 
گاز حدود ۱۸۰ هزار میلیارد تومان لحاظ 
شده بود. با توجه به مباحث مطرح شده و 
طبق بررسی مرکز پژوهش های مجلس، 
در صورت تخصیص ۱۰۰ درصدی مصارف 
و اعتبارات، می توان در مجموع برآوردی از 
۴۰ تا ۶۰ هزار میلیارد تومان کسری منابع 

تبصره ۱۴ داشت.

اخیرا وزارت اطلاعات و دادگستری از شناسایی 
و انهدام باندهای فرار مالیاتی از طریق راه اندازی 
شرکت های صوری خبر داده اند. بر این اساس حدودا 
۵۰۰ شرکت کاغذی شناسایی شده که برای فرار 
مالیاتی ۲۰ هزار میلیارد تومانی کارسازی می کردند.

به گزارش تسنیم، اخیرا رئیس کل دادگستری 
البرز ضمن تشریح جزییات فعالیت یک  شبکه ثبت 
شرکت های صوری منتهی به فرار مالیاتی به مبلغ 
۹ هزار  میلیارد تومان در استان های البرز و تهران، 

خبر داده است.
بر این اساس فعالیت باند مذکور  از دهه ۸۰ شمسی 
آغاز شده و در سال های اخیر با الکترونیکی شدن 
وکالتنامه ها، تا حد زیادی راه این نوع سوءاستفاده ها 
بسته شده اما همچنان خطر گرفتاری های قانونی و 
سوءاستفاده های مختلفی از وکلای جوان در این 
موسسات حقوقی غیرمجاز وجود دارد که نباید از 

آنها غفلت کرد.
 متهم اصلی پرونده با همکاری سایر اعضای باند، 
اقدام به شناسایی اشخاص با وضعیت اقتصادی 
ضعیف می کرد و سپس با پرداخت مبلغ اندکی 
اقدام به اخذ مدارک شناسایی و هویتی آن ها نموده 
و با جعل گواهی عدم سوء پیشینه و سایر مدارک 
لازم، اقدام به ثبت شرکت به نام این افراد می کرد.
روش ثبت شرکت بدین صورت بوده است که 
سرکرده شبکه با مراجعه به موسسات حقوقی ثبت 
شرکت ها و تبانی با مدیران آن موسسات، که معمولاً 
از کارآموزان وکالت جهت پیگیری امور مربوط به 
ثبت شرکت ها استفاده می کنند، وکالتنامه های 
سفید امضاء و در مواردی هم وکالتنامه های خام 
و بدون امضاء وکلا را با هدف تنظیم وکالتنامه 
به منظور ثبت شرکت های صوری، اخذ و اقدام 
به تکمیل قراردادهای وکالت با درج مشخصات 

افرادی که با پرداخت وجه، مدارک شناسایی آنها 
را قبلا اخذ نموده بودند به همراه جعل امضاء آنها به 
عنوان موکل می کردند.این وکلا بدون احراز هویت 

موکلین، صحت امضای آنها را تایید می کردند.
این باند سپس با تنظیم اجاره نامه های مجعول که 
ضمن تبانی با برخی مشاورین املاک تهیه می شده، 
محلی غیرواقعی را به عنوان محل استقرار و اقامتگاه 
قانونی شرکت معرفی و نهایتاً شرکت های صوری به 

نام افراد بی اطلاع ثبت می شد.
متهم اصلی این پرونده و سرکرده آن، شخصی 
عادی و از نظر وضعیت اقتصادی ضعیف بوده است. 
وی از سال ۱۳۸۸ و پس از آشنایی با نحوه ثبت 
شرکت ها، در ابتدا به نام خود یا بستگان نزدیک، 
چند شرکت ثبت و به فروش می رساند، سپس 
با توجه به درآمدزایی این روش، اقدام به تشکیل 
باند و سازماندهی آن می کند به نحوی که پس از 
چند سال فعالیت، شبکه ای متشکل از ۱۲۶ نفر 
متهم شامل کارکنان ادارات امور مالیاتی، مدیران 

موسسات حقوقی، وکلا، مشاوران املاک و افراد 
عادی جهت ثبت شرکت های کاغذی به قصد 
واگذاری و فروش آنها به اشخاص حقیقی و حقوقی 
را تشکیل می دهد. متهم اقدام به شناسایی اشخاص 
با وضعیت اقتصادی ضعیف و کم درآمد جامعه در 
شهرهای تهران، کرج، ساوجبلاغ و نظرآباد می کرد،  
پس از شناسایی این افراد، با پرداخت مبالغی بین ۲ 
الی ۶ میلیون تومان، اقدام به اخذ مدارک شناسایی 
و هویتی آن ها نموده و با جعل گواهی عدم سوء 
پیشینه و سایر مدارک لازم، اقدام به ثبت شرکت به 

نام این افراد می کرد.
عموما کارت های بازرگانی به اشخاص حقوقی و 
حقیقی فعال در امر تجارت در قبال اخذ مبلغ ۲۰ 
تا ۱۴۰ میلیون تومان واگذار می شد و اشخاص 
خریداری کنندهِ کارت های بازرگانی با استفاده از 
ضعف سیستم های مالیاتی، فعالیت تجاری خود را 
به نام این شرکت های صوری و کاغذی ثبت و از این 

طریق اقدام به فرار مالیاتی می کردند.

500 شرکت صوری برای فرار مالیاتی
فروش کارت هویتی فقرا با 2 تا 6میلیون تومان

 کسری ۶0 هزار میلیاردی تبصره 14 از لایحه تا قانون بودجه
دولت با چه توجیهی از 45 هزار میلیارد تومان درآمد فروش گاز گذشت؟

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با اشاره به منابع 
بانک ها، اظهار کرد: منابع بانک های دولتی ته کشیده و دولت هر چه به 
آنها فشار بیاورد مجبور می شوند از بانک مرکزی استقراض کنند و بدهکار 
بانک مرکزی شوند یعنی استقراض غیر مستقیم، که به نفع دولت نیست.

جبار کوچکی نژاد در خصوص وضعیت تورم در کشور، گفت: دولت هر 
چقدر تلاش کند میزان نقدینگی را کاهش دهد، در کنترل تورم موفق 
خواهد بود؛ ما در مجلس قانون گذاشتیم که دولت بعد از حذف ارز 
ترجیحی، به مردم کارت الکترونیک بدهد و آقای رئیسی وعده داده بود 
که ۲ ماه دیگر ارائه کارت الکترونیک محقق خواهد شد، اما بعد از گذشت 
حدود ۵ ماه هنوز کاری انجام نشده است. نماینده رشت در مجلس با 
اشاره به عجله دولت در حذف ارز ترجیحی، گفت: با توجه به شرایطی 
که بعد از حذف ارز ترجیحی به وجود آمده است، بنابراین حمایت های 
دولت از مردم باید صورت بگیرد، ولی دولت در اصلاحات اقتصادی، عجله 
کرد و ابتدا باید زیرساخت ها را آماده و ضعف ها را جبران می کرد؛ بنابراین 
نتیجه این کار عجله ای دولت، تورم و نقدینگی سنگین بود و دولت مجددا 
به کنترل تورم روی آورده است. کوچکی نژاد ادامه داد: همچنین دولت 
به بانک ها می گوید که پرداخت را کمتر انجام دهند درحالی که این کار 
اعتراض تولیدکنندگان را به همراه دارد، زیرا تولیدکنندگان برای ادامه 
کار به سرمایه در گردش نیاز دارند؛ لذا انقباضی شدن بانک ها به تولید 
آسیب می زند. با این وجود دولت تلاش می کند که نقدینگی را کنترل 
کند تا تورم کاهش یابد که اگر در این کار موفق شوند، مطمئنا شرایط 
بهبود خواهد یافت.  این نماینده مردم در مجلس با اشاره به وضعیت منابع 
بانک های دولتی، گفت: دولت می تواند برای تامین منابع به سمت منابع 
بخش خصوصی برود چراکه منابع بانک های دولتی ته کشیده و دولت هر 
چه به آن ها فشار بیاورد مجبور می شوند از بانک مرکزی استقراض کنند 
و بدهکار بانک مرکزی شوند؛ یعنی استقراض غیر مستقیم، که به نفع 
دولت نیست و در نهایت سیستم اقتصادی کشور را دچار مشکل می کند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

منابع بانک های دولتی ته کشیده
اخذ 38هزار میلیارد 

تومان مالیات بر ارزش 
افزوده در فصل بهار

رنا
: ای

س
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س
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معاون وزیر کار با اشاره به ظهور مشاغل آینده و لزوم تدوین 
آموزش های مهارتی متناسب با آن، از ایجاد ۷۸ میلیون شغل جدید 
به واسطه به کارگیری تکنولوژی های نوین تا سه سال آینده خبر داد.

به گزارش ایسنا، غلامحسین حسینی نیا از پیش بینی دوره های 
مهارتی برای توان یابان، معلولان، زندانیان و خانواده هایشان و فارغ 
التحصیلانی که رشته آنها مورد تقاضای بازار کار نیست خبر داد 
و گفت: سازمان آموزش فنی و حرفه ای برای گروه های مختلف 
دوره های مهارتی در نظر گرفته است که یکی از این گروه ها سربازان 
وظیفه هستند تا همراه با کارت پایان خدمت خود کارت مهارت هم 
داشته باشند.  به گفته حسینی نیا، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمینی )ره(  به طور رایگان از آموزشهای مهارتی در آموزشگاه های 
آزاد بهره مند می شوند که سازمان برای آنها ۵۰ درصد تخفیف قائل 

شده و ۵۰ درصد دیگر را کمیته امداد تقبل کرده است.

 آموزش رایگان مهارت
 برای مددجویان کمیته امداد

چند وقتی اسـت سـر و کلـه صفحه هایی با نام تسـت 
خیانت در فضای مجازی پیدا شـده اسـت. عده ای دور 
هم جمع شـدند و تیشـه برداشـتند تا بزنند به ریشـه 
زندگی مشـترک زوج های نـادان! در این گـزارش با ما 
همراه شـوید تا اولاً شـگرد این صفحات را بشناسید و 
در مرحله بعد صحبت های روانشـناس و زوج درمانگر 
از تحلیـل ایـن پدیـده را بخوانیـد.  به گـزارش فارس، 
اینکه اگر بخواهیم وفاداری شـریک زندگی یا شـریک 
آینده زندگی مان را بسـنجیم راهش چیسـت؟ و بازی 
دور از انسـانیت تسـت خیانت چه بلایی بر سر زندگی 

زوج ها مـی آورد؟
دستمزد میلیونی برای انجام تست خیانت

 قضیـه از چـه قـرار اسـت؟ خانـم یـا آقـا می خواهـد 
درصـد وفاداری همسـر یـا شـریک آینـده زندگی اش 
را بسـنجد. منطقی تریـن روش کـدام اسـت؟ ده هـا 
مهارت وجود دارد برای ایجاد حس اعتمـاد و وفاداری 
میـان یـک زوج . امـا برخـی دسـت می گذارنـد روی 
بدترین، قبیح ترین و غیراخلاقی روش. شـماره تماس 
و اطلاعـات همسـر یـا شـریک آینـده زندگی شـان را 
بـه گرداننـدگان یک پیـج می دهنـد تا با همسرشـان 
تماس بگیرد و تلاش کند بـه بهانه ای بـه او پیام دهد،  
بـاب آشـنایی را بـاز کند و بعـد از چنـد روز پیشـنهاد 
دوسـتی دهـد تـا ببینـد طـرف مقابـل چه واکنشـی 
دارد؟ فردتـازه وارد را پـس می زنـد یا بـا او وارد ارتباط 
می شـود! تـازه ماجـرا بـه اینجـا هـم ختم نمی شـود. 
اگـر تلاش هـا بـرای برقـراری ارتبـاط دوسـتی بـه 
نتیجـه نرسـد و همـان اول کار پاسـخ بـه فـرد مزاحم 
منفی باشـد، قائله ختـم می شـود وگرداننـدگان پیج 
هـم دستمزدشـان را می گیرنـد و هلهلـه کنـان متن 
پیام هـای رد و بـدل شـده را بـرای همسـر فـرد مورد 
نظر ارسـال می کننـد و پیـام تبریک می فرسـتند که 
زوج شـما  به شـما وفادار اسـت. تازه متن ایـن پیام ها 
را بـرای تبلیـغ در صفحـات شـبکه های مجازی شـان 

هـم منتشـر می کننـد.
دوربین مخفی و نمایش همه پیام ها و فیلم ها 

در فضای مجازی
 اگر به هـر دلیلی تلاش فـرد مواجب بگیـر و اصرارش 
بـرای برقـراری ارتبـاط دوسـتی بـه ثمر نشسـت تازه 
اصـل پـروژه رقـم می خـورد. کار بـه جایـی می رسـد 
که فرد اجیر شـده با همسـر یا شـریک آینـده زندگی 
طـرف مقابـل، قـرار حضـوری می گذارنـد. دوربیـن 

مخفـی هـم کار می گذارنـد و از همـه حرف هـای رد 
و بدل شـده فیلمبـرداری می کننـد. پروژه بـه همین 
جا ختم نمی شـود. دفعـه بعد با فـرد طعمه شـده قرار 
صـوری می گذارنـد، نقشـه را طـوری پیـش می برنـد 
تـا شـخصی کـه بـرای راه انداختن ایـن بـازی کثیف 
پـول خـرج کـرده خـودش را وسـط معرکه برسـاند و 
و مـچ طرفـش را بگیـرد. گرداننـدگان پیـج هـم برای 
ایـن کار کثیـف دسـتمزد میلیونـی می گیرنـد. همه  
دوربیـن مخفی هـا را هـم در پیج هایشـان بـه نمایش 
می گذارند تا فالوئرهایشـان شـاهد این نمایش خیمه 

شـب بازی باشـند.
چرا تست خیانت اشتباه است؟

زن یـا مـردی نیسـت کـه توقـع وفـاداری از شـریک 
زندگی اش را نداشـته باشد اما آیا تسـت خیانت روش 
درسـتی بـرای سـنجش وفـاداری افـراد اسـت؟ چـه 
کسـانی سـراغ تسـت خیانـت می رونـد؟ برای پاسـخ 
بـه ایـن سـؤالات و بررسـی آسـیب های ناشـی از این 
موضـوع سـراغ »مهدی مسـلمی فـر«؛ عضـو انجمن 

روانشناسـان ایـران و زوج درمانگـر می رویـم. 
مسـلمی فـر بـه زوایـای مختلـف ایـن موضوع اشـاره 
کـرده و قبـل از هـر چیـز آسـیب های ناشـی از آن را 
بررسـی می کنـد و می گویـد:»در اینکـه برقـراری 
ارتبـاط فرازناشـویی در هـر سـطحی، چـه پیامـی و 
تماسـی چـه کامنتـی و قـرار حضوری اشـتباه اسـت 
شـکی نیسـت. اما اگـر خودمـان زمینـه یک خطـا را 
ایجـاد کنیم چـه کسـی پاسـخگوی ادامه آن اسـت؟ 
ما هیـچ وقـت نمی آییـم زمینـه سـرطان را با دسـت 
خودمان در بدنمـان ایجاد کنیم تا ببینیـم مثلًا چقدر 
سرطان پذیر هسـتیم؟ به این دلیل که پیامد و تبعات 
آن برای ما شـناخته شـده نیست. تسـت خیانت  مثل 
ایـن اسـت کـه مـا خودمـان زمینـه برقـراری ارتباط 
ناسـالم را بیـن فرزندمـان و جنـس مخالـف ایجـاد 

کنیـم.«
خطایابی با ذات سنت الهی سازگار نیست

چـرا تسـت خیانـت قبیـح اسـت؟ چـرا بایـد هـر چه 
زودتـر جلـوی فعالیـت ایـن گروه هـا در فضـای 
مجـازی گرفتـه شـود؟عضو انجمـن روانشناسـان 
ایـران می گوید:»مـا معصـوم نیسـتیم. در درون همه 
مـا زمینـه خطـا، بدعهـدی و بدقولـی وجـود دارد. 
حـالا آزمـون تسـت خیانت قـرار اسـت چه چیـزی را 
بسـنجد؟ مثـل این اسـت که مـا مـواد مخـدر را برای 

فـردی تجویز کنیـم و بـه محض دسـت زدن بـه مواد 
از این فـرد فیلـم بگیریـم و پخـش کنیـم. ایـن لزوماً 
نشـان دهنده میل به اعتیـاد در افراد نیسـت و راهکار 
صحیحـی برای سـنجش وفـاداری نیسـت. باید گفت 
چنیـن فرآینـدی فـارغ از رابطه غلـط و خیانـت یا هر 
رابطـه دیگر، صرفـاً بـه ترویج یـک کار اشـتباه و خطا 
و اشـاعه آن می انجامـد.  این موضـوع منجر بـه تولید 
و بازنمایـی رفتـار غلـط می شـود. یعنـی مـا تشـویق 
می کنیـم کـه آدم هـا ظرفیت هـای تاریـک و سـیاه و 
غلط خـود را ارائه بدهند. مـا هم پنهانی فیلـم بگیریم 
و منتشـر کنیم.  فراموش نکنیـم که خطایابـی با ذات 

سـنت الهی سـازگار نیسـت.«
تست خیانت جرم است

فارغ از اینکـه این گروه هـا و افرادی که مشـتری آن ها 
می شـوند  اخـلاق و عـرف را زیـر پـا می گذارنـد، باید 
دیـد فعالیـت آنهـا از نظـر حقوقـی و قانونـی جـرم به 
حسـاب می آید یـا خیـر؟ البتـه کـه بایـد حقوقدانان 
به ایـن سـؤال پاسـخ دقیقـی بدهند امـا مسـلمی فر 
بـا عبـارت مانـور متقلبانـه تسـت خیانـت را توضیـح 
می دهـد؛» یکـی از مصادیـق حقوقـی فریـب کاری، 
مانـور متقلبانـه اسـت و تسـت خیانت مصـداق دقیق 
مانـور متقلبانـه اسـت. گرداننـدگان ایـن گروه هـا  بـا 
ورود به حریـم خصوصی افـراد بدون اطـلاع آنها فیلم 
تهیه می کنند و یـا پیام هـا را منتشـر می کنند. صرف 
انجـام ایـن کار جرم اسـت، حتـی اگر مشـخصات آن 

فـرد و چهـره واقعی اش مشـخص نباشـد.«
ماجرای زنی که ۲۰ سال فکر می کرد 

همسرش به او خیانت می کند
مـروری بـر ویدیوهـا نشـان می دهـد کـه افـرادی که 
سـراغ تسـت خیانـت می رونـد افـرادی هسـتند کـه 
خودشـان نتوانسـتند بـا هـم صحبـت کننـد، حتـی 
بعضـی در ویدیوهـا می گوینـد مـا مدت ها با هـم این 
مشکل را داشتیم و می خواسـتیم با هم صحبت کنیم. 
حـالا ببینیـد آدم هایـی کـه خودشـان مدت هاسـت 
رفتارهای نادرسـت را دیدند، مدیریـت نکردند، گفت 
و گو نداشتند، به شـیوه های سـالم به آنها نپرداختند. 
تصمیـم می گیرنـد از طریـق تولیـد، تقویـت و زمینه 
سـازی بـرای افـکاری کـه در ذهـن خودشـان وجود 
دارد بـه نتیجه برسـند. مسـلمی فـر در ایـن خصوص 
بـه پرونـده یکـی از مراجعانـش اشـاره می کنـد و 
می گویـد:» یکـی از مراجعه کننـدگان مـن می گفت 

من ۲۰ سـال اسـت می دانـم همسـرم به مـن خیانت 
می کند امـا نمی توانـم ثابـت کنم. گفتـم چرا بـه این 
نکته نرسـیدید که شـاید اصلًا نمی خواهد ایـن کار را 
انجـام دهـد و شـما در ذهنتان ایـن فکـر را می کنید؟ 

پاسـخی به ایـن سـؤال من نداشـت.«
بی وفایی یا فشار برای ایجاد بی وفایی؟!

فـردی کـه شـریک زندگـی اش را طعمـه شـیادان 
پیج هـای تسـت خیانـت می کند چـه اتفاقـی برایش 
می افتـد؟ قطعـاً دیـدن بـی وفایـی، آسـیب های 
بسـیاری برای فرد مشـاهده گر دارد! این سـؤال را که 
می پرسـیم مسـلمی فر، قبـل از توضیـح آسـیب های 
تسـت خیانـت در خصـوص بی وفایـی زوجیـن 
می گوید:»ببینیـد این موضوع یعنی قـرار دادن فردی 
در معـرض یـک ارتباط سـاختگی، بـه معنـای واقعی 
بـی وفایـی نیسـت و فشـار بـرای تولیـد و ایجـاد بـی 
وفایـی اسـت و ایـن دو موضوع خیلـی با هـم متفاوت 
اسـت. به هـر ترتیـب فـرد مشـاهده گر، یعنـی فردی 
که از یک نفر خواسـته تا با شـریک آینـده زندگی اش 
ارتباط بگیرد، بدترین آسـیب ها را می بینـد. بعد از این 
اتفاق احساسـاتی مثل خشـم، شـرم، احسـاس لطمه 
، ترس، حسـادت، عـدم اطمینان و در مـواردی ممکن 
اسـت عوارض شـدید جسـمی و واکنش های جسمی 
مثـل حالـت تهـوع، اسـهال و اسـتفراغ، سـردردهای 
شـدید بـرای فـرد ایجاد شـود کـه شـاید ایـن تبعات 
خیلـی فراتـر از چیزی اسـت کـه اتفـاق افتاده اسـت. 
قطعـاً در بسـیاری از مـواردی که ایـن گروه آنهـا را در 
صفحـات مجازی شـان بـه نمایـش گذاشـته اند، مـا 
شـاهد واکنش های بیـش از انـدازه هیجانـی و فاجعه 
باری هسـتیم که این خشـم آنـی اولاً ممکن اسـت به 
اتفاقـات غیرقابـل جبرانی منتهی شـود. نکتـه بعدی 
اینکه در بسـیاری از بـی وفایی ها امکان نجـات، بهبود 
و بازگشـت وجـود دارد و خیلـی از این ها بـه این دلیل 
اسـت که طرف خیانت دیـده  توصیفات رئـال و عینی 
از رابطه ندیده و نشـنیده اسـت. مثلًا اینکه ما همیشه 
توصیـه می کنیم فـردی کـه خیانت کـرده، هیچ وقت 
نبایـد جزییـات صحبت هـای رد و بـدل شـده را برای 
فرد خیانـت دیـده توضیـح دهـد، حتـی اگـر آن فرد 
اصرار کند. چـون این توضیحـات و تصاویـر رئال مثل 
دوربیـن مخفی ایـن ویدیوها خودش آسـیب مضاعف 
اسـت و باعث می شـود این قائله خیلی سـخت خاتمه 

پیـدا کند.«

کاسبی میلیونی برای کشف خیانت
تست های چندمیلیونی خیانت و انتشار فیلم های خصوصی شهروندان در فضای مجازی

میزان سپرده ها و تسهیلات بانکی تا پایان خرداد ماه سال جاری نسبت 
به مقطع مشابه در سال گذشته معادل ۳۵.۴ و ۳۵.۲ درصد افزایش 

یافته است.
به گزارش ایسنا، بر اساس گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل مانده 
سپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری در پایان 

خرداد ماه سال جاری، مانده کل سپرده ها به رقم ۵۸۴۱.۷ هزار میلیارد تومان رسیده است که 
نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال گذشته معادل ۳۵.۴ و ۵.۶ درصد افزایش را نشان 
می دهد.  مانده کل تسهیلات در این زمان ۴۲۹۲.۷ هزار میلیارد تومان است که نسبت به مقطع 

مشابه سال قبل و پایان سال گذشته معادل ۳۵.۲ و ۳.۶ درصد افزایش داشته است.
نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد از کسر سپرده قانونی ۸۱.۷ درصد است که نسبت به مقطع 
مشابه سال قبل، به ترتیب ۰.۲ واحد درصد افزایش و در مقایسه با پایان سال قبل ۱.۵ درصد 
کاهش را نشان می دهد که نسبت مذکور در اســتان تهران ۹۱.۱ درصد و استان کهگیلویه و 

بویراحمد ۱۱۰.۵ درصد است.

رشد 3۵درصدی سپرده های بانکی
رئیس کل بانک مرکزی از مذاکرات با کشــور های مختلف در راســتای 
برقراری تفاهمات پولی خبر داد و گفت: نماد روبل-ریال اخیرا رونمایی 
شــد و در یک هفته که از معاملات این ابزار می گذرد، به طور میانگین 
دومیلیون روبل در روز معامله داشتیم.  به گزارش خبرگزاری تسنیم، علی 

صالح آبادی رئیس کل بانک مرکزی درباره نرخ سپرده قانونی بانک ها اظهار کرد: براساس مصوبه 
شورای پول و اعتبار در گذشته حداکثر بین ۱۰ تا۱۳ درصد بود که در حال حاضر این حداکثر از ۱۳ 
درصد به ۱۵ درصد درباره بانک ها و موسسه های مالی که مقررات بانک مرکزی به ویژه در کنترل 

ترازنامه بانک ها را رعایت نمی کنند، افزایش یافت.
  وی ادامه داد: بانک مرکزی در راستای مدیریت تورم برای هر بانک در چارچوب سیاست های پولی 
خود، کنترل مقداری ترازنامه را در دستور کار دارد و مشخص است که ترازنامه هر بانک، متناسب 

با اهداف کلان اقتصادی چه مقدار باید رشد کند.
صالح آبادی تصریح کرد: بانک هایی که این نســبت رشد را رعایت نکنند، مشمول اضافه سپرده 
قانونی خواهند شد. بر همین اساس این مصوبه جدید شورای پول و اعتبار کمک می کند انضباط 

پولی خوبی در شبکه بانکی کشور ایجاد شود .

س  پرده قانونی بانک های متخلف ۱۵ درصد شد

رئیس مرکز آمار ایران گفت: به رسمیت شناختن مرجعیت مرکز آمار ایران در انتشار 
آمار رسمی، نشانۀ بلوغ در نظام مدیریتی و لازمۀ پیشرفت همه جانبۀ ایران است. به 
گزارش  تسنیم، حسین زاده با اشاره به سخنان رئیس جمهور در خصوص تأکید بر 
مرجعیت مرکز آمار ایران در ارائۀ  آمار رسمی کشور، ضمن ابراز خرسندی از رویکرد 

مدبرّانۀ رئیس دولت سیزدهم در به رسمیت شناختن و اهمیت دادن به مرجعیت علمی و تخصصی مرکز آمار 
ایران در تولید و انتشار آمار رسمی کشور، تداوم این رویکرد از سوی دیگر مدیران کلان دولت را نشانۀ بلوغ در نظام 
مدیریتی و لازمۀ پیشرفت همه جانبۀ ایران برشمرد. وی افزود، تولید،  جمع آوری، پردازش و انتشار آمار رسمی 
یک فعالیت کاملًا  علمی و مبتنی بر استانداردهای ملی و بین المللی است.   رئیس مرکز آمار گفت: سابقه درخشان 
و دانش تخصصی انباشته در خانوادۀ مرکز آمار ایران ضامن تولید آمارهای مستند، دقیق، صحیح و قابل اطمینان 
است که می تواند مبنای تصمیم گیری های صحیح خرد و کلان مدیران بخش های دولتی و خصوصی قرار گیرد. 
به گفته این مقام مسئول،ورود غیرتخصصی بعضی دستگاه های اجرایی به عرصۀ تولید و انتشار آمار رسمی، این 
رویکرد  در تناقض با قوانین و اسناد بالادستی و عامل موازی کاری و ایجاد اخلال در همگرایی و انسجام مدیریتی 

در سطح کلان کشور  است که کشور را با چالش های متعدد و جدی مواجه خواهد کرد.

رئیس مرکز آمار: دستگاه های 
غیرمتخصص آمار تولید نکنند

بانک
اقتصادبانک

کاغذ اقتصادی



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 41285

شنبه  08  مرداد ماه 1401

۱8 استان گرفتار سیلاب شدند
رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر گفت: بر اثر وقوع سیل 
در چند روز اخیر در کشور، ۱۴ نفر فوت کرده و به ۱۴ هزار حادثه دیده 
در مناطق سیل زده امدادرسانی شده است. مهدی ولی پور افزود: بر اثر 
بارندگی ها در روزهای اخیر، ۱۴ نفر از هموطنان در استان های سیستان 
و بلوچستان، تهران و مرکزی جان خود را از دست دادند و در استان های 

تهران و چهار محال بختیاری، ۱۱ نفر مفقود هستند.
وی گفت: دیشب سیلاب در زرین دشت فیروزکوه به منازل و ساکنین 
منطقه، آسیب زیادی وارد کرده و در آن منطقه هم چند نفر جان خود 

را از دست داده اند.
ولی پور افزود: هنوز آمار دقیقی از تعداد جانباختگان به علت قطعی 
ارتباطات گزارش نشده است، اما عوامل امداد و نجات برای جستجو و 

امدادرسانی در منطقه حضور دارند.
وی گفت: به علت مسدودی جاده ها، اقلام امدادی مورد نیاز از طریق راه 

آهن و بالگرد به مناطق سیل زده فیروزکوه فرستاده می شود.
رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر گفت: در چند روز اخیر، ۱۸ 
استان، ۱۰۰ شهرستان و بیش از ۳۰۰ روستا در کشور درگیر سیلاب 
بودند و عوامل هلال احمر در عملیات جستجو و امداد و نجات، انتقال 
مردم به مناطق امن و همچنین ایجاد اسکان اضطراری برای حادثه 

دیدگان امدادرسانی کردند.
وی افزود: تاکنون سه هزار نفر نیروی امدادی جمعیت هلال احمر در 
قالب ۶۰۰ تیم عملیاتی توانستند به ۱۴ هزار حادثه دیده در مناطق 
سیل زده امدادرسانی کرده و اســکان اضطراری بیش از ۳ هزار نفر را 
فراهم کنند. رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر گفت: امروز در 
استان های یزد، تهران، اصفهان و کرمان سیلاب خواهیم داشت و به 
همین منظور امدادگران جمعیت هلال احمر برای امدادرسانی در این 

مناطق حضور دارند.

تخصیص اعتبارات استانی
 برای تامین داروهای بیهوشی 

حیات وحش
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط 
زیست گفت: به نسبت درگیری اســتان ها در مقابله با بیماری های 
حیات وحش، مبلغ ۵۰ تا ۲۵۰ میلیون تومان برای تأمین داروهای 
بیهوشی اختصاص یافت حسن اکبری معاون محیط زیست طبیعی 
و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به آخرین آمار 
ابزار و ادوات بیهوشی و زنده گیری حیوانات وحشی در کشور، اظهار 
کرد: براساس آمارهای دریافتی در حال حاضر در ۳۱ استان کشور، 
۱۴۸ بلوپایپ، ۴۰ قبضه پیســتول )دو نوع ابزار ساده برای بیهوش 
کردن حیوانات وحشــی( و ۵۴ قبضه اســلحه بیهوشی وجود دارد 
که برای زنده گیری، جابجایی و مقیدسازی حیوانات وحشی مورد 

استفاده قرار می گیرند.
وی، به برگزاری دوره های آموزشی در خصوص به کارگیری سلاح 
بیهوشی، زنده گیری و انتقال آن اشاره کرد و گفت: از سال ۱۳۸۳ تا 
۱۴۰۰ در مجموع ۴۴ دوره آموزشــی با موضوع بیماری های حیات 
وحش برگزار شده است که ۱۲ دوره از آن به چگونگی به کارگیری 

سلاح بیهوشی مربوط بوده است.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط 
زیست ادامه داد: در سال جاری دوره آموزشی سیزدهم تئوری و عمل 
با هدف بازآموزی کامل ۳۱ کارشــناس حیات وحش از ادارات کل 

محیط زیست استان ها به میزبانی استان فارس برگزار شد.
اکبری خاطرنشان کرد: به فراخور میزان درگیری استان ها در بحث 
مقابله با بیماری های حیات وحش، مبلغ ۵۰ تا ۲۵۰ میلیون تومان 
به هراستان برای تأمین داروهای بیهوشی اختصاص یافته و متعاقباً 
شیوه نامه ای برای نحوه عمل کارشناسان حیات وحش در هنگام بروز 
حوادث خاص حیات وحش برای ادارات کل محیط زیست استان ها 

ارسال شده است.
وی تصریح کرد: در سال ۱۴۰۰ برای ۴ استان و در سال ۱۴۰۱ حداقل 
برای ۵ استان به منظور راه اندازی واحدهای بازپروری و قرنطینه قابل 

بهره برداری، اعتباراتی در نظر گرفته شده است.

رییـس اداره هپاتیت وزارت بهداشـت با اشـاره 
به رونـد روبـه کاهش بـروز هپاتیـت B و C در 
ایران، گفـت: بهترین اقـدام برای پیشـگیری از 
هپاتیـت B تزریق سـه دز واکسـن آن اسـت و 
بهتریـن اقـدام در هپاتیـت C نیـز درمـان بـه 
موقع ایـن بیماری اسـت؛ ایـن بیمـاری امروزه 
قابـل درمـان کامـل اسـت و امـکان آن نیـز در 
کشـور وجـود دارد. دکتـر رشـید رمضانـی در 
گفت وگـو با ایسـنا، با اشـاره بـه اینکـه انتخاب 
روزی جهانـی بـرای هپاتیت به جهـت افزایش 
آگاهـی پیرامـون ایـن بیمـاری بـوده اسـت، 
گفـت: شـیوع هپاتیت حـاد با علت نامشـخص 
در کودکان در برخی کشـورها توجه بیشـتری 
را بـه عفونت های ویروسـی حـاد در کـودکان، 
نوجوانـان و بزرگسـالان جلـب کـرده اسـت. 
از سـوی دیگـر تلاش هـای جهانـی حـذف 
هپاتیت هـای ویروسـی B،D و C را در اولویت 
قـرار داده اسـت. او با بیـان اینکه شـکل مزمن 
سـه هپاتیـت B ،D و C مسـئول بیـش از ۹۵ 
درصـد مرگ هـای ناشـی از هپاتیـت اسـت، 
تصریـح کـرد: مشـاوره و ابـزار تشـخیصی، 
درمانـی و پیشـگیری از هپاتیت هـای مزمـن 
ویروسـی در سـطح جهانـی اغلـب دور از 
دسـترس همـه افـراد بـوده و گاهـی صرفـا در 

بیمارسـتان های تخصصـی متمرکـز اسـت.
3۵۴ میلیـون مبتـلای جهانـی بـه 

C و B هپاتیـت
وی بـا اشـاره بـه شـعار امسـال روز جهانـی 
هپاتیـت مبنـی بـر » تسـهیل دسترسـی تمام 
افـراد جامعـه بـه مراقبت هـای تشـخیصی 
درمانـی هپاتیـت«، اظهـار کـرد: بایـد تمامـی 
مبتلایـان بـه هپاتیـت دسترسـی بهتـری بـه 
درمـان و مراقبت داشـته باشـند. ایـن درحالی 
اسـت کـه در جهـان تنهـا ۱۰ درصـد از افـراد 
مبتـلا بـه هپاتیـت B مزمـن، تشـخیص داده 
شـده و ۲۲ درصـد آنهـا درمـان دریافـت 
می کننـد. در عیـن حـال تنهـا ۹ میلیـون و 
۴۰۰ هـزار نفـر مبتـلا بـه هپاتیـت C تحـت 
درمـان قـرار دارنـد و سـالانه یـک میلیـون و 
 B ۱۰۰ هـزار مـرگ ناشـی از عفونـت هپاتیت
و C رخ می دهـد. رمضانـی ادامـه داد: حـدود 
۳۵۴ میلیون نفـر در جهـان مبتلا بـه هپاتیت 
B و C هسـتند که از ایـن میـان ۲۹۶ میلیون 
نفر به هپاتیـت B و ۵۸ میلیون مـورد مبتلا به 

هپاتیـت C هسـتند.
حذف هپاتیت ویروسـی تا سـال ۱۴۱۰؛ 

یک هـدف جهانی
او با اشـاره بـه اینکـه هدف سـازمان بهداشـت 

جهانی، حـذف هپاتیت های ویروسـی تا سـال 
۲۰۳۰ )۱۴۱۰( اسـت، بیـان کرد: در راسـتای 
دسترسـی بـه ایـن هـدف، سـازمان بهداشـت 
جهانی دسترسـی بـه اهدافی از جملـه کاهش 
۵۰ درصـدی عفونت هـای جدیـد هپاتیـت 
B و C،  کاهـش ۴۰ درصـدی مـرگ بـه دلیل 
سـرطان کبـد، اطمینـان یافتـن از تشـخیص 
۶۰ درصدی افـراد دارای ویـروس هپاتیت B و 
C، تحت درمـان قـرار دادن ۵۰ درصـد از افراد 
واجد شـرایط تـا سـال ۲۰۲۵ را برای کشـورها 

در نظـر گرفته اسـت.
روند رو به کاهش هپاتیت در ایران

رییـس اداره هپاتیـت وزارت بهداشـت در 
خصـوص میـزان شـیوع هپاتیـت در کشـور، 
گفت: مناطـق مختلف جهـان از لحاظ شـیوع 
هپاتیـت B به سـه دسـته نواحی با شـیوع کم 
)میـزان شـیوع کمتـر از ۲ درصـد(، نواحـی با 
شـیوع متوسـط )میزان شـیوع ۲ تـا ۸ درصد( 
و نواحـی بـا شـیوع بـالا )میـزان شـیوع بالاتر 
از ۸ درصـد( تقسـیم بنـدی می شـوند کـه بـر 
ایـن اسـاس ایـران جـزو کشـورهای با شـیوع 
نسـبتا کـم هپاتیـت B محسـوب می شـود. 
شـیوع عفونـت در جمعیـت عمومـی کمتـر از 
یـک درصـد اسـت و رونـد کاهشـی هپاتیـت 
B در کشـور دیـده می شـود؛ بـه شـکلی کـه 
سـال ۱۳۹۵ تعـداد ۸۹۵۸ بیمـار مبتـلا بـه 
هپاتیـت B در کشـور شناسـایی شـدند و 
ایـن آمـار در سـال ۱۴۰۰ بـه ۵ هـزار و ۴۲۹ 
نفـر رسـیده اسـت. وی دربـاره میـزان شـیوع 
هپاتیـت  C، بیـان کـرد: کشـورهای عضـو 
سـازمان بهداشـت جهانـی در قالـب ۶ منطقه 
جغرافیایی تقسـیم بندی شـده اند و ایـران در 
منطقـه مدیترانـه شـرقی قـرار دارد. کمترین 
میـزان شـیوع هپاتیـت C مربـوط بـه ایـران 
اسـت. تمرکـز اصلـی شـیوع هپاتیـت C در 
ایـران در گروه هـای پرخطر اسـت و بـه همین 
دلیـل تمرکـز اصلـی برنامه هـای تشـخیصی 
و درمانـی وزارت بهداشـت بـر ایـن گروه هـا 
اسـت. طـی سـال ۱۴۰۰ تعـداد ۲۴۵۱ بیمـار 
مبتـلا بـه هپاتیـت C در کشـور شناسـایی 
شـدند. او دربـاره جزئیـات بیشـتر گروه هـای 
در معـرض خطـر ابتـلا بـه هپاتیت هـای C و 
B، توضیـح داد: شـیوع هپاتیـت B مزمـن در 
میـان جمعیـت عمومی یـک درصـد، در میان 
معتـادان تزریقـی ۲.۵ درصـد، زندانیـان ۲.۵ 
درصـد و زنـان آسـیب پذیر ۱.۵ درصـد بـوده 
اسـت. در عین حال شـیوع هپاتیـت C مزمن 
در میان جمعیت عمومـی ۰.۳ درصد، معتادان 
تزریقـی ۳۰درصد، زندانیـان ۵.۹ درصـد و در 

میـان زنـان آسـیب پذیـر ۷.۵ درصـد اسـت.
علائم و راه های انتقال هپاتیت چیست؟

وی در خصـوص علائـم ابتـلا بـه هپاتیـت و 
راه هـای انتقـال آن، گفـت: جایـگاه ویـروس 
هپاتیـت B در کبد اسـت. بـا ورود ویـروس به 
بدن و گـذر از دوره کمـون، علائم بیمـاری آغاز 
می شـود. علائـم در فـاز حـاد بیمـاری بـا تـب 
پاییـن، زردی خفیـف، تهـوع، اسـتفراغ، درد 
شـکم و... اسـت؛ سـپس بیماری وارد فاز مزمن 
می شـود. در صورتی که بیماری بیش از شـش 
مـاه در بـدن بمانـد هپاتیت مزمـن و کمتـر از 
شـش ماه هپاتیـت حـاد اسـت. او بـا اشـاره به 
اینکـه هپاتیـت C معمـولا بی علامـت اسـت، 
بیـان کرد: انتقـال هپاتیـت B بیشـتر از طریق 
رفتارهـای پرخطـر جنسـی اسـت، امـا سـایر 
راه هـا مانند اسـتفاده از فـرآورده خونـی آلوده، 
سـرنگ مشـترک، وسـایل آرایشـی آلـوده و... 
نیـز می توانـد انتقـال دهنـده ویـروس باشـد. 
بیشـترین راه  انتقـال هپاتیـت C نیـز تمـاس 
بـا خـون فـرد آلـوده اسـت کـه از ایـن طریـق 
بیماری هپاتیـت C در گروه هایی کـه مبادرت 
به مصرف مـواد تزریقـی می کننـد، محتمل تر 
اسـت. نکته مهم آن اسـت کـه بدانیـم هپاتیت 
قابـل درمـان اسـت . رییـس اداره هپاتیـت 
وزارت بهداشـت بـا اشـاره بـه افزایـش سـواد 
سـلامت دربـاره هپاتیت هـا، گفـت: متاسـفانه 
بیمـاری هپاتیـت مزمـن خامـوش و بی سـر و 
صـدا اسـت و بیمـار در فـاز مزمـن بی علامـت 
اسـت امـا ناقـل بیمـاری اسـت. الان افـراد بـا 
مراجعه به مراکـز بهداشـتی و درمانی، خدمات 
تشـخیصی دریافت می کنند. حتـی در گروهی 
از مبتلایان کمتر برخـوردار هپاتیت C، درمان 
رایـگان انجـام می شـود. درمـان یـک بیمـار 
مبتـلا بـه هپاتیـت C از شناسـایی تـا درمـان 

۳ میلیـون و ۵۰۰ هـزار تومـان هزینـه دارد. 
خوشـبختانه دیگـر هپاتیـت C کامـلا درمان 
پذیر اسـت و بیمـار مبتلا بـه هپاتیـت C نباید 
بترسـد و باید برای درمـان به موقع اقـدام کند. 
درمـان هپاتیـت B هـم در بلنـد مـدت امکان 

پذیـر اسـت.
مشکلات تامین کیت تشخیصی 

بیماری به دنبال تحریم ها
وی با اشـاره بـه تاثیـر تحریم هـا در شناسـایی 
مبتلایـان هپاتیـت، تاکید کرد: در حـال حاضر 
کیت هـای تشـخیص سـریع هپاتیـت را بـه 
زحمت بـه دسـت می آوریـم و برای تشـخیص 
بیماری بیشـتر از روش الِایزا استفاده می کنیم 
و ایـن باعث تاسـف اسـت که چـرا تهیـه کیت 
تشـخیص سـریع هپاتیت باید با مشکل تحریم 
روبـرو باشـد. بـه علـت تحریم هـا بـه سـختی 
توانسـتیم کیت هـای تشـخیصی سـریع مورد 
تاییـد سـازمان جهانـی بهداشـت را در اختیار 
تمـام دانشـگاه های علوم پزشـکی قـرار دهیم 
اما با این حـال دو محـور فعال را بـرای هپاتیت 
دنبال کردیـم؛ اقـدام اول واکسیناسـیون علیه 
هپاتیـت B اسـت چراکـه ایـن بیمـاری قابـل 
کنتـرل و پیشـگیری اسـت ولـی در زمینـه 
C مهمتریـن اقـدام و اولویـت،  هپاتیـت 

شناسـایی و درمـان اسـت.
هپاتیت C درمان پذیر است

او تاکیـد کـرد: لازم بـه ذکـر اسـت بهتریـن 
اقـدام بـرای پیشـگیری از هپاتیـت B تزریـق 
سـه دز واکسـن هپاتیـت B اسـت و بهتریـن 
راه پیشـگیری از هپاتیـت C درمـان بـه موقع 
ایـن بیماری اسـت. ایـن بیمـاری امـروزه قابل 
درمان کامل اسـت و امکان درمان آن در کشور 

وجـود دارد.

وزیر کشــور با بیــان اینکه امدادرســانی در 
مناطق ســیل زده به صورت گسترده در حال 
انجام اســت، گفت: اکنون تمام کشور هم در 
هشدارباش است و هم بسیج ظرفیت ها برای 

همه مناطق انجام شده است.
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی درباره وضعیت 
وضعیت امدادرسانی به سیل زدگان در کشور، 
گفت: نزدیک به ۱۸ استان با سیل درگیر بودند 
که استان های مازندران، گیلان، البرز، مرکزی، 
اصفهان، یزد، تهران و... و. از جمله استان های 
درگیر با ســیل بودند که خدا را شکر مدیریت 
خوبی انجام شد و با اینکه حجم بارش ها بسیار 
زیاد بود، مدیریت شــد. به عنــوان مثال در 
اســتان یزد که معمولا ۴۰ میلی متر در سال 
بارش دارد، در ســیل نزدیک به ۷۵ میلی متر 
بارندگی داشت که حجم بسیار بزرگی است. 
در استان های دیگر هم به همین صورت است.

وی با بیان اینکه در چند منطقه مانند امامزاده 
داوود، فیروزکوه و یزد مقداری بیشتر مشکل 
داشــتیم، گفت: البته در حــال حاضر در یزد 
عمدتا مشکل آبگرفتگی معابر است که در چند 
نقطه آبگرفتگی داریم که باید به ســرعت آن 
را برطرف کنیم. به ویــژه در بافت تاریخی که 
اهمیت ویژه ای دارد که این اقدامات در حال 

انجام است.
وحیدی با بیــان اینکه میــزان فوتی های ما 
در سیل گسترده نبوده اســت، ادامه داد: در 
برخی اســتان ها تک و توک فوتی داشــتیم 
که شاید بیش از ســه تا چهار نفر در مجموع 
استان ها نبوده اســت، اما در  دو نقطه امازاده 
داوود و فیروزکوه مقداری تعداد فوتی هایمان 
بیشــتر بوده اســت که  آمار قطعی آن را باید 
بعــد از اینکه تکلیــف مفقودیــن در این دو 
نقطه مشخص شــد، اعلام کنیم. خوشبختانه 

مدیریــت خوبی انجام شــده و فوتی چندانی 
نداشتیم.

 وی با اشــاره بــه وضعیت امدادرســانی در 
اســتان های ســیل زده، گفت: امدادرســانی 
گسترده اســت و در همه مناطق استانداران 
با تمام توان پــای کار هســتند. فرمانداران، 
بخش داران و دهیاران، هلال احمر، نیروهای 
نظامی، سپاه، ارتش، نیروی انتظامی، اورژانس، 
گروه هــای مردمی و ... فعالیت بســیار خوبی 
دارنــد و تقریبا بســیج گســترده ای در همه 
مناطق داریم. همچنیــن عزیزان راهداری در 
راه ها فعالیت دارند. اکنون تمام کشور هم در 
هشــدارباش قرار دارد و هم بسیج ظرفیت ها 
برای همه مناطق انجام شده است. مدیریت به 
رغم این حجم بالای بارش که بیش از چیزی 
که پیش بینی شــده بود، بارندگی داشــتیم، 

خوب بود.

وزیر کشور گفت: امیدواریم مردم هم رعایت 
کنند و در مجــاورت رودخانه ها و مراکزی که 
احتمال ســیل در آن ها وجود دارد، نروند. در 
برخی مناطــق رانش کوه هم داشــته ایم. به 
عنوان مثال در فیروزکوه در مرزداران که یک 
روستا است، مشکل ما بیشتر رانش کوه بود که 
مردم اذیت شــدند. باید مردم در روزهایی که 
حساسیت وجود دارد، مراقبت کنند  و رعایت 
مردم کمک بزرگی است که مردم بتوانند بهتر 

مدیریت کنند.
وحیدی گفت: به همه مناطق هشدارباش داده 
شــده، امکانات تا حد زیادی گردآوری شده، 
مدیران مستقر و پای کار هستند و امیدواریم 
این بارش ها هــم به خوبی مدیریت شــود و 
کمترین خســارت را به مردم عزیــز و اموال 
آن ها داشته باشیم و مدیریت شود که مشکلی 

نداشته باشیم.

همزمان با روز جهانی هپاتیت تشریح شد

روند رو به کاهش هپاتیت در ایران

هشدار وزیر کشور در مورد  ادامه سیل در تمام کشور

ثبت »محتشم خوانی« 
در فهرست ملی

قائم مقام وزیر و معــاون میراث فرهنگی از ثبت »محتشــم خوانی« و 
»مرثیه خوانی امام حســین )ع( به سبک بحر طویل« در فهرست ملی 

میراث فرهنگی ناملموس کشور خبر داد.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی، علی دارابــی قائم مقام وزیــر و معاون 
میراث فرهنگی کشــور ضمن اعــلام خبر ثبت دو عنصــر فرهنگی 
»محتشــم خوانی: مرثیه خوانی برای امام حســین )ع( براساس اشعار 
محتشم کاشانی« و همچنین »مرثیه خوانی امام حسین )ع( به سبک بحر 
طویل« در فهرست ملی میراث فرهنگی ناملموس کشور، همزمان با آغاز 
ماه محرم ۱۴۴۴ هجری قمری تصریح کرد: عاشورا در فرهنگ ما فقط یک 
حادثه نیست، بلکه رویدادی تاریخ ساز است. رویدادی که تاریخ اسلام به 

واسطه خون شهیدان آن روز برای ابد آبیاری شده است.
او افزود: واقعه کربلا در روز عاشورا حماسه آزادگی است و به همین دلیل 
مسلمانان به ویژه شیعیان، با افتخار، آئین ها، رسوم و سنت های ویژه ای را 
برای توجه عامه به میراث ناملموس عاشورایی آفریده و مورد پاسداری قرار 
داده اند که از جمله مهمترین و شاخص ترین عناصر آن نوحه ها و شیوه های 
مرثیه خوانی ایرانیان برای رثا و عزای اباعبدالله الحسین )ع( هستند و از 
این رو وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی وظیفه خود 

می داند با اهتمام ویژه نسبت به ثبت و معرفی این عناصر اقدام کند.
دارابی »محتشم خوانی« و »مرثیه خوانی به سبک بحر طویل« را برخاسته 
از فرهنگ اصیل ایرانی دانست که در پرتو اسلام و میراث عاشورایی تبلور 

یافته اند.
قائم مقام وزیر تصریح کرد: اشعار شمس الشعرای کاشانی، مرحوم محتشم 
از دوره صفوی، در مراســم عزاداری امام حســین )ع( همچون چراغی 
می درخشد و بازخوانی این اشعار به مرور موسوم به »محتشم خوانی« 
شده که در واقع مرثیه خوانی برای امام حسین )ع( براساس اشعار محتشم 

کاشانی است که با طلیعه »باز این چه شورش است« آغاز می شود.
معاون میراث فرهنگی کشور همچنین درباره ثبت ملی میراث ناملموس 
»مرثیه خوانی به سبک بحر طویل« گفت: بحر طویل سبکی در سرایش 
اشعار است که به گفته بسیاری از صاحب نظران از ابداعات ذوقی و ادبی 
فارسی زبانان است و منشأ ایرانی دارد و به زبان ساده و بی تکلف، با بیانی 
حماســی، امکان خوبی برای منقبت خوانی، مرثیه و بیانات با محتوای 

مذهبی و عرفانی را فراهم می کند.
دارابی تاکید کرد: مرثیه خوانی به ســبک بحر طویل در تعزیه و مراثی 
حماسی عزای امام حسین )ع( نمونه های ارزشمندی از میراث ناملموس 
عاشورایی را آفریده که به همین رو در فهرست ملی ایران به ثبت رسیده 

است.

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش گفت: بررسی های 
آموزش و پرورش به اتمام رسیده است و نتایج پذیرفته 
شدگان نهایی از اوایل هفته آینده از طریق سایت 
سازمان سنجش اعلام می شود. صادق ستاری فرد سخنگوی وزارت 
آموزش و پرورش در گفتگویی تلویزیونی، در ارتباط با زمان اعلام نتایج 
نهایی پذیرفته شدگان آزمون استخدامی آموزش و پرورش گفت: 
بررسی های آموزش و پرورش به اتمام رسیده است و نتایج پذیرفته 
شدگان نهایی از اوایل هفته آینده از طریق سایت سازمان سنجش 
اعلام می شود. وی درباره طرح توزیع بسته امنیت غذایی دانش 
آموزان نیز توضیح داد و گفت: سلامت دانش آموزان مسئله ای جدی 
است. طرح بسته امنیت غذایی دانش آموزان تحت عنوان »باغ« در دو 
استان به صورت پایلوت از انتهای سال تحصیلی گذشته برگزار شده 
و ۷۵ هزار دانش آموزتحت پوشش قرار گرفتند. سخنگوی وزارت 
آموزش و پرورش افزود: در مهرماه این طرح را برای سه تا پنج میلیون 
دانش آموز مناطق محروم، روستایی، عشایری و مرزی اجرا خواهیم 
کرد. ستاری فرد با بیان اینکه تغذیه دانش آموزی از سال ۸۹ به این 
سو کم کم در نظام تعلیم و تربیت کنار گذاشته شده بود که با همراهی 
دولت و مجلس اعتبار خوبی برای این امر پیش بینی شد، گفت: نیاز 
داریم نهادهای حمایتی و انقلابی نیز وارد طرح شده و کمک کنند. 
۱,۱۵۰ میلیارد تومان از یک محل و قریب به ۸۰۰ میلیارد تومان از 
محل دیگری بودجه دیده شده است و دانش آموزان نیازمند تمام 
استان ها تحت پوشش قرار خواهند گرفت. وی افزود: حداقل سه تا 
چهار هزار میلیارد تومان برای ارائه بسته غذایی کامل به دانش آموزان 
نیاز است. امیدواریم در سال آینده این برنامه ذیل قانون برنامه هفتم 
توسعه پیش بینی و منابع پایداری برای آن تصویب شود. سخنگوی 
وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: تغذیه دانش آموزی نقش 
مستقیمی در ایجاد موقعیت مناسب یادگیری دانش آموزان دارد و به 
رشد تحصیلی و جسمی دانش آموزان کمک می کند و می تواند بستر 
مناسبی برای برقراری عدالت تربیتی باشد. امیدواریم این حمایت در 

تخصیص بودجه نیز استمرار داشته باشد.

به گزارش روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد: 
هیأت وزیران در اجرای حکم مندرج در بند )ز( تبصره )۱۷( ماده 
واحده قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور در خصوص نحوه 
معافیت های بیمه ای بیمه شدگان بدون کارفرما در سازمان 
تأمین اجتماعی براساس دهک های درآمدی، آئین نامه اجرایی 
این بند از قانون را با هدف ساماندهی اقشار تحت پوشش بیمه ای 
مشمول کمک دولت، به تصویب رساند. گروه های هدف آئین نامه 
اجرایی مصوب هیأت وزیران بیمه شدگان فاقد کارفرما در سازمان 
تأمین اجتماعی شامل قالیبافان، بافندگان فرش و شاغلان صنایع 
دستی شناسه دار )کددار(، رانندگان حمل و نقل عمومی درون 
شهری و برون شهری، خادمین ثابت مساجد، مداحان، کارگران 
باربر، زنبورداران، صیادان استان های ساحلی شمال و جنوب کشور، 
اصناف کم درآمد، هنرمندان و روزنامه نگاران و نویسندگان مورد تأیید 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مددجویان و زنان سرپرست خانوار 
و بدسرپرست تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان 
بهزیستی کشور، مربیان مهدکودک و راهنمایان گردشگری مورد 
تائید وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هستند که 
به موجب قوانین و مقررات مربوطه از معافیت بیمه ای برخوردار شده 
یا می شوند. براساس این آئین نامه، نرخ حق بیمه مشمولان به ترتیب 
مقرر در ماده )۲۸( قانون تأمین اجتماعی و مقررات مربوط می باشد. 
هریک از بیمه شدگان موجود و جدید در صورتی که بر اساس نتایج 
آزمون وسع در چهار دهک اول درآمدی باشند، از معافیت کامل 
بیمه ای به ترتیب مقرر در قوانین و مقررات مربوط و بر اساس حداقل 
دستمزد مشمولین قانون کار یا دستمزد بیمه شدگان مشمول 
طبقه بندی مزد یا حقوق موضوع ماده )۳۵( قانون تأمین اجتماعی 
)حسب مورد( برخوردار خواهند شد. در مورد بیمه شدگان قرار 
گرفته در دهک های پنجم تا هفتم درآمدی، به ازای افزایش هر 
دهک درآمدی، ۳ درصد از معافیت مذکور کسر می شود. بیمه شدگان 
دهک های هشتم و بالاتر مشمول استفاده از معافیت های بیمه ای 
نخواهند بود و استمرار عضویت بیمه شده مزبور منوط به پرداخت 
حق بیمه به شرح مقرر در قوانین و مقررات مربوط است. اقشاری که 
براساس تفاهم نامه با سازمان تأمین اجتماعی مشمول بیمه اجتماعی 
سازمان مذکور هستند و از معافیت بیمه ای استفاده کرده اند پس از 
دهک بندی، در خصوص نحوه استفاده از معافیت مذکور، مشمول 
مفاد این آئین نامه هستند. مسئولیت پرداخت مابه التفاوت حق بیمه 
ناشی از کاهش یا حذف معافیت بیمه ای تا سقف حق بیمه مقرر 
در قوانین و مقررات مربوط برای هریک از گروه های هدف به عهده 

شخص بیمه شده ذیربط خواهد بود.

سازمان جهانی بهداشت )WHO( در 
روز جهانی پیشــگیری از غرق شدگی 
تاکید کرد که برای نجات جان انسان ها 

اقدام کنید.
به گزارش ایسنا، ســالانه بیش از ۲۳۶ 
هزار نفر بر اثر غرق شدگی جان خود را 
از دست می دهند و یکی از عوامل اصلی 
مرگ و میر در افراد یک تا ۲۴ ســاله و 
سومین علت اصلی مرگ و میر ناشی از 

جراحات در سراسر جهان به حساب می آید.
سازمان جهانی بهداشت روز دوشــنبه همه افراد را دعوت کرد تا برای نجات جان 
انسان ها اقدام کنند. این درخواست در روز جهانی پیشگیری از غرق شدگی، اقداماتی 
را که افراد، گروه ها و دولت ها می توانند انجام دهند، تشــریح کرده و ابتکاراتی را که 

پیش از این در برخی کشورها انجام گرفته، برجسته می کند.
اکثر مرگ و میر ناشی از غرق شدگی، بیش از ۹۰ درصد موارد، در کشورهایی با درآمد 
کم و متوسط   رخ می دهد و کودکان زیر پنج سال در معرض بیشترین خطر قرار دارند.
این مرگ و میرها اغلب با فعالیت های روزمره مانند استحمام، جمع آوری آب برای 
مصارف خانگی، سفر با قایق یا کشــتی و ماهیگیری مرتبط است. تاثیرات بادهای 

موسمی و دیگر حوادث آب و هوایی فصلی یا شدید نیز از عوامل موثر هستند.
"تدروس آدهانوم" دبیر کل سازمان جهانی بهداشت گفت: هر ساله در سراسر جهان 
صدها هزار نفر غرق می شوند. بیشتر این مرگ و میرها از طریق راه حل های مبتنی 

بر شواهد و کم هزینه قابل پیشگیری هستند.

بر اســاس نتایج مطالعه ای بزرگ، زنانی که 
از اســیدهای چرب امگا ۳، پروبیوتیک ها، 
 D مولتی ویتامین ها یا مکمل های ویتامین
استفاده می کنند، احتمال کمتری برای مثبت 
شدن تست کووید دارند؛ اثرات محافظتی این 

مواد مغذی متوسط اما قابل توجه بود.
به نقل از سایکولوژی، از سوی دیگر نتایج این 
مطالعه نشان داد مصرف مکمل های ویتامین 
C، روی یا سیر هیچ تاثیر مفیدی بر کاهش 

خطر عفونت ندارد. در بریتانیا سهم مکمل های غذایی قبل از اولین قرنطینه ملی با افزایش 
۹۳ درصدی در فروش مولتی  ویتامین ها و افزایش ۱۱۰ درصدی در فروش ویتامین C به 
میزان ۱۹.۵ درصد افزایش یافت. در ایالات متحده زمانی که ترس از کووید به اوج خود رسید، 
 D ویتامین ،C فروش مکمل های روی ۴۱۵ درصد افزایش یافت.  مواد مغذی مانند ویتامین
و روی برای حمایت از سیستم ایمنی مهم است اما اینکه آیا مکمل خاصی می تواند خطر ابتلا 
به ویروس کرونا را کاهش دهد، هنوز مشخص نیست. نتایج این تحقیق حاصل ردیابی ۴۴۵ 
هزار و ۸۵۰ نفر به مدت سه ماه است تا مشخص شود که آیا مصرف مکمل های غذایی خطر ابتلا 
به  کووید را کاهش می دهد یا خیر.  نتایج این تحقیق در بریتانیا نشان داد دریافت مکمل های 
منظم ویتامین D خطر ابتلا به عفونت سارس کو ۲ را تا ۹ درصد، اسیدهای چرب امگا سه تا 
۱۲ درصد، مولتی  ویتامین ها تا ۱۳ درصد و پروبیوتیک ها تا ۱۴ درصد کاهش می دهد. مصرف 

مکمل ها به  طور منظم حداقل سه بار در هفته برای حداقل سه ماه تعریف شد.
زنان حاضر در این پژوهش در ســنین و وزن های مختلف از کسانی بودند که از مصرف این 

مکمل ها سود بردند اما نتایج در مردان چنین نبود.

معاون پژوهشی و برنامه ریزی سازمان فنی 
و حرفه ای کشور با بیان اینکه »بیکاری« ابر 
چالش امروز کشور است، گفت: الزامات بازار 
کار باید در آموزش های فنی و حرفه ای لحاظ 
شود.  به گزارش خبرنگار مهر، علی حسین 
شهریور با بیان اینکه تدوین سیاست های 
سازمان فنی و حرفه ای با هدف ترویج مهارت 
آموزی در کشــور از جمله رویکردهای ما 
است، بیان کرد: امروز هماهنگی و هم افزایی 

های لازم برای عملیاتی نمودن برنامه ها در این حوزه بررســی و مورد بحث و تبادل نظر 
قرارخواهد گرفت. وی با بیان اینکه بیکاری ابر چالش کشور است، افزود: رویکرد و سیاست 
ما در حوزه مهارت آموزی باید تغییر و الزامات بازار کار را با توجه به نیاز آن تامین کنیم، افزود: 
آموزش های مهارتی بر اساس سند حرفه و شایستگی تدوین شده تا جذابیت بیشتری برای 

جوانان داشته باشد.
انجام آموزش های فنی و حرفه ای

معاون پژوهش، برنامه ریزی و سنجش صلاحیت حرفه ای سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
با بیان اینکه ۶۴۱ مرکز در ۶۴۱ شهرستان در چهار هزار و ۸۰۰ کارگاه، آموزش های لازم 
را ارائه می کنند، تاکید کرد: سنجش صلاحیت حرفه ای بیش از یک میلیون نفر در آزمون 
سنجش مهارت در کشور برای ورود به بازار کار از دیگر وظایف سازمان فنی و حرفه ای است.

شهریور با بیان اینکه در مجموع بیش از ۵۰ هزار کارگاه در کشور، آموزش های مهارتی را 
برای ۱۶ گروه هدف ارائه می کنند، ابراز داشت: نرخ بیکاری در استان سمنان خیلی پایین تر 

از میانگین کشوری بوده که امری ارزشمند است.

سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد

مرگ سالانه بیش از ۲3۶ هزار نفر در جهان 
بر اثر غرق شدگی

مکمل هایی که خطر ابتلا به کووید
 در زنان را کاهش می دهد

»بیکاری« ابر چالش کشور است

اعلام نتایج آزمون استخدامی 
آموزش و پرورش

نحوه معافیت های بیمه شدگان 
بدون کارفرما براساس 

دهک های درآمدی
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خبرخبر

سید مجید صالحی کارگردان فیلم سینمایی 
»پیتوک« با ابراز نارضایتی از شــرایط اکران 
و فروش این فیلم سینمایی از عدم همراهی 
بازیگران فیلــم در فرآیند اطلاع رســانی و 

تبلیغات برای جذب مخاطب گلایه کرد.
سید مجید صالحی کارگردان فیلم سینمایی 
»پیتوک« در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره 
شرایط اکران این فیلم گفت: واقعیت این است 
که توزیع ناعادلانه سانس ها و سالن ها و عدم 
نظارت بر فرآیند پخش فیلم ها، آسیب زننده 
اســت. همین امروز بروید تعداد ســالن ها و 
مخاطبان فلان فیلم ۶ میلیارد تومانی را ببینید، 
خواهید دید با معدل هر سانس ۳۰ نفر آن فیلم 
در حال اکران است! از این نظر تفاوتی میان این 
فیلم با فیلم دیگری که یک دهم آن فروخته 

است، وجود ندارد.
این سینماگر که فیلمش در ۸۸ سالن سینمایی 
در حال اکران است، ادامه داد: بروید ببینید 
سانس های نمایش فیلم من در این سالن ها 
چگونه است؟ در یک پردیس سینمایی من دو 
سانس ۲۳:۵۰ شب و ۱۱ صبح دارم! آخرین 
باری که شما ۱۱ صبح به سینما رفته اید، کی 
بوده اســت؟ روزهای وسط هفته، کسی که 
کارمند است و باید صبح ســر کار برود، چرا 
باید سانس ۲۳:۵۰ به سینما بیاید و تا ساعت 
۲ نصف شب به تماشای فیلم من بنشیند؟ 
متاسفانه شرایط سینمای مستقل در چرخه 
اکران اینگونه است! ۷۰ درصد سانس هایی که 
به فیلم ما  داده اند، قبل از ساعت ۵ عصر است و 

این واقعاً برای اکران یک فیلم خنده دار است!
صالحی با انتقاد از اکــران همزمان ۱۱ فیلم 
سینمایی ادامه داد: برخی فیلم ها پیش تر در 
جشنواره حضور داشته اند و یا تیم تبلیغاتی 
قوی تری دارند اما فیلم ما از جریان سینمای 
مستقل می آید و واقعیت این است که امکان 
رقابت در جریان تبلیغات و پخش را با فیلم های 
دیگر نداریم. سرمایه گذار فیلم ما اساساً توان 
رقابت در این بازار را ندارد و وضع نابســامان 

تبلیغات هم مزید بر علت شده است.

بیست ونهمین جشنواره 
هنرهای تجسمی 

جوانان از بخش رقابتی 
فاصله می گیرد

دبیر اجرایی و عضو شورای سیاست گذاری 
بیست و نهمین جشنواره هنرهای تجسمی 
جوانان گفت: در این دوره، شرکت کنندگان 
از بخش رقابتی فاصله می گیرند تا بیشتر بر 

کیفیت و نتیجه آثار خود تمرکز کنند.
عبدالرحیــم ســیاهکارزاده در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا درباره دستاوردهای جشنواره 
هنرهای تجسمی جوانان، اظهارداشت: این 
جشنواره در ۲۸ دوره گذشته ثمرات مثبتی 
داشته و استادان و هنرمندان شایسته ای را به 
بینال ها و جشنواره  هنرهای تجسمی فجر 

معرفی کرده است.
وی گفت: همچنین شاهد ارائه آثار برخی از 
هنرمندان جشنواره هنرهای تجسمی جوانان 
در حراجی ها هستیم و چند تن از برگزیدگان 
دوره های گذشــته اکنون به عنوان استاد 
دانشگاه فعالیت می کنند و حتی سیدمجتبی 
حسینی معاون امور هنری ســابق وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز  برگزیده جشنواره 

جوانان بوده است.
سیاهکارزاده درباره رویکرد بیست و نهمین 
دوره جشــنواره هنرهای تجسمی جوانان 
بیان کرد: به دلیل اینکه فضای جشــنواره 
برای فعالیت هنرجویان بهتر شود، تصمیم 
شورای سیاست گذاری بر این  شد که امسال از 
بخش مسابقه ای جشنواره فاصله بگیریم و به 
سمت رویکرد آموزشی و برگزاری کارگاه های 

مستمر حرکت کنیم.
دبیر اجرایی بیست و نهمین جشنواره هنرهای 
تجسمی جوانان افزود: بر این اساس، بعضی از 
بخش ها پیش از افتتاح جشنواره آغاز می شوند 
و تا سه روز اصلی جشنواره در اردوگاه شهید 

باهنر تهران ادامه دارند. 
وی گفت: همچنین پس از جشنواره کار کردن 
روی آثاری که مناسب هستند زیر نظر استاد 
کارگاه تا آذر ماه ادامه دارد تا قابلیت تشکیل 

یک نمایشگاه با کیفیت را داشته باشند.
سیاهکارزاده اظهارداشت: پیش تر آثاری که 
جوانان خلق می کردند به دلیل سختگیری 
داوران در انتخــاب آثار، امــکان حضور در 
جشنواره هنرهای تجسمی فجر را نداشتند 
اما در این  دوره بنا بر این اســت که کیفیت 
آثار تقویت شوند و با حمایت و نظارت بیشتر 
استادان، جشنواره جوانان هم  یک  نمایشگاه 
خوب داشته باشــد و هم آثار برگزیده این 

رویداد به جشنواره فجر راه پیدا کنند. 
وی دربــاره تفاوت های بیســت و نهمین 
جشــنواره هنرهــای تجســمی جوانان 
با دوره های گذشــته گفت: پیش تر به ۱۰ 
برگزیده این جشنواره جایزه اهدا می شد اما در 
بیست و نهمین دوره به همه شرکت کنندگانی 
که به مرحله دوم راه پیدا می کنند مبلغ ۵۰۰ 
هزار تومان به عنوان ورودی پرداخت می شود.

مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مدتی بعد از آغاز 
فصل تازه حضورش در این مجموعه درباره حاشیه ها و موضوعات مطرح 

شده در حوزه موسیقی توضیحاتی را ارائه داد.
خبرگزاری مهر -گروه هنر-علیرضا سعیدی: فرآیند فعالیت، تولید، 
بازاریابی و فروش محصولات موسیقایی طی ماه های اخیر به ویژه پس 
از مسیر پرفراز و نشیب کرونا که هنوز هم به انتها نرسیده و معلوم هم 
نیست قرار است در چه تاریخی و چه شرایطی دست از این دنیا بردارد، 
دربرگیرنده شرایط بسیار متفاوتی بود که در کشورمان موجب ظهور 
و بروز تجربه هایی شد که هیچ فعالی در حوزه موسیقی فکرش را هم 
نمی کرد؛ شرایطی که البته بحرانش از تجربه اندوزی اش بیشتر به چشم 
آمد. شرایطی پر از اما و اگر که برای تهیه کنندگان و تولیدکنندگان 
آثار موسیقایی در گونه های مختلفش دربرگیرنده موضوعاتی بود که 
به هیچ وجه نمی توان از تک تک آنها عبور کرد. کما اینکه بسیاری از 
همین فعالان و صاحبان آثار موسیقایی بودند که در همین ایام کرونایی 
آنچنان با شرایط بحران سازی رو به رو شدند که عطای کار را به لقایش 
بخشیده و تهیه کنندگی موسیقی را بوسیدند و روی طاقچه خاطر اتشان 
گذاشتند و رفتند. چارچوبی که در آن سوی میدان برای برخی دیگر از 
تهیه کنندگان پوست کلفت دیگر کمی قابل تحمل تر بود و باعث شد آنها 
در مواجهه با یک بحران جهانی که واقعاً اغلب فعالیت های فرهنگی را 
زمین زد شرایط جدیدی را در کشورمان تجربه کنند که قطعاً در آینده 

می توان مطالب زیادی پیرامون آن نوشت.
اما به طور حتم مدیریت همین شرایط هم می تواند تجربه متفاوتی برای 
یک مدیر دولتی آن هم در حوزه پرچالش موسیقی باشد. شرایطی که 
حداقل در این چهار دهه از پیروزی انقلاب اسلامی مشتمل بر تجربه 
بسیار متفاوتی بود که قطعاً یک مدیر فرهنگی را در مواجهه با مخاطبان، 
هنرمندان، تهیه کنندگان، مدیران بالادستی و البته رسانه ها با چالش ها 

و اما و اگرهای فراوانی رو به رو می کند.

ناگفته ها از رصد تخلفات درکنسرت ها

 فعالیت برخی خوانندگان 
متوقف شد

بازیگران »پیتوک« 
کمکی به فروش

 فیلم نکردند

حبیب الله صادقی، هنرمند پیشکسوت در عرصه هنرهای تجسمی 
صبح چهارشنبه )پنجم مرداد ماه( دار فانی را وداع گفت.

دختر این هنرمند در گفت وگویی با ایسنا با تایید خبر فوت این 
هنرمند گفت: »پدرم صبح چهارشنبه به دلیل ایست قلبی از دنیا 
رفتند و از قبل هم ناراحتی قلبی داشتند. به دلیل ناراحتی قلبی 
باید به بیمارستان می رفتند و عمل جراحی انجام می دادند و در 

عین حال به بیماری دیابت نیز مبتلا بودند.«
حبیب الله صادقی در سال ۱۳۳۶ در خانواده ای سنتی در محله 
تهران نو چشم به جهان گشود. از همان سال های کودکی در محل 
کار پدر با نام روزنامه اطلاعات آشنا شد، همانجایی که سال ها 
بعد او و یکی از برادرانش به عنوان روزنامه نگار در بخش تحریریه 

مشغول به کار شدند.

حبیب الله صادقی درگذشت

رئیس ایکـوم ایـران ضمـن ارزیابـی عملکـرد موزه ها در 
حوزه کودک، نقـش نظام آموزشـی در شـناخت موزه ها 
به کودکان را ضعیف دانسـت و گفت: یکی از دلایل عمده 

جدایـی کـودکان از موزه هـا، آموزش و پرورش اسـت.
سـید احمد محیـط طباطبایـی ـ رئیـس ایکـوم ایـران 
)کمیتـه ملـی موزه هـا( ـ در گفت وگو با ایسـنا،  بـا بیان 
اینکه بایـد به یاد داشـته باشـیم طبـق تعریف یونسـکو 
هدف اصلـی )مخاطـب اصلـی( موزه ها کـودکان )هفت 
تـا ۱۷ سـال( هسـتند، یـادآور شـد: بـه وسـیله موزه ها، 
میراث فرهنگـی را برای نسـل آینـده حفـظ می کنیم و 
این میراث باید به این نسـل منتقل شـود. بر این اسـاس 
هر موزه ای باید بتواند دوسـتدار کودک باشـد و مخاطب 
کودک خـود را ترغیـب کنـد و موضوعیت خـودش را در 

اختیـار کـودک قـرار دهد.
او دربـاره اقدامـات ایکـوم ایـران در حـوزه کـودک گفت: 
از  ۱۰ سـال گذشـته تا کنـون در کمیته ملـی موزه های 
ایران شـاخصی بـه نـام »کـودک« در نظـر گرفتیـم، در 
حالی که در ایکوم جهانی این شـاخص مسـتقل نیسـت 
و بخشـی از برنامـۀ معرفـی موزه ها محسـوب می شـود. 
ایجـاد شـاخص کـودک در موزه ها بـه این معناسـت که 
موزه هـای بزرگـی مانند مـوزه ملـی، مـوزه علم و فناوری 
باید واحد کودک داشته باشـد و سعی کند در بخش های 
مختلـف بـرای کـودکان نیـز برنامه ریزی داشـته باشـد. 
همچنیـن موزه هـای کوچک تـر تعریـف بهتـری بـرای 
کودکان داشـته باشـند تا به نوعی ویژگی های خودشان 

را به کـودکان معرفـی کنند.
رئیس ایکـوم ایران افـزود: در همیـن مدت شـاهد ایجاد 
موزه هایی مانند موزه عروسـک های ملل در شهر کاشان 
و موزه کـودک ارومیـه بوده ایـم که مخاطب اصلی شـان 
کـودک اسـت و بـرای کـودکان بـه وجـود آمده انـد. این 
اتفاق رشـد کمی و کیفی بسـیار خوبی در حـوزه کودک 
اسـت. در چند روز گذشـته هم موزه عروسـک های اقوام 
ایرانـی در شهرسـتان اوز )اسـتان فـارس( ایجاد شـد که 
سـومین موزه در جنـوب اسـتان فـارس اسـت و مهم تر 
اینکـه هر سـه مـوزه را مـردم ایجـاد کردنـد و نـه بخش 
دولتی. همچنیـن »مـوزه ایرانک« دربـاره گـروه تاریخ و 
ادبیات کودکان در سـازمان ملی اسـناد تشـکیل شـده، 
دو روز در هفته )پنج شـنبه و جمعه( باز اسـت و مخاطب 
را همـراه با پـدر و مـادر جذب می کنـد. یا موزه احسـاس 
)هیجـان( در همـدان بـرای کـودکان چهـار تا ۱۲ سـال 

شـکل گرفته اسـت.
او بیان کرد: ایـن روند و این نوع فعالیت هـا امیدوارکننده 
اسـت و نشـان می دهد که بخش های مختلف آموزشـی 
و دوسـتدار کودک سـعی می کنند با ارتباط بـا موزه های 
کلاسـیک و اصیـل و ایجـاد یک سـری موزه هـا بـا 
موضوعـات مفرح و آموزشـی برای کـودکان، این قشـر را 

به سـمت موزه هـا دعـوت کنند.
محیـط طباطبایی همچنین بـه نقـش آموزش و پرورش 
در جدایـی کـودکان از موزه هـا، اشـاره کـرد و افـزود: در 
دوره ای )اوایـل دهـه هشـتاد( وزارت آموزش و پـرورش از 
معاونت آموزشـی سـازمان میراث فرهنگی، درخواستی 
مبنی بر گـردآوری کتابی دربـاره میراث فرهنگـی برای 
کودکان داشـت. آن موقع ما این موضوع را توجیه کردیم 
کـه میـراث فرهنگـی یـک کتـاب یـا درس نیسـت که 
بچـه ای آن را بخوانـد و نمره بگیرد، میـراث فرهنگی یک 
نوع هویت و بسـتری اسـت که باید کتـاب اول ابتدایی تا 
آخرین کتـاب دبیرسـتان در همه رشـته ها در بسـتر آن 
قرار گیرد. پیشـنهاد ما این بـود کـه بازدیـد از موزه ها در 
برنامه های درسـی گنجانده شـود و حتی شـهرهایی که 
موزه ندارنـد در میراث فرهنگی و طبیعتی کـه دارند، این 
برنامه را اجـرا کنند. حتـی اقداماتی هم انجام شـد که به 

سـرانجام نرسید.
او اظهار کرد: مـوزه متاسـفانه در برنامه های درسـی قرار 
ندارد، همانطور کـه وقتـی درس »میـم« )در کلاس اول 
دبسـتان( را آمـوزش می دهیـم بـرای مثـال نمی گوییم 
»میم مانند مـوزه«، به عبارتی مـدارس بازدید از مـوزه را 
جزو فوق برنامه های درسـی خود می داننـد. هدف اصلی 
آن ها از بازدید موزه هـا برگزاری یک برنامه مفرح اسـت و 
نه برنامه آموزشـی! یکی از دلایل عمـده جدایی کودکان 

از موزه هـا به همیـن موضـوع برمی گردد.
ایـن کارشـناس میـراث فرهنگـی و مـوزه ادامـه داد: 
آموزش و پـرورش طبق قانون اساسـی مکلف بـه آموزش 
کـودکان و نوجوانان اسـت. بنابراین بایـد در برنامه مدون 
آموزشـی بازدیـد از موزه هـا را قـرار دهـد. وقتـی ایـن 
موضـوع در برنامه درسـی دانش آمـوزان گنجانده شـود، 
آموزش و پرورش مکلف اسـت بـرای آن بودجه اختصاص 
دهـد و دیگـر بهانـه ای ماننـد بودجـه نداشـتن مانـع از 
بازدیدهای دانش آموزی از موزه نمی شـود. از طرفی فارغ 
از کرونـا و تعطیلی دو سـاله مـدارس، گروه های مختلفی 
کـه در حـوزه کـودک فعـال هسـتند، به حـوزه مـوزه و 

کودک بسـیار توجه می کنند و به شـدت فعال هسـتند. 
ایـن گروه هـای در تلاشـند کـه برنامه هایـی مبتنـی بر 
شـناخت موزه، بازدیـد از موزه هـا و تعامل با آثـار موزه ای 

بـرای کودکان داشـته باشـند.
محیـط طباطبایی بـا تاکید بـر این کـه موزه یـک فضا یا 
مؤسسـه نیسـت و در واقع نوعـی نگاه اسـت، بیـان کرد: 
این نگاه باید به کودک منتقل شـود تا بتوانیم خسـران و 
ضررهایی که ما و مسلمان به شهر و زندگی خودمان وارد 
می کنیم را شـاهد نباشـیم. وقتی که فردی نگاه موزه ای 
پیدا می کند، آب را به این شـکل مـورد بهره بـرداری قرار 
نمی دهـد و کتابی را کـه درس می خوانـد، دور نمی اندازد 

و چیسـتی برایش معنا پیـدا می کند.
به گفته رئیـس ایکوم ایران، بخش های آموزشـی کشـور 
بایـد در تعامل بـا میـراث فرهنگـی و موزه ها بـه موضوع 
مـوزه و کـودک بیشـتر بپردازنـد؛ چراکـه برنامه مـوزه و 

کودک یـک امـر ملی اسـت.
او سـپس اظهار کرد: در شـکل های غیردولتی و نهادهای 
مردمی، فعالیت هـای خیلی خوبـی در این زمینـه انجام 
می شـود، امـا مسـأله مهـم این اسـت کـه نقـش اصلی 
را در ایـن بـاره نظـام آموزشـی کشـور )وازتخانه هـای 
آموزش و پرورش، علوم، تحقیقـات و فناوری و همچنین 
بهداشـت( ایفـا می کنـد کـه خودشـان را از این مسـأله 
دور کرده انـد. در وزارت بهداشـت، مـوزه  تاریـخ پزشـکی 
داریـم، امـا آیـا درس تاریخ پزشـکی و مبنای حضـور آن 
در موزه ها تعریف شـده اسـت؟ آیـا به هویـت تاریخی در 

همه رشـته ها می پردازیم؟ نظام آموزشـی غیرمسـتقیم 
مانند ارتباطات، رسـانه، رادیو و تلویزیـون در این موضوع 

نقـش مهمـی دارند.
محیط طباطبایی اظهار کـرد: تعامل بین حـوزه آموزش 
و میراث فرهنگی بایـد به گونـه ای برنامه ریزی شـود که 
این حوزه را به عنوان بخشـی از آمـوزش و انتقال فرهنگ 
ببینند. موزه ها نیز فـارغ از ایـن ارتباط، بایـد موضوعیت 
را بـه شـکلی برنامه ریـزی کننـد کـه بـرای کـودکان در 
سـنین مختلف جذاب باشـد. آمـوزش بـا بازدیـد از یک 
موزه کلاسـیک شـروع نمی شـود و بایـد یک کـودک از 
بخش هـای کوچک به درک اینکه، گذشـته چقـدر برای 

انسـان آینده اهمیت دارد، برسـد.
رئیس ایکوم ایـران در عین حـال، دربـاره بهبود وضعیت 
نگاه به کـودک در موزه ها ابراز امیـدواری کـرد و افزود: به 
طور کلی وضعیت نسـبت به گذشـته خیلی بهتر اسـت، 
اما از هدف نهایی خـود فاصلـه دارد و باید با تـلاش به آن 
رسـید. در حال حاضر یک مطالبه گری صحیح در سطح 
اجتماع بـه وجـود آوردیم کـه باید بـه ایـن مطالبه گری 
کمک کـرد و به صـورت یک برنامه ملـی آن را اجـرا کرد.

محیط طباطبایـی در بخـش دیگـری از صحبت هایش 
به نقـش مدیران و سـلایق آن هـا در اختصاص و توسـعه 
فضای مربـوط به کـودک در موزه ها، اشـاره کـرد و گفت: 
گاهی در حوزه هـای دولتیِ موزه ها، فضاهای ایجاد شـده 
برای کـودکان را رها می کننـد و در برخی مـوارد دیدگاه 
و سـلیقه شـخصی مدیران موجب این موضوع می شـود.

آموزش و پرورش در جدایی کودکان 
از موزه  مقصر است

سنا
  ای

س:
عک

آهنگساز برجسـته کشـور گفت: موسیقی 
ایرانـی زنانـه و مردانـه نـدارد امـا فرهنگی 
کـه در طـول تاریـخ بـه آن غالب بـوده این 
تفکیک را ایجاد کرده اسـت؛ خوشـبختانه 
امروز تعـداد هنرمنـدان زن بسـیار بیش از 
گذشـته اسـت و من آینده را بهتر می بینم. 
حسـین علیـزاده آهنگ سـاز، پژوهش گر و 
نوازنـده شـناخته شـده موسـیقی ایرانی و 
یکی از چهره های تحسین شـده موسـیقی 
فیلم در ایـران به شـمار می آیـد. او تاکنون 
نامـزد دریافـت سـه جایـزه گِرَمـی شـده 
اسـت؛ یعنـی معتبرتریـن جایـزه صنعـت 
ضبط و پخش موسـیقی در آمریکا و جهان. 
علیزاده در گفت وگـو با خبرنـگار فرهنگی 
ایرنـا، دربـاره مسـائل مختلفـی کـه امروز 
موسـیقی ایران بـا آن مواجه اسـت، نکاتی 
را مطـرح کـرد. از جنسـیت در نوازندگـی 
تـا مدیریـت در عرصـه موسـیقی. از مـال 
انـدوزی در عرصـه هنـر تـا کمرنگ شـدن 

سـازهای ایرانـی در رسـانه و بـازار هنر.
آینده بهتر با هنرمندان زن

ایـن آهنگسـاز در پاسـخ بـه ایـن پرسـش 
که آیا تار، سـازی مردانه اسـت، ابـراز کرد: 
فیزیکِ سـاز، خیر امـا موسـیقی ایرانی در 
تاریـخ مردانـه بـوده و ایـن موضـوع نیـز از 
عقب افتادگـی جامعـه و نـه از جنس سـاز 
نشـأت می گرفتـه اما ایـن جریان همیشـه 
واکنش های خود را به همراه داشـته است. 
یعنـی مواقعـی کـه فرصتـی پیش آمـده، 
زنـان درخشـیده اند، همچنـان کـه زمانی 
کسـی فکر نمی کرد کـه این همـه هنرمند 
زن در رشـته های مختلـف و ایـن انـدازه 
متخصـص زن در گرایش هـای گوناگـون 

داشـته باشیم.
آهنگسـاز آلبوم نی نـوا در ادامه بیـان کرد: 
موسـیقی ایرانـی زنانـه و مردانـه نـدارد 
امـا فرهنگـی کـه در طـول تاریـخ بـه آن 
غالـب بـوده ایـن تفکیـک را ایجاد کـرده و 
خوشـبختانه امـروز تعـداد هنرمنـدان زن 
بسیار بیشـتر از گذشـته اسـت و من این را 
آینده بهتری می بینـم. البته ایـن موضوع، 

حاصـل تـلاش خـود خانم هاسـت.
علیـزاده بـا اشـاره به پیشـرفت چشـمگیر 
زنـان در عرصـه نوازندگـی ابـراز کـرد: اگر 
تبعیض جنسـیتی و ادبیات کلیشـه ای در 
مورد نوازندگـی و سـاز ادامه یافتـه، به این 
دلیل بوده کـه از یک فرهنـگ غلط تبدیل 
به یک عادت شـده اسـت وگرنـه خانم های 

متخصـص فراوانـی در رشـته های مختلف 
موسـیقی داریـم کـه نه تنها چیـزی کمتر 
از مـردان ندارند کـه یک  سـروگردن بالاتر 

هم هسـتند.
امروز رقم فروش، ارزش آثار هنری 

را تعیین می کند
برنـده سـیمرغ بلوریـن بهترین موسـیقی 
متـن جشـنواره فیلـم فجـر، در ادامـه بـه 
تغییـر ذائقـه هنـری جامعـه به موسـیقی 
اظهـار کـرد: عقیـده دارم در ایـن سـال ها 
سیاست اشـتباهی وجود داشـته که باعث 
شده فرهنگ در عرصه موسـیقی، ادبیات و 
هنر تغییر یابـد و برای تغییـر این وضعیت 
نیاز بـه افـراد دلسـوز و متفکری اسـت که 

مسـئول مراکـز هنری باشـند.
علیـزاده بـا اشـاره بـه مـد شـدن سـبک 
خاصـی از موسـیقی گفـت: در هـر دوره 
توجـه بـه موسـیقی منحصـر بـه یـک 
سـبک بـوده، همچنـان کـه پیش تـر در 
دوره ای موسیقی سـنتی محور بوده، امروز 
موسـیقی مـورد توجه جامعـه، صرفـاً پاپ 
اسـت، چرا کـه سـلیقه، نـگاه، درک و فهم 
مسـئولی کـه در دوره ای بـر مسـند قـرار 
گرفته، در ایـن زمینه حـرف اول را می زند. 
وی افزود: امروز هر کنسـرتی که در سـطح 
شـهر اجرا شـود، مسـئله میـزان درآمد آن 
مطرح اسـت. فیلم های بـازاری و بی محتوا 

معمـولاً ازاین جهـت موفق بوده انـد که چه 
میـزان در گیشـه فروخته انـد و در گیشـه 
فروختن شـامل همـه هنرها شـده اسـت. 
یعنـی عامـل موفقیـت هنـری آثـار را در 
میـزان فـروش آن می بیننـد. در چنیـن 
شـرایطی نقاشـی ای مهم اسـت کـه چند 
میلیـارد فروختـه شـده یـا می شـود و آن 
نقاشـی، دیگـر ربطی بـه مـردم نـدارد و به 
دلالان اختصاص یافتـه اسـت. این مسـئله 
که همه زندگی ما شـده پـول و مادیات آن 
هـم در جامعـه ای معنـوی، جای افسـوس 

دارد.
هنرمند واقعی دنبال 

مال اندوزی نیست
نویسـنده کتاب هـای آمـوزش سـه تار، 
دوره مقدماتـی و آمـوزش سـه تار، دوره 
پیشـرفته بـا تاکیـد بـر اهمیـت حمایـت 
دولتی از موسـیقی ملی، بیان کرد: در همه 
جای دنیا موسـیقی جدی و کلاسـیک که 
نشـان دهنده فرهنـگ آن مملکـت اسـت، 
مـورد حمایت قـرار می گیرد و قرار نیسـت 
ایـن موسـیقی بـا درآمدزایـی بقـا داشـته 
باشـد. امـروز مخـارج سـالن های برگزاری 
کنسـرت آن قـدر بـالا رفتـه کـه اجـرای 
کنسـرت با هزینه های بسـیار همراه اسـت 
و بـه سـختی می تـوان مخـارج و هزینه ها 

را تامیـن کـرد.

۱۴۰۱ شدیم  ز سال  ه ا رد پنجمین ما ا و
ز فراخوان چهل و یکمین  ولی هنوز خبری ا
نیست؛  فجر  تر  تئا لمللی  بین ا ه  ر ا جشنو
ر  برگزا سال  هر  بهمن  که  ره ای  ا جشنو

می شود.
ر مهر، زمان در عرصه  رش خبرنگا به گزا
یران معنا و مفهومی خاص  تر ا مدیریت تئا

و ویژه دارد. 
در  مه ریزی ها  نا بر کثر  ا خاطر  همین  به 
بقات  مسا همچون  ن  یرا ا تر  تئا مدیریت 
فوتبال در دقیقه ۹۰ انجام می شود زیرا نیاز 
لبته  مه ریزی بلندمدت نیست؛ که ا نا به بر

اگر بتوان آن ها را برنامه ریزی دانست.
مه ریزی  نا ن در بر یرا تر ا گویا مدیریت تئا
یژه و خاص دست پیدا کرده  به فرمولی و
که بر اساس آن در فرصتی کوتاه می توان 
ین  ؛ ا د م دا نجا ا ا مه ریزی کرد و آن ر نا بر
کشورهای  یر  سا برای  ند  ا می تو فرمول 

صاحب تئاتر راه گشا باشد.
در تقویم تئاتر ایران چندین رویداد تئاتری 

ری آن ها در صدر  رد که برگزا وجود دا
ا  یر رد ز ر دا ا تری قر ن تئا رهای مدیرا شعا
بهترین راه برای ارائه بیلان کاری به لحاظ 
یراد سخنانی در مدح و  آماری و همچنین ا
تأثیرگذاری تئاتر است ولی افسوس که هیچ 
برنامه ای برای همین رویدادها وجود ندارد.

از هر کدام از مدیران و دست اندرکاران تئاتر 
ن  تر فجر به عنوا ه تئا ر ا ز جشنو بپرسید ا
مهمترین رویداد تئاتر ایران نام می برند اما 
د نیز فقط در سخن و  ین مهمترین رویدا ا
ئه آمار دارای اهمیت است نه در عمل و  را ا

برنامه ریزی.

حسین علیزاده: موسیقی ایرانی زنانه خبری از فراخوان جشنواره تئاتر فجر نیست
و مردانه ندارد

گزارش
مهر

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
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وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی گفـت: ممکـن اسـت مثـل هـر بخش 
دیگـری در شـبکه نمایـش خانگی هم اشـکالی باشـد امـا بنای مـا این 
اسـت که کمک کنیم تـا این مشـکلات حل شـود و اصلًا نمی پسـندیم 

کـه نـگاه تهدید محـور بـه این حـوزه وجود داشـته باشـد.
یسـنا، محمد مهـدی اسـماعیلی در حاشـیه جلسـه  بـه گـزارش ا
پنج شـنبه هیـات دولـت در جمـع خبرنـگاران اظهـار کـرد: آیین نامـه 
تکلیفـی بودجـه داشـتیم کـه همـه دسـتگاه های دولتـی بتواننـد ۲ 
درصـد از اعتبـارات سـرمایه ای و هزینـه ای خـود را در حـوزه فرهنگی 

مصـرف کننـد. 
وزیـر ارشـاد ادامـه داد: تقریبـاً ۸ تـا ۹ مـورد از فعالیت هـای فرهنگی، 
هنـری و گردشـگری احصـاء شـده و ایـن آیین نامـه کـه تصویب شـد 
مـوارد آن در نظـر گرفتـه شـد و در طـول سـال های اخیـر مـا چنیـن 
آیین نامـه  و قانونـی کـه بتواند یـک گـره اساسـی از فرهنگ و هنـر باز 
کند، نداشـتیم. اسـماعیلی افزود: امیدوارم بـه زودی با رفع اشـکالاتی 
که بنا شـد در جلسـه خارج از دولت حل شـود، تحول مهمـی در حوزه 
فرهنگ و هنر ایجـاد کنیم و ایـن را در لایحه بودجه تثبیـت کنیم. این 
خـارج از منابع عـادی وزارتخانه های فرهنگی اسـت و معطـوف به همه 

بخش هـای دولتـی و شـرکت های دولتـی اسـت 
که قصـد دارنـد در حـوزه فرهنـگ کار کنند.

وی در پاسـخ بـه پرسشـی دربـاره مجـادلات 
اخیر میان شـبکه نمایـش خانگی و صداوسـیما، 

تصریـح کـرد: سیاسـت اصلـی دولـت و حاکمیـت و نیـز خود سـازمان 
صداوسـیما ایـن اسـت که یـک نـگاه فرصت محـور بـه نمایـش خانگی 
داریـم مـا از شـبکه نمایـش خانگی بـه عنـوان یکـی از دسـتاوردهای 

فنـاوری نویـن در حـوزه فیلـم و سـریال حمایـت می کنیـم.
اسـماعیلی یادآور شـد: ممکن اسـت مثل هـر بخش دیگری در شـبکه 
نمایـش خانگـی هـم اشـکالی باشـد. بنـای ما بـر این اسـت کـه کمک 
کنیـم تـا ایـن مشـکلات حـل شـود مـا اصـلًا نمی پسـندیم کـه نـگاه 

تهدید محـور بـه ایـن حـوزه وجود داشـته باشـد.
وی تاکید کـرد: همـه مجموعه هـا ممکـن اسـت در رونـد کار ایراداتی 
داشـته باشـند کـه برطـرف خواهـد شـد. مجموعـه افکارسـنجی های 
سـال های اخیر نشـان می دهد کـه به طـرز مشـهودی این شـبکه های 
نمایش خانگـی در جذب مخاطـب موفق بودنـد، بنابراین ما ایـن امر را 

فرصـت می دانیـم و همیـن هـم مبنـای حمایت ما اسـت.

نگاه تهدید محور به شبکه نمایش خانگی 
را نمی پسندیم

خبر
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رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: در حال 
حاضر پول فروش ۱۰ درصد سهام استقلال و 
پرسپولیس به صورت ســپرده سرمایه گذاری 
شده و باشگاه ها سود آن که حدود چهار میلیارد 

تومان است را دریافت می کنند.
به گزارش ایرنا، خصوص ســازی باشــگاه های 
اســتقلال و پرســپولیس و حضورشــان در 
فرابورس، اتفاق مهمی بود که برای این ۲ باشگاه 
رخ داد. این اتفاق می تواند مدیریت سرخابی ها 

را هم دچار تغییراتی کند.
حســین قربــان زاده، رئیــس ســازمان 
خصوصی ســازی با حضور در ایرنا، پاسخگوی 
ســوالاتی پیرامــون فرایند واگذاری ســهام 
استقلال و پرسپولیس بود. این گفت وگو را در 

ادامه می خوانید.
با وجود اینکــه پیش از این هــم در خصوص 
چگونگی قیمت گذاری استقلال و پرسپولیس 
شفاف ســازی شــده بود؛ اما هنــوز حرف و 
حدیث های زیادی در خصــوص این موضوع 
وجود دارد. درباره ایــن قیمت گذاری توضیح 

دهید.
قیمت گذاری استقلال و پرســپولیس و سایر 
شرکت هایی که در لیست واگذاری قرار دارند 
باید بر اساس دستورالعملی که آیین نامه شیوه 
قیمت گذاری است انجام شــود. ارزش گذاری 
شرکت ها اگر در بورس نباشند بر اساس ارزش 
روز خالص دارایی ها انجام می شــود. در مورد 
استقلال و پرسپولیس هم این اتفاق افتاد. حدود 
سه چهارم ارزش استقلال و پرسپولیس، ارزش 
برندی آنهاست. دارایی های منقول و غیرمنقول 
ســرخابی ها تاثیر کمی در قیمت گذاری شان 
داشته اســت. شــبهه ای که وجود داشت در 
خصوص چگونگی ارزش گذاری برند استقلال 
و پرســپولیس بود. ما در این خصوص جلسات 
متعددی با کارشناســان رســمی دادگستری 
داشتم تا ارزش گذاری برند بر اساس یک اصول و 
مبنایی انجام شود و خوشبختانه این اتفاق افتاد.

ارزش گــذاری برند بســتگی به ایــن دارد که 
شرکت چقدر از این برند سودآوری داشته است. 
یعنی اینکه این موضوع در نظر گرفته شده که 
استقلال و پرســپولیس در قراردادهایی که با 
اسپانسرها و کارگزاران داشته اند چقدر درآمد 
کسب کرده اند. چنین برندی را مثلًا باشگاه های 
پیکان یا شهرخودرو در اختیار ندارند تا بتوانند 

با استفاده از آن درآمدزایی کنند.
با این اوصاف مصادیق ارزش گذاری برند نسبتی 
از آنچه که شــرکت درآمد کسب کرده است و 
این موضوع را با یک ضریبی به پنج سال آینده 
تسری می دهند و نرخ تنزیلی را قائل می شوند و 

ارزش برند مشخص می شود. این ارزش گذاری 
توســط یک هیئــت کارشناســی رســمی 
دادگستری ۳ نفره به صورت جداگانه برای هر 
کدام از باشگاه های استقلال و پرسپولیس رخ 
داد. این ارزش گذاری به هیئت واگذاری ارسال 
شد. هیئت واگذاری می تواند در ارزش گذاری 
شــرکت ها تغییر ایجاد کند؛ امــا در خصوص 
ارزش گذاری استقلال و پرســپولیس به نظر 
هیئت کارشناســی اعتماد شد و قیمت ۲ هزار 
و هشــتصد میلیارد تومان برای استقلال و سه 
هزار و دویست میلیارد تومان برای پرسپولیس 

تصویب شد.
پس اینکه گفته می شود تعداد 

هواداران استقلال و پرسپولیس به 
صورت مستقیم در قیمت گذاری آنها 

تاثیر داشته درست نیست؟
به این شــکل خیر. چون تصور می شــد تعداد 
جام ها، قهرمانی ها و همینطور تعداد هواداران 
در ارزش گذاری اســتقلال و پرسپولیس نقش 
داشته اســت. البته این موارد در بروز و ظهور 
میزان درآمد برندهای این ۲ باشگاه تاثیر داشته 
اســت. وقتی یک باشــگاه ۱۰ میلیون هوادار 
دارد نســبت به باشــگاهی که هواداران کمی 
دارد درآمدهای بیشــتری از تبلیغات کســب 
می کند. ضمن اینکه هر باشگاهی طرحی برای 
درآمدزایی دارد. این درآمدزایی می تواند از حق 
پخش و تبلیغات محیطی و...  باشد. باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس در طرح توجیهی خود 
درآمدهای شــان را لحاظ کرده اند و کارشناس 
رسمی دادگستری هم به این موارد توجه کرده 
اســت. به صرف اینکه مثلًا تعــداد فالوئرهای 
اینســتاگرامی یک باشــگاه چه تعداد اســت 

قیمت گذاری انجام نمی شود.
با ورود ۲ باشگاه استقلال و 

پرسپولیس به فرابورس، طبیعتا باید 
مجامع آنها را سهامداران این ۲ باشگاه 

تشکیل دهند و رئیس مجمع هم باید 
از سهامداران باشد. آیا از این پس 
ریاست مجامع سرخابی ها از وزیر 

ورزش سلب خواهد شد؟
استقلال و پرســپولیس باید قوانین و مقررات 
مربوط به بورس را رعایت کنند و بر همین اساس 
سازمان خصوصی ســازی بر فعالیت های آنها 
نظارت خواهد کرد. البته تا الان ۱۰ درصد سهام 
این ۲ باشگاه واگذار شــده است. پس کماکان 
۹۰درصد استقلال و پرسپولیس دولتی است. 

 امیدوارم تا شهریور بخشــی از سهام استقلال 
و پرسپولیس را به صورت بلوکی واگذار کنیم. 
اگر  مجامع استقلال و پرسپولیس برگزار شود 
این مجامع باید مطابق قانون تجارت و مقررات 
بورس و فرابورس باشد. سهامداران همان ۱۰ 
درصد سهام واگذار شده استقلال و پرسپولیس 
هم می توانند در مجمع شرکت کنند؛ اما چون 
حداکثر آرا با دولت اســت تصمیم گیری ها بر 
اساس دســتوری اســت که دولت به مجمع 

می آورد.
وزیر ورزش همچنان رئیس مجمع 

خواهد بود؟
رئیس مجامع اســتقلال و پرســپولیس، وزیر 
اقتصاد اســت. مطابق بند ۳ مــاده ۱۸ قانون 
اجرای سیاست های اصل ۴۴ هر شرکتی که در 
لیست واگذاری است حقوق مالکانه آن با وزارت 
اقتصاد است. شرکت هایی که بیشتر از ۵۰ درصد 
سهام شان دولتی است در ابتدای هر سال وزیر 
اقتصاد به وزیر مربوطه تفویض اختیار می دهد و 
اعضای مجمع آن متشکل از وزیر اقتصاد، وزیر 
دادگستری و وزیر ذیربط هستند که در موضوع 
استقلال و پرسپولیس وزیر ذیربط، وزیر ورزش 
است. با بورسی شــدن استقلال و پرسپولیس، 
علاوه بر این ۳ عضو کسانی که ۱۰ درصد سهام 

را خریده اند عضو مجمع این ۲ باشگاه هستند.
انتخاب مدیران عامل و اعضای هیئت 

مدیره های استقلال و پرسپولیس 
همچنان توسط وزیر ورزش انجام 

می شود؟

هر دســتوری که مجمع داشــته باشد باید در 
مجمع مطرح شود. فعلا دولت می تواند مدیران 
عامل و و اعضای هیئت مدیره های استقلال و 
پرسپولیس را تغییر دهد؛ چون ۹۰درصد سهام 
این ۲ باشگاه را در اختیار دارد؛ اما نمی تواند این 
کار را تنها توســط ۳ وزیر انجام دهد؛ بلکه باید 
در مجامع شان و با حضور ســهامداران در این 

خصوص تصمیم گیری کند.
شما در مصاحبه ای عنوان کرده 

بودید که قراردادهای مربوط به ۲ 
باشگاه استقلال و پرسپولیس باید 

شفاف سازی شود؛ اما تا الان این اتفاق 
نیفتاد. حتی گفته می شود قرارداد 

مربی یکی از این ۲ باشگاه رقم بسیار 
بالایی است.

نکته ای که من گفته بودم این بود که نسخه ای 
از تمام قراردادهای اســتقلال و پرســپولیس 
باید در اختیار شــرکت های خصوصی سازی و 
فرابورس قرار بگیرد؛ اما چون رقبای استقلال 
و پرســپولیس در بورس یا فرابورس نیســتند 
نباید این شــفافیت به ضرر این ۲ باشگاه تمام 
شود. باشــگاه هایی مثل گل گهر، فولاد، مس 
و ... در محیط غیر شــفاف عمل می کنند. اگر 
ما استقلال و پرســپولیس را مجبور کنیم که 
قراردادهای خود را با ذکر جزئیات در ســایت 
کدال منتشــر کنند این مســئله باعث ایجاد 
یک رقابت نابرابر بین آنها و باشــگاه هایی که با 
بازیکنان به شکل های دیگری توافق می کنند 

می شود.

وزیر ورزش دیگر رئیس مجامع سرخابی ها نیست
 مدیریت استقلال و پرسپولیس به سهامداران عمده آنها می رسد

تصمیم مربیان ایرانی منطقی بود
عضو پیشــین هیات مدیره باشگاه اســتقلال با بیان اینکه 
ضعف های مدیریتی اسکوچیچ باعث شد حواشی تیم ملی 
زیاد شــود گفت: تیم ملی به یک مربــی ایرانی خوب نیاز 

دارد تا در شرایط سخت به اسکوچیچ کمک کند.
حسین فرزامی در گفتگو با خبرنگار مهر در مورد حواشی 
ایجاد شــده برای تیم ملی فوتبال ایران کــه تا حضور در 
جام جهانی چند ماه دیگر فرصت دارد، گفت: اســکوچیچ 
به راحتی برکنار شــد و راحت تر از آن دوباره برگشــت. 
شاید کمتر کســی فکر می کرد که او با این شرایط باز هم 

هدایت تیم ملی ایران را برعهده بگیرد.
این کارشــناس فوتبال ادامه داد: به طــور قطع اگر مربی 
ایرانی جای او قــرار می گرفت وی هرگز نمی توانســت به 
ایران برگــردد و بر روی نیمکت تیم ملــی در جام جهانی 
بنشــیند. البته شــاید اگر مربیان دیگر جای اســکوچیچ 
بودند با این شــرایط کنار گذاشــته می شــدند هرگز بر 
نمی گشــتند اما نشســتن بر روی نیمکت تیم ملی آنقدر 
برای اسکوچیچ مهم بود که همه انتقادها را به جان خرید 

و دوباره برگشت.
وی افزود: اسکوچیچ در مجموع مربی ای است که مدیریت 
قوی ندارد. ضعف های او باعث شــد تا جــو خوبی در تیم 
ملی حاکم نباشــد. او اگر چــه قبل از اینکــه از تیم ملی 
کنار گذاشته شود دارای صلابت نبود اما با این اتفاقی که 
برایش افتاد اعتبار او کمتر شــد و حالا باید منتظر باشیم 

و ببینیم آیا باز هم بازیکنــان نافرمانی می کنند یا خیر.
عضو پیشین هیات مدیره باشگاه استقلال در پاسخ به این 
پرسش که آیا اســکوچیچ می تواند بازیکنان معترض را از 
تیم ملی کنار بگذارد گفت: بعید مــی دانم او توان چنین 
کاری داشــته باشــد. با توجه به شــرایط موجود و فاصله 
زمانــی کمی که تا حضــور در جام جهانی باقــی مانده او 
بتواند چنین کاری را انجام دهد. به طور حتم مســئولان 
فوتبال کشــورمان با کدخدامنشــی ســعی می کنند این 

مشکل را حل کرده تا جام جهانی را پشت سر بگذارند.
فرزامی در پاســخ به این پرســش که چرا مربیان ایرانی 
که گزینه های اصلی هدایت تیم ملی بودند این پســت را 
نپذیرفتند گفت: به اعتقاد من کار آنها منطقی بوده است. 
اگر قرار بود یک مربی ایرانی جایگزین اســکوچیچ شــود 
باید چندین ماه این مسئله صورت می گرفت. در این زمان 
اندک انتظارات بالایی که مــردم از فوتبال ایران دارند و 
شناختی که مربیان ایرانی از فوتبال کشور دارند باعث شد 
تا آنها هدایت تیم ملی را قبول نکنند. چون می دانســتند 
برای آنها عواقب زیادی خواهد داشت اما اگر قرار است از 
الان به فکر جام ملت های آســیا هم باشیم باید یک مربی 
خوب را انتخاب کرده تا بعد از پایــان جام جهانی هدایت 
تیم ملی را به او بســپاریم تا بتواند در جام ملت های آسیا 

موفق باشد.
وی در پاســخ به این پرســش که چه راهــکاری را ارائه 
می کنیــد تا تیم ملــی بتواند در جام جهانی موفق باشــد 
افزود: بایــد صادقانه صحبت کنیم. اســکوچیچ نمی تواند 
به تنهایی کار را پیش ببرد. با توجه بــه ضعف هایی که او 
داشته و بازیکنان هم حرف او را گوش نمی کنند نیاز است 
که یک مربی با تجربه ایرانی که در جام جهانی هم حضور 
داشــته، مدیریت قوی دارد و مورد احترام بازیکنان است 

در کنار اسکوچیچ قرار بگیرد.

یک پیشکسوت تیم فوتبال اســتقلال می گوید ساختار 
آبی پوشــان پایتخت برای فصل آینده رقابت های لیگ 

برتر حفظ شده است.
سیروس دین محمدی، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
در گفت وگــو با ایســنا، درباره قرعه کشــی فصل آینده 
رقابت های لیــگ برتر و تقابل آبی هــای پایتخت مقابل 
سپاهان در بازی افتتاحیه گفت: به نظر من قرعه خوبی 
برای اســتقلال افتاده اســت. یک بازی مقابل سپاهان 
مقداری سخت اســت و در کل فکر می کنم قرعه خوبی 
برای اســتقلال رقم خورده اســت. ۵ بــازی اول برای 
قهرمانی اســتقلال از اهمیت زیادی برخوردار اســت و 
طبیعی است که ســپاهان تیم قدرتمندی بوده است و 
تقابل ســپاهان و استقلال بســتگی به این دارد که تیم 
چگونه و با چه قدرتی ظاهر شــود و امیدوارم استقلال 

بتواند با قدرت خوبی به میدان برود.
او دربــاره اردوی اســتقلالی ها در ترکیــه و بازی های 
دوستانه ای که این تیم تا الان برگزار کرده است، اظهار 
کرد: به نظر من، مربی اســتقلال دارد کارش را حرفه ای 
پیش می بــرد. فکر نکنید اســتقلال مهره های زیادی از 
دست داده اســت و به نظر من شرایط اســتقلال از نظر 
نفرات، خوب اســت و بازیکنان خوبی هم جذب شــده 
است. استخوان بندی اســتقلال تغییری نداشته است و 

این می تواند روی روند تیم تاثیرگذار باشد. 

دبیر اسبق فدراسیون فوتبال گفت: فضای فوتبال ایران 
تا حدودی ملتهب اســت و این برای تیم ملی در آستانه 

جام جهانی خوب نیست.
به گزارش ایرنا، ابراهیم شــکوری روز چهارشــنبه در 
حاشــیه دوره مربیگری درجه A ویژه بازیکنان ســابق 
تیم ملی و جمعی از مربیان نخبه کشــور است در جمع 
خبرنگاران افزود: واقعیت این اســت که فضای فوتبال 
ایران تا حدودی ملتهب اســت و این بــرای فوتبالی که 

زمان چندانی تا آغاز جام جهانی ندارد، خوب نیست.
وی ادامه داد:  تا جام جهانی فرصت چندانی نداریم،  در 
این برهه زمانی همه کشــورها متحد شــده اند تا از تیم 
خود در بزرگترین رقابت فوتبالــی جهان حمایت کنند 
چرا که فرصتی نمانده و ما هــم باید تمام و کمال از تیم 
ملی کشورمان حمایت کنیم و با ایجاد یک فضای آرام،  
آن ها را مهیای حضور در جــام جهانی کنیم. تفاوت این 
دوره با دوره های قبلی در این اســت که سنوات گذشته 
فضایی آرام تــر را تجربه می کردیم امــا این بار به دلایل 

مختلف این فضا وجود ندارد. 
سرپرســت دبیری اسبق فدراســیون فوتبال ادامه داد: 
بدون شک مســئولیت ها و پســت هایی که وجود دارد 
ماندگار نیســت و فقط عملکرد مدیــران می ماند و در 

تاریخ ثبت می شود. 
ایران در جــام جهانی ۲۰۲۲ قطر بــا انگلیس، آمریکا و 

ولز هم گروه است.

دین محمدی: ساختار استقلال 
حفظ شده است

شکوری:
فضای فوتبال ایران ملتهب است
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افقی
 1 - ابر بی باران - دستگاه تمركز 
نور - سقف دهان2 - شتافتن - 
خدمت  بیمارستان  در   - شایعه 
می كند، سر پرستار - کدو 3 - 
بخشش، غذا - پوستین - ریش 
صد   - رایگان   - معبد4  سفید 
پسوند  سطح،  واحد  مربع،  متر 
دوشیزه   - اگر5  مخفف  فاعلی, 
احترام  مورد  - گرامی،  آدمی   -
آب  تو، ضمیر جمع،  و  من   -  6

یازده - مجازات  و  تازی - صد 
شرعی، اندازه - حافظه و هوش 
باطل،  7 - غیرممکن و نشدنی، 
 - زرتشتی  پیشوای   - نشدنی 
واحد شمارش شتر8 -  زنده - 
کوشش ها - از شهرهای استان 
گهواره،   - گستردن   - مركزی9 
ناخن   - خردسالان  مدرسه 
 - سگ10  صدای  نیم   - ستور 
 - نفس  بردن  بین  از  انتحار، 
دانه   - كریمی  نیكی  از  فیلمی 
لوازم  بر  ماركی   - بذر11  گیاه، 

نفس  ناله،  سودای   - صوتی 
 - آید  بر  سوز  پر  دل  از  بلند، 
معرفت،  و  دانش   - تکرار حرف 
دانایی، معرفت12 - بدنیا آوردن 
- بی نیاز کردن، توانگر کردن - 
سین13  هفت  در  نمادشكیبایی 
کالدول14  ارسکین  آثار  از   -
بادیه  عربهای   - درد   دست   -
نشین، تازیان بیابانگرد - خدعه 
و نیرنگ، مكر15 - بم وارونه - 
خشت  پاداش،  و  مزد   - ثروت 

قدرت فعال،  عضو   - پخته 

عمودی
1 - پولاد - همت ها - سستي 
هنوز   - ناپخته2   - نرمي  و 
 - جعلی  مصدر  علامت  لاتین، 
نقطه  بی  مزاحم  مرحمت،  جمع 
میخک  گل   - نامه3  گذر   -
 - كاری4  سوار  مسابقه   -
آمریكا،  ایالت یخی  سربلندی - 
شمال  قطب  سردسیر  منطقه 
- خراب كردن5 - گل گندم  - 
یازده6  صدو  هزارو   - تشنگی 
- نه بی ادبانه - بیسواد، درس 
واحد   - سركش7   - نخوانده 
چهل  معادل  غیررسمی  طول 
مارک   - سانتیمتر  پنجاه  تا 
صندلی  نوعی   - موتورسیکلت8 
ها،  علف   - خوبی  نیكویی،   -
چرانیدن ستور9 - تکرار حرف - 
از دو جنس، مذکر، جنس  یكی 
كوچك،  دكان   - قوی  ظاهر  به 
فروشگاه فلزی، كیوسك روزنامه 

فروشی - شهری نزدیك تهران، 
 - قم10  و  تهران  بین  رودی 
مار   - گلوله  فلز  از  ساخته شده 
میان   - تنکابن11  قدیم  نام   -
 - خویشاوندی   - شماردن   -

 - سر  اسرار،   - وارونه12  بهر 
برنده   - تصویر13   - پشیمانی 
نوعی   -  1997 ادبی  نوبل 
سنگین   - مخابراتی14  سیستم 
مقابل  فوری،  شیوه،  نیست، 

کشتی،  در  حرکتی   - سنگین 
حرکتی که هر دو پا یا بازو های 
حریف گرفته شود - نشانه15 - 
باریتعالی  از صفات  غالب، جبار، 

فلفل مزه   - عدد   -
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خبرخبر

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: یکی از 
دلایل موضع گیری هایی مثل قالیباف درباره 
سوپرانقلابی ها این است که می خواهند شانه 
از واقعیت ها و مســئولیت ها خالــی کنند و 
می خواهند با فرار رو به جلو خود را مسئول این 
رفتارها ندانسته و پاسخگو نباشند. علی محمد 
نمازی فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا، در پاســخ به این سوال آقای 
قالیباف نسبت به ســوپرانقلابی ها صحبتی 
داشتند که اخیرا هم آن را تکرار کردند، منظور 
او از سوپر انقلابی ها کیست و هدف او از طرح این 
مساله چیست، گفت: طرح سوپرانقلابی ها و هر 
طرحی که شامل ملت ایران نشود و اقلیتی را 
در بربگیرد، طرحی شکست خورده است.  باید 
طرح هایی مطرح باشند که مخاطب آن ها همه 
ملت ایران باشند و این طرح بخواهد از طریق 
شایسته سالاری به نتیجه برسد. شایسته سالاری 
از طریق صندوق رای و برگزاری انتخابات آزاد به 
نتیجه خواهد رسید. هر طرحی که قشر خاصی 
را در نظر داشته باشد، مخصوصا آن قشر خاصی 
که از رانت برخــوردار بودند، قطعا محکوم به 

شکست است. این یک موضوع بدیهی است.
وی افزود: اما این که آقای قالیباف، چنین بی پروا 
و شفاف سوپرانقالابی ها را مخاطب قرار می دهد 
و می گوید شــما کاری نمی کنید، دائم ایراد 
می گیرد که کســانی که کاری انجام نداده اند 
حق ایراد گرفتن بر دیگران را ندارند، دو احتمال 
را به وجود می آورد؛ یکی اینکه می خواهد بگوید 
با آفت هایی که کشور و نظام را تهدید می کند 
مخالف است و هشدار بدهد که شاید دیگران 
جلوی این ها را بگیرند و به مدعیانی که مطلقا 
مواضع خود را درســت می دانند، بفهماند که 
مطلق انگاری و صحیح دانســتن رفتارهای 
خودشــان تهدیدی برای نظام است. نمازی 
مطرح کرد: یک احتمال هم وجــود دارد آن 
هم این موضوع است که از افشاگری هایی که 
درباره خانواده اش صورت گرفت، ناراحت است 
و می خواهد با این عنوان و پوشش این اتفاق 
را محکوم کند. در هــر صورت این صحبت ها 
نشــان می دهد که اگر جمعیتی را با پشتوانه 
سوپرانقلابی در کشور آزاد بگذاریم و آن ها مجاز 
باشند، هر موضعی خواستند بگیرند و هر اقدامی 
خواستند انجام دهند، خطر جدی برای نظام 
دارد. نظام، ملت و کشوری در ثبات و آرامش 
خواهند بود که محورش حاکمیت قانون باشد.

با حضور 11 کشور؛

سازمان منطقه ای 
محیط زیستی 

احداث می شود
 رئیس سازمان محیط زیست گفت: در بیانیه 
تهران که با حضور ۱۱ کشور انجام شد، براساس 
درخواست ریاســت جمهوری یک سازمان 
منطقه ای محیط زیستی احداث می شود. به 
گزارش ایرنا، علی سلاجقه در بازدید از نمایشگاه 
اولین رویداد هم افزایی مدیریت ایران در جمع 
خبرنگاران گفت: سعی می کنیم منشا اصلی 
آلودگی هوا یعنی بحث گرد و غبار در کشــور 
را حل کنیم. سلاجقه درخصوص ریزگردهای 
خارجی نیز اضافه کرد: رایزنی هایی با کشورهای 
خارجی انجام داده ایم، که نتیجه خوبی داشته 
و در بیانیه تهران که با حضور ۱۱ کشور انجام 
شد، براساس درخواســت ریاست جمهوری 
یک سازمان منطقه ای محیط زیستی احداث 
می شــود. بحث دیگر دبیرخانــه و صندوق 
منطقه ای است که هر سه شکل خواهد گرفت. 
در حال تبادل کارشناســی با عراق و سوریه 
هستیم. طرفین هم از نشست اظهار امیدواری 
کردند. رئیس سازمان محیط زیست با اشاره به 
مشکلات زیست محیطی دریاچه ارومیه افزود: 
در حال پیگیری هســتیم تا در یکی دو هفته 
آینده، تصفیه خانه های شــهر ارومیه و تبریز 
طبق طرحی که وجود دارد بازنگری می شود 
که ان شاألله بخشی از معضلات محیط زیستی 
دریاچه ارومیه حل شود. سلاجقه بیان کرد: 
متاسفانه بخش هایی که درحال ترمیم است 
با یک اشــکال های فنی مواجه شده که دچار 
ترک و در نتیجه باعث هدر رفت آب می شود و از 
لحاظ پایداری وضعیت مناسبی ندارد. امیدواریم 
که در این شرایط جوی بتوانیم مشکلات را حل 
کنیم. او عنوان کرد: درخصوص زاینده رود، با 
نمایندگان مجلس در استان اصفهان جلسه 
داشتیم، قرار شد علاوه بر مطالبه حق آب تالاب 
گاوخونی، مطالبه حق آب زاینــده رود نیز از 
طریق وزارت نیرو انجام شود. بعد از بحث آب 
شرب، اولویت اصلی ما حق آبه محیط زیستی 
زاینده رود و تالاب گاوخونی  است که با وزارت 
علوم نیز صحبت کرده ایم تا بتوانیم دریاچه را 
باز کنیم. رئیس سازمان محیط زیست درباره 
افزایش حفر عمیق چاه ها برای رفع مشــکل 
سیستان تصریح کرد: این اتفاق صرفا در مرحله 
آزمایشی است و باید از لحاظ کیفیت، کمیت، 
درجه حرارت و اینکه آیا در بحث کشــاورزی 
قابل استفاده است یا خیر بررسی صورت گیرد.

رهبر جریان حکمت ملی عراق در گفت و گویی تاکید کرد که سفر سردار 
قاآنی به بغداد هیچ ارتباطی با مساله اعتراضات ندارد. به گزارش ایسنا، 
سید عمار حکیم، رهبر جریان حکمت ملی عراق در گفت وگو با بخش 
عربی شبکه بی بی سی در پاسخ به سوالی درخصوص ارتباط "چارچوب 
هماهنگی")ائتلاف جریان های شیعی عراق( با ایران و ادعای فشار ایران 
بر این ائتلاف مبنی بر توافق بر سر انتخاب محمد شیاع السودانی به عنوان 
نامزد نخست وزیری گفت: این امر بر هیچ کس پنهان نیست که برخی 
نیروهای چارچوب هماهنگی با جمهوری اسلامی ارتباط دارند و آن را به 
طور علنی می گویند و به آن افتخار هم می کنند، همانطور که ما در عراق 
نیروهایی داریم که به روابطشان با کشورهای دیگر مانند ترکیه، کشورهای 
خلیج)فارس(، کشورهای عربی و غیره افتخار می کنند. بخشی از این 
روابط به نفع عراق است و بخشی نیز از حد منافع ملی عبور می کند بنابراین 
روابط تمام احزاب سیاسی باید به یک شکل ارزیابی شود. وی تاکید کرد: 
خیانت کار خواندن دیگران و متهم کردن آن ها باید برای همه، حد و مرز و 
اساس منطقی داشته باشد. درخصوص اینکه ایران در انتخاب نامزد نخست 
وزیری دخالت داشته است من بر این باورم که هر ناظر منصفی اذعان می 
کند که این اولین مرحله انتخاباتی و تشکیل دولت در عراق است که طرف 
های خارجی و بین المللی کمترین دخالت را در آن داشته اند. عمار حکیم 
در پاسخ به این سوال که آیا سردار اسماعیل قاآنی روز گذشته به بغداد آمد 
خاطرنشان کرد: آقای قاآنی همانند نمایندگان دیگر کشورها هر چند وقت 
یک بار به عراق می آید و با مسئولان دولتی و سیاسی دیدار و مشورت و 

تبادل نظر می کند.

سفر سردار قاآنی به بغداد هیچ 
ارتباطی با اعتراضات ندارد

قالیباف با طرح 
سوپرانقلابی ها 

می خواهد از مسئولیت  
شانه خالی کند یـک تحلیل گـر مسـائل بین الملـل گفـت: آنچـه کـه 

گروسـی تکرار می کند با مکمل سـخنان جوزپ بوررل 
و تحـولات تل آویـو و تغییـر دکتریـن بایـدن در قبـال 
خاورمیانـه همگـی به صـورت همگـن پیـش می روند 
و نماینـده ایـن ادعا هسـتند که اکنـون افـکار عمومی 
آماده پذیرش بازگشـت تحریم ها علیه ایران، بازگشـت 
پرونده ایران به شـورای امنیت و حتی قـرار گرفتن این 

پرونـده ذیل فصل هفتم منشـور اسـت.
مهدی مطهرنیا در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در تحلیل 
آخرین وضعیت رونـد احیای برجـام و در پاسـخ به این 
سـوال که با توجـه به سـخنان روز سه شـنبه مسـئول 
سیاسـت خارجی اتحادیـه اروپا مبنـی بر قـرار گرفتن 
یک پیشـنهاد روی میز برای تهـران و واشـنگتن و ذکر 
این مطلـب که چنانچـه توافق مـورد قبول واقع نشـود 
»یک بحـران هسـته ای خطرنـاک« در انتظـار خواهد 
بـود، سـناریوهای پیـش روی توافـق هسـته ای سـال 
۲۰۱۵ چـه خواهد بـود، گفـت: پرونده هسـته ای ایران 
متوجه یک بحـران بین المللی اسـت؛ بحران ها مرحله 
تولد، شـکوفایی، فروکش و پیامد دارند. هـر بحرانی در 
مسـیر حرکت خود از شـکل معنادار، محتوایی تعریف 
پذیر، فراز و نشـیب هایی سـخت و پیامدهای متمایزی 
برخـوردار اسـت و بـه تبـع بازیگـران دخیـل در همان 
بحـران، بـه واسـطه جایگاهـی کـه از منظر قـدرت در 
پس مدیریـت آن بحـران دارند، بـا یکدیگـر در تعارض 
قـرار می گیرنـد و تـلاش می کننـد که بـه نفـع منافع 
تعریف شـده خـود از آن بحـران، آن بحـران را رهبری، 
مدیریت و اجرای سیاسـت اعمالی خود را فراسازند. لذا 
از ایـن منظر، بایـد بگویم که بحران موسـوم بـه پرونده 
هسـته ای ایـران که مشـهور بـه برجام شـده، از شـکل 
معنـاداری برخوردار اسـت به ایـن معنا که ایـن بحران 
متوجه ایجاد یک فضای برخورد با تهـران در چارچوب 
نگـرش انقلابی اسـت. پـس از انقـلاب اسـلامی، ایران 
تلاش کـرد بـه عنـوان یـک بازیگـر چالش گـر در برابر 
نظم بین المللـی ایفـای نقش کنـد. نظامـات حاکم بر 
نظم بین المللی را اسـتعماری و امپریالیسـتی دانسـت 
و در برابـر آن صـف آرایی کـرد و به این ترتیـب رویکرد 
مقاومت در برابر نظـام بین الملل را در ایران و سـپس در 

منطقه ایجـاد کرد.
وی ادامـه داد: پرونـده هسـته ای از نظر آرایش شـکلی 
متوجه ایجـاد فضـای اصطکاک بیشـتر با تهـران بود و 
این اصطـکاک در دو دهه ادامه یافـت و از نظر محتوایی 
موجـب تحریم هـای فلج کننـده علیه تهـران شـد. لذا 
محتـوای آن محدود کـردن نظـام جمهوری اسـلامی 
ایران با رویکردی اسـت که چالش گر اسـت. این بحران 
بعد از جنگ خلیج فـارس و به موازات برخـورد با صدام 
حسـین صـورت پذیرفـت و تـلاش کـرد نوعی تـوازن 
منطقه ای را در منطقه خاورمیانه حفظ کنـد و تولد آن 

ناشـی از همین رویکرد اسـت. 
وی افزود: پرونده هسـته ای اکنون با گـذار از مرز برجام 
یعنی برنامـه جامع اقـدام مشـترک با تعریف موسـع و 
گسـترده ای کـه غـرب از آن از منظر محتوایی داشـت 
به ایـن معنا که غـرب اساسـا برجـام را یک اقـدام برای 
بازگرداندن ایران به عنوان یک بازیگـر عادی برای نظام 
بین الملل تعریف کرد و تنها محدود به پرونده هسته ای 
نبود، این پرونـده را در مرکـز توجه قـرار داد. لـذا بعد از 
آنکه برجام در یک تعریـف محدود از نظـر محتوایی اما 
از نظر دسـتاوردها بسیار گسـترده تعریف شد، تنش ها 
میان ایران و ایالات متحـده آمریکا از نو آغاز شـد. ایران 
عملکرد خود را محـدود به پرونده هسـته ای می داند اما 
خواسـتار لغو همه تحریم ها و رودررویی هـای آمریکا و 
همپیمانانش اسـت و امروز این بحران در اوج شکوفایی 
قرار دارد. پرونده هسـته  ای ایران در سـال های گذشـته 
فراز و نشـیب های فراوانی را تجربه کرده اسـت و اکنون 
دیگر به ایسـتگاه های نهایی وارد شـده اسـت. امـروز به 
ادعای غرب ایـران در مرز دسـتیابی به گریز هسـته ای 
قرار داشـته و از سـوی دیگر ایالات متحده در پی ایجاد 
حرکـت بر ضد ایـران بـا کمک ائتـلاف عربـی، عبری و 

غربی اسـت.
این تحلیل گـر روابط بین الملـل گفت: پیمان موسـوم 
به اورشـلیم به عنوان مکمل پیمـان ابراهیـم و حرکت 
در جهت تحریم های بیشـتر و محاصره منطقه ای علیه 
ایـران به نحوی پیـش می رود کـه وزیر جنگ اسـرائیل 
اعلام جنگ را علنـا در فضای رسـانه ای مطرح می کند 
که همگـی نشـان از پایـان مسـیر برجـام دارد اما هیچ 

کدام از طرفیـن حاضر به قبول ننگ اعـلام مرگ برجام 
نیسـتند چرا که این موضوع برای هرکـدام هزینه در بر 
دارد و ایـن اتحادیـه اروپاسـت که اعلام خطـر می کند. 
این بـار باید جـوزپ بـوررل سـنجیده سـخن بگوید و 

پیامد سـخنانش را محاسبه کند. 
این اسـتاد آینده پژوهی گفت: آینده برجـام را می توان 
در چهـار سـناریوی کیش و مـات، قیصر، لبـه مقاومت 
و آفتـاب زمسـتانی مورد بررسـی قـرار داد کـه پیش تر 
هرکـدام را توضیـح داده ام. و لذا اگر بخواهیـم این چهار 
سـناریو را در هـم ادغـام کـرده و دو سـناریو را بررسـی 
کنیـم اکنون فرمـان مقاومـت شـکل گرفته اسـت و از 
طرف دیگـر باید بپذیریم کـه از یک طرف ایـران درگیر 
مسـائل مربوط به اقتصاد اسـت و آمریکا نیـز نمی تواند 
تضمین هـای بین المللـی به ایـران بدهـد و از کـدام از 
بازیگران بر سـر مواضع خودشـان اصـرار دارنـد و هر دو 
فرمـان مقاومت گفتمانـی خـود را نادیـده نمی گیرند. 
به نظـر می آید در ایـن وضعیت هـر دو باید بـه پلن دوم 

بیش از گذشـته بیندیشند.  

مطهرنیـا در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه بـا توجـه 
بـه هشـدارهای چنـد روز گذشـته مدیـرکل آژانـس 
بین المللـی انـرژی اتمـی و همچنیـن بـه نوعـی اتمام 
حجـت هماهنـگ کننـده برجـام آیـا می تـوان انتظار 
داشت که نشست ماه سـپتامبر شـورای حکام با صدور 
قطعنامه علیه ایران همراه بوده و زمینه سـاز بازگشـت 
پرونده ایـران به شـورای امنیت باشـد، گفـت: آنچه که 
نشـانگان به نمایش می گذارد نوعی ضمیمه رسـانه ای 
در حرکـت علیـه نظـام جمهـوری اسـلامی در پرونده 
هسـته ای دیـده می شـود؛ آنچـه کـه گروسـی تکـرار 
می کند بـا مکمـل سـخنان جـوزپ بـوررل و تحولات 
تل آویـو و تغییـر دکتریـن بایـدن در قبـال خاورمیانه 
همگی به صورت همگـن پیش می رونـد و نماینده این 
ادعا هسـتند کـه اکنـون افکار عمومـی آمـاده پذیرش 
بازگشـت تحریم ها علیه ایران، بازگشـت پرونـده ایران 
بـه شـورای امنیـت و حتـی قـرار گرفتـن ایـن پرونده 
ذیل فصل هفتـم منشـور اسـت و روی این مسـاله کار 

می کننـد.

کسی حاضر به قبول ننگ اعلام مرگ برجام نیست
غرب افکار عمومی را آماده پذیرش بازگشت پرونده هسته ای به شورای امنیت می کند

لنا
  ای

س:
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
 139260319008004496 شماره  راي  برابر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی 
ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  زرند  ملک 
فرزند  زرندی  قندی  حسن  آقای  متقاضی 
حسین به شماره شناسنامه 5988 صادره از 
زرند در یک باب خانه به مساحت 166.42 
 7561 از پلاک  فرعی  مترمربع پلاک 798 
اصلی واقع در زرند خیابان فردوس بخش 

آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  13 کرمان 
به  لذا  است  گردیده  محرز  قندی  حسین 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور 
صورتی  در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله 
مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  که 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
و   تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه 
از  ماه  اخذ رسید، ظرف مدت یک  از  پس 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضاي  صورت 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض 

خواهد شد.

تعیین  قانون  موضوع  هیات 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه 

اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
 139260319008004475 شماره  راي  برابر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند 
آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
محمد ملکی بابهویزی فرزند علی به شماره 
شناسنامه 10 صادره از زرند در یک باب خانه 
به مساحت  324.75 مترمربع پلاک 2117 
فرعی از 7566 اصلی بخش 13 کرمان واقع 
خریداری   3 کوچه  پرستار  خیابان  زرند  در 

از مالک رسمی آقای عباس نورالدینی محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 

فاقد سند رسمی
آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 
و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی
برابر راي شماره 139360319008002048 هیات 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر 
زرند تصرفات  ثبت ملک  ثبتی حوزه  واحد  در 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی حقیقی 
فرزند محمد حسین به شماره شناسنامه 976 
مساحت  به  خانه  باب  یک  در  زرند  از  صادره 
و  مفروز  فرعی   30 پلاک  مترمربع   385.81
از 2430 اصلی  1 فرعی  از پلاک  مجزی شده 
واقع در زرند بخش 13 کرمان به آدرس شهرک 

ولیعصر کوچه جوادالائمه 6 خریداری از مالک 
رسمی آقای سید اشرف موسوی زرندی محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
آگهی می شود  روز  فاصله 15  به  نوبت  دو  در 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند 
اداره تسلیم و  دو ماه اعتراض خود را به این 
پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
قضایی  به  را  اعتراض،دادخواست خود  تسلیم 
انقضاي  در صورت  است  بدیهی  نمایند  تقدیم 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

1401/05/08: نوبت اول انتشار تاریخ
1401/05/23 : نوبت دوم انتشار تاریخ

حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: 1355267

تاریخ انتشار نوبت اول:  1401/05/08
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/05/23

حسين توحيدي نیا
 رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: 1355605

تاریخ انتشار نوبت اول:  08/ 1401/05
تاریخ انتشار نوبت دوم:  23/ 1401/05

حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: 1355780

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي 

و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

برابر راي شماره 140160319012001121 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم زينب شيباني 
تذرجي فرزند احمد به شماره شناسنامه 775 صادره از سیرجان در يك باب 
خانه خرابه به مساحت 269/97 مترمربع 1848 اصلي واقع در خیابان میرزارضا 
کرمانی بخش 35 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي غلامرضا نصرت آبادی 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012000918 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
رفعتي  اشرف  خانم  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
فرزند كمال به شماره شناسنامه 1022 صادره از سیرجان در يك قطعه باغ دارای 
یک باب ساختمان به مساحت 6423/92 متر مربع پلاك 1334 اصلي  واقع در 
حسن آباد شیخ ها خريداري از مالك رسمي آقاي اسماعیل آباده محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود 
اعتراض  ماه  دو  به مدت  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته 
از تاريخ  از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه  اداره تسليم و پس  خود را به اين 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 
در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات   139560319008002433 شماره  راي  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد خواجه زارکوئی فرزند حسن 
بشماره شناسنامه 1606 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 293.36 مترمربع 
پلاک 269 فرعی از پلاک 2288 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان به آدرس خیابان 
زاهد خریداری از مالک رسمی  علی اکبر مرتضوی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/05/08  /   تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/5/23 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1356786

تاريخ انتشار نوبت اول :  1401/05/08   /  تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/05/23 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355590

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/08  /   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/23
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك

شناسه آگهی: 1355165

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات  راي شماره 139460319008001630  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین میرزائی حسین آبادی 
فرزند موسی بشماره شناسنامه 61 صادره از زرند در یک باب گاوداری به مساحت 
1717.55 مترمربع پلاک 310 فرعی از پلاک 8020 اصلی واقع در بخش 13 کرمان 
زرند روستای واسط خریداري از محل  مالکیت سید بهاءالدین تهامی مالک رسمی 
محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/08    /     تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/05/23
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند

شناسه آگهی: 1355159

گواهی انحصار وراثت
آبادی  رق  اسکندری  غلامرضا  آقای 
باستناد   81 شناسنامه  بشماره 
شهادتنامه و گواهی فوت و فتوکپی 
بشماره  درخواستی  ورثه  شناسنامه 
75/4/1401 تقدیم این دادگاه نموده چنین اشعار داشته 
است که شادروان مرحومه زهرا حسین زاده خامکانی به 
شماره شناسنامه 188 در تاریخ 1401/3/4 در اقامتگاه 
دائمی خود بر اثر بیماری فوت نموده است و ورثه حین 

الفوت وی عبارتند از:
1. آقای غلامرضا اسکندری رق آبادی فرزند عزیزالله به 
شماره شناسنامه 81 محل صدور حوزه 2 زرند همسر 

متوفی.
محمد  فرزند  خامکانی  زاده  حسین  علی  آقای   .2
بشناسنامه شماره 1038 محل صدور حوزه 2 زرند پدر 

متوفی.
عباس  فرزند  بابعبدانی  محسنی  کبری  خانم   .3
بشناسنامه شماره 33 محل صدور حوزه 2 زرند مادر 

متوفی.
4. آقای ابوالفضل اسکندری رق آبادی فرزند غلامرضا 
حوزه  صدور  محل   3080575318 شماره  بشناسنامه 

مرکزی زرند فرزند متوفی.
غلامرضا  فرزند  آبادی  رق  اسکندری  فاطمه  خانم   .5

حوزه  صدور  محل   2981621580 شماره  بشناسنامه 
مرکزی کرمان فرزند متوفی.

پس از تشریفات قانونی و ملاحظه گواهینامه مالیات بر 
ارث بشماره پرونده 75 مورخه 1401/5/2 در وقت فوق 
العاده شعبه 4 شورای حل اختلاف کیانشهر و طغرالجرد 
به تصدی امضا کنندگان زیر تشکیل و پس از ملاحظه 
پرونده کار و باستناد ،ماده 946، 913،901، 892، 887، 
864، 862، 861 قانون آیین دادرسی مدنی گواهی می 
نماید که ورثه درگذشته منحصر به اشخاص یاد شده در 
بالا بوده و وارث دیگری ندارد و دارایی ان شادروان پس 
از پرداخت و انجام حقوق و دیونیکه بر ترکه تعلق می 

گیرد بین ورثه تقسیم می گردد.
  از کل ماترک متوفی اموال منقول و اموال غیرمنقول 
یک چهارم سهم همسر متوفی و یک ششم سهم مادر 
متوفی و یک ششم سهم پدر متوفی و بقیه آن بین 
فرزندان به هر پسر دو برابر هر دختر متوفی ارث تعلق 

می گیرد. 
این گواهینامه برای مبلغ بیشتر از پانصد میلیون ریال 

دارای ارزش قانونی است. م الف 11

محمدمهدی میرزائی عبدالیوسفی
قاضی دادگاه عمومی/  شورای حل اختلاف 
کیانشهر و طغرالجرد

آگهی مزایده مال منقول
بایگانی  شماره   140021920000133488 پرونده  کلاسه 
پرونده 0000102 اجرای احکام حقوقی دادگستری کوهبنان 
در نظر دارد در خصوص پرونده فوق الذکر، محکوم لها : 
زهرا بلوچ اربابی پتکوئی و محکوم علیه مهدی حسن 
خانی فرد، دایر بر فروش یک دستگاه پراید SE 132 به رنگ سفید روغنی 
مدل 1393 ، تحت نظارت واحد اجرای احکام مدنی ، مطابق مقررات قانونی 
صادر گردیده، و خودروی مذکور توسط کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ 
یک میلیارد و پنجاه میلیون ریال معادل یکصد و پنجاه میلیون تومان ارزیابی 
گردیده تا از طریق مزایده به فروش رسانده شود، لذا طالبین خرید می 
توانند ضمن بازدید از خودروی فوق الذکر که در پارکینگ راهنمایی و رانندگی 
کوهبنان می باشد پیشنهاد خرید خود را به انضمام ده درصد مبلغ پیشنهادی 
در پاکت لاک و مهر شده تا روز قبل از برگزاری جلسه مزایده تحویل دایره 
ی اجرای احکام نمایند با توجه به اینکه ده درصد مبلغ پیشنهادی باید به 
حساب سپرده دادگستری واریز شود جهت دریافت شماره حساب و شناسه 
واریز به اجرای احکام دادگستری مراجعه شود . جلسه مزایده در روز سه 
شنبه مورخه 1401/6/1 راس ساعت 10 صبح با حضور نماینده دادگستری در 
محل دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری کوهبنان منعقد و برگزار می گردد و 
شخصی برنده مزایده خواهد شد که بالاترین قیمت را پیشنهاد نموده باشد و 
در صورت انصراف برنده مزایده ده درصد مبلغ پیشنهادی که به حساب سپرده 

دادگستری واریز شده به نفع صندوق دولت ضبط خواهد شد. م الف 10
قاضی اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان کوهبنان 
محمد مهدی میرزایی عبدالیوسفی

آگهی تحدید حدود اختصاصی
بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
اصلی   920 از  فرعی   4126 پلاک  دارای  آن  در  احداثی 
به مساحت6026.5 متر مربع واقع در بلوار خلیج فارس 
روبروی پمپ بنزین رازبان شهر منوجان قطعه پنج بخش
46 کرمان مورد تقاضای آقای مصطفی رازبان فرزند فتح الله به شماره ملی 
3160224491 نیاز به تحدید حدود اختصاصی دارد. لذا حسب درخواست 
فوق  پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی  مورخ1401.5.5  مالک  کتبی 
منتشر و عمليات تحدیدی آن از ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1401.6.5 
رقبه  مجاور  مالكين  و  مالک  به  لذا  آمد.  خواهد  عمل  به  در محل شروع 
این آگهی در محل وقوع ملک  مذکور اخطار میشود که در موعد مقرر در 
حاضر و چنانچه کسی بر حدود و حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد 
میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی 
خود را به اداره ثبت و اسناد املاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال 
ادعایی  گونه  هر  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس  صورت  این  غیر  در  شود. 

مسموع نیست.
علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت اسناد شهرستان کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک رودبارجنوب
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای  شماره 
140160319079000205 - 1401/04/02 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علی بخش میرانی طراده فرزند حسین بشماره شناسنامه  
379 صادره از رودبار جنوب در یک باب خانه  به مساحت 292 متر 
مربع پلاک 1356 فرعی از188 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
188 اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب بلوار ولایت کوچه 8 بخش 
46 کرمان  خریداری از مالک رسمی آقای عبدالحسین ومحمد مهدی 
مهیمی و خانم مهسا مهیمی و خانم فاطمه بیگ مرادی  محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله  15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:130
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/05/08 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/23

سرلشکر موسوی با صراحت از کارکنان و خانواده ارتش به علت عدم 
موفقیت در رفع دغدغه های معیشتی عذرخواهی کرد. فرمانده کل ارتش 
)پنجشنبه( در جمع دانشجویان دانشگاه فرماندهی و ستاد آجا با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته در دوره پنج ساله فرماندهی اش در ارتش جمهوری 
اسلامی ایران اظهار داشت: بنده در شهریور ماه سال ۱۳۹۶ با محاسبه 
و توکل بر خدا صراحتا یکسری برنامه هایی را جهت اجرایی شدن اعلام 
کرده و بر همین اساس قول هایی را داده بودم؛ از جمله اینکه ظرف مدت 
پنج سال دغدغه معیشت کارکنان را در ذهن رهبر انقلاب و خانواده های 
ارتشی مرتفع کنم که متأسفانه در این رابطه موفق نشدم. سرلشکر 
موسوی با بیان اینکه تقریبا در تمامی برنامه هایی که از پیش اعلام کرده 
بودم با موفقیت به نتیجه رسیدیم، گفت: تنها در موضوع معیشت به اهداف 
تعیین شده دست نیافتیم و بر خود لازم می دانم از همین تریبون و در 
حضور نمایندگان ارتش جمهوری اسلامی ایران از رهبر انقلاب و کارکنان 

و خانواده های محترم و صبور ارتشی عذر خواهی کنم...

عذرخواهی فرمانده کل ارتش از 
خانواده های ارتشی



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1285 پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال       1401 مرداد مــاه   08 شــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان:
عدم مهارت نیروی انسانی، عامل اصلی 

کُندی کار است
 رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان کرمان با اشاره به اینکه نیروی 
انسانی موثرترین عامل در فضای کسب و کار در همه کشورهاست، گفت: براساس پایش 
فضای کسب و کار می بینیم یکی از عوامل اصلی کُندی کار، عدم مهارت نیروی انسانی 

است.
سیدمهدی طبیب زاده در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان کرمان 
اظهار کرد: پایش فضای کسب و کار استان هر سه ماه یک بار براساس ۲۸ شاخص انجام 
می شود. او با اشاره به تلاش برای حل مسائل واحدهای تولیدی و فعالان اقتصادی استان 
افزود: برای حل مشکلات تامین اجتماعی تلاش زیادی می کنیم اما برخی مسائل هنوز 
باقی مانده است. طبیب زاده بیان کرد: با کارشناسان هر سازمان، نمایندگان مجلس و دولت 
جلسات زیادی برای حل مسائل می گذاریم و هر مسیری که برای بهبود فضای کسب و کار 

و رفع موانع موثر است را دنبال می کنیم و نتایج خوبی گرفته ایم.
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان با اشاره به اینکه پلتفرم.هایی تعریف کرده ایم که صدور 
مجوزها را تسهیل می کند، افزود: نیروی انسانی موثرترین عامل در فضای کسب و کار در 
همه کشورها و از جمله کشور ماست و افزایش دانش مهارتی نیروی انسانی مسئله مهم 

در این زمینه است.
او با بیان اینکه یکی از عوامل اصلی کُندی کار، عدم مهارت نیروی انسانی است، اظهار کرد: 
در بخش آموزش، اتاق بازرگانی چند سال متوالی رتبه اول را دارد و هر سازمان و نهادی 
که فکر می کند هر دوره آموزشی نیز دارد که به بهبود فضای کسب و کار کمک می کند، 

ما انجام می دهیم.
طبیب زاده با اشاره به ترس برخی مدیران و فعالان اقتصادی از دستگاه های نظارتی، عنوان 
کرد: دستگاه های نظارتی می گویند ما جز اجرای قانون انتظاری نداریم و به نظر بنده باید 
جلساتی بین این افراد و سازمان های نظارتی برگزار و دغدغه ها و انتظارات دو طرفه مطرح 

شود کما اینکه دستگاه های نظارتی تاکنون کمک کرده تند.
او در پایان اظهارکرد: مسائل فرهنگی نیز در فضای کسب و کار موثر هستند.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

فرمانده انتظامی شهرستان کهنوج از شناسایی و دستگیری ۹ نفر از عاملان 
شرارت و تیراندازی و کشف هفت قبضه سلاح ممنوعه از آنان خبر داد.

 سرهنگ علی امیری گفت: در پی وقوع چندین مورد تیراندازی و رفتارهای 
خشونت بار در شهرستان کهنوج و مطالبه جدی مردم برای برخورد با این 
قبیل اقدامات، ماموران انتظامی با محوریت پلیس امنیت عمومی و اقدامات 
اطلاعاتی، ۹ متهم دخیل در این جرائم را شناسایی و در یک عملیات ضربتی 

آنان را دستگیر کردند.
این مقام پلیس تصریح کرد: با اشرافیت اطلاعاتی پلیس و در بازرسی از 
مخفیگاه متهمان هفت قبضه سلاح ممنوعه شامل پنج قبضه کلت و ۲ 

قبضه کلاش کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان کهنوج بیان کرد: این متهمان دارای سوابق 
کیفری از جمله اخلال در نظم و امنیت عمومی، خرید، فروش، حمل و 
نگهداری سلاح و مهمات غیرمجاز، تیراندازی ایذایی، نزاع و درگیری، تهدید 

و قدرت نمایی با سلاح و ایجاد رعب و وحشت برای شهروندان هستند.

ثر وقوع  مدیر جهاد کشاورزی شهرستان رفسنجان گفت: بر ا
سیل اخیر در شهرستان رفسنجان پنج هزار هکتار از باغات پسته 

شهرستان دچار خسارت شدند.
للهی مدیر جهاد کشاورزی شهرستان رفسنجان  عباس حاج عبدا
امروز اظهار کرد: متاسفانه بر اثر سیل اخیر در شهرستان رفسنجان 

بسیاری از باغات پسته شهرستان دچار خسارت شدید شدند.
او عنوان کرد:حدود پنج هزار هکتار از باغات پسته شهرستان دچار 
آبگرفتگی از سطح متوسط تا شدید شده اند، همچنین خطوط انتقال 
نتقال آب از چاه به باغ  ز باغات که شامل ا داخل باغات و خارج ا

می شود، خسارت دیدند.
۲۰۰ موتور پمپ  ره به خسارت سیل به  شا با ا للهی  حاج عبدا
کشاورزی در شهرستان رفسنجان گفت: در مناطق کوهستانی نیز 
آبگرفتگی قنوات داشته ایم که برآورد خسارت آن به زودی اعلام 

می شود.

 سرپرست فرمانداری قلعه گنج خواستار لایروبی رودخانه های سیل 
زده این شهرستان شد. محمد فلاح بیان کرد: سیل روزهای اخیر 
خسارت هایی به زیرساخت های روستاهای شهرستان وارد کرده است 

اما با توجه به اقدامات انجام شده خسارت جانی نداشتیم.
او عنوان کرد: طغیان رودخانه سورگاه روستاهای چراغ آباد، جنگل 
آباد و حاجی آباد را با سیل درگیر کرده است که لایروبی و تقویت 

سیل بندها در این منطقه ضروری است.
او ادامه داد: راههای روستاهای مارز نیز دچار خسارت شده است و 
نیاز به اختصاص بودجه برای بهسازی دارد ضمن اینکه در این منطقه 

راه ها بازگشایی شده است.
او همچنین به خسارات سیل به کشاورزان به خصوص خرما داران 

خبر داد

سرپرست فرمانداری قلعه گنج:خسارت سیل به 5 هزار هکتار باغات پسته رفسنجان۹ شرور در جنوب کرمان دستگیر شدند
لایروبی رودخانه های سیل زده قلعه گنج ضروری است

عکس نوشت

مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رییس 
شورای اسلامی گفت: رویکرد تشخیص و 
هیات های داوری در تامین اجتماعی فساد 
زاست و داد فعالان اقتصادی را درآورده 

است.
 محمدرضا پورابراهیمی در جلسه شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
افزود:باید به صورت پایه ای این مسائل را 

برطرف کنیم.
رییس کل دادگستری استان کرمان نیز 
گفت: سازمان تامین اجتماعی در دیوان 
عدالت اداری جزو سازمان هایی  است که 
بعد از شهرداری ها بیشترین پرونده را دارد.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی افزود: این 
مساله پیشبرد کارها را با مشکل مواجه 
کرده اما این مشکل به استان برنمی گردد و 

یک مشکل ملی است.
او اظهارداشت: تصمیم گیری برای مسائل 
اجتماعی در حوزه کار استانی نیست و ما 
در استان کرمان می توانیم کار کارشناسی 
استانی انجام دهیم و فواید و مضرات آن 
بررسی شود؛ همچنین یک پیشنهاد را به 
سطح ملی ارائه دهیم و از آن دفاع کنیم تا 

به نتیجه برسد.

امام جمعه ریگان خواستار توجه ویژه وزیر 
جهاد کشاورزی به نخلداران خسارت دیده 
ریگانی شد. حجت الاسلام حبیب رضا زاده 
در خطبه های نماز جمعه ریگان با اشاره به 
فرا رسیدن ماه محرم گفت: فلسفه قیام 
خونین کربلا در عزاداری ها توسط واعظان 

تشریح شود.
امام جمعه ریگان  با اشاره به اینکه دشمنان 
همیشه از حضور با شکوه مردم در نماز 

جمعهوحشت دارند می گوید: حضور مردم 
در نماز جمعه همیشه دشمنان اسلام را 
مایوس کرده است و اجتماع مردم یک پایگاه 
وقرارگاهی است که موضوعات مهم جامعه در 

آن مطرح می شود.
ینکه نماز جمعه آمیختگی  و با اشاره به ا ا
سیاست ومعنویت می باشد بیان داشت این 
آمیختگی هنر اسلام است که روز به روز 

پررنگ تر می شود.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان از 
امدادرسانی به ۲ هزار و ۵۱۷ نفر متاثر از سیل و 
بارندگی در طی چهار روز گذشته در نقاط مختلف 

استان خبر داد.
رضا فلاح گفت: نیرو های امدادی این جمعیت در طی 
چهار روز گذشته به ۲ هزار و ۵۱۷ نفر متاثر از سیل و 
بارندگی در طی چهار روز گذشته امدادرسانی کردند.
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان کرمان 
می گوید: شدت بارش بارندگی در ناحیه غرب و شمال 
استان از روز گذشته تاکنون زیاد بود و امدادگران و 
نجاتگران در شهرستان رفسنجان در حال تخلیه آب 

منازل بدون هیچ گونه وقفه ای هستند.
به گفته او، ۱۱ تیم امداد ونجات در رفسنجان 
حضور دارند و تا کنون ۱۶۰ خودرو گرفتار در سیل 

رفسنجان رهاسازی و ۳۷۸ نفر توسط امدادگران 
هلال احمر امدادرسانی شدند.

او می گوید: عملیات امدادونجات در نقاط مختلف 
استان ادامه دارد و در طی چند روز گذشته ۳۶۶ 
نیروی امدادی در قالب ۸۰ تیم در حال امدادرسانی 

هستند.
فلاح گفت: تا کنون ۴۰۶ بسته غذایی، ۸۲۴ کیلوگرم 
نایلون جهت پوشش، ۵۰۱ تخته پتو، ۶۷ تخته 
موکت و سایر اقلام امدادی مورد نیاز توسط جمعیت 
هلال احمر به آسیب دیدگان متاثر از سیل توزیع 

شده است.
 از سوم مردادماه امسال تاکنون ۱۶ شهرستان در 
استان کرمان تحت تاثیر سامانه مونسون دچار سیل 

و آبگرفتگی منازل و معابر شده اند

سید مجتبی حسینی، مدیر کل زندان های استان کرمان به عنوان مدیر برتر از سوی 
رئیس قوه قضاییه در سال ۱۴۰۰ انتخاب شد و طی مراسمی در دادگستری کرمان  
مورد تقدیر قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی دادگستری کرمان در تقدیرنامه 
محسن اژه ای خطاب به مدیر کل زندان های استان کرمان آمده است:"توفیق شما در 
خدمت شایسته در این ساحت مقدس که منجر به احراز عنوان مدیر برتر قوه قضاییه 
در سال ۱۴۰۰ با ارزیابی واحد متبوع و معاونت راهبردی شده، شایسته سپاس 
است". اژه ای در این تقدیرنامه با تبریک فرارسیدن هفته قوه قضاییه و بزرگداشت یاد 
و خاطره شهید مظلوم آیت الله بهشتی و یاران همراهش، از خدمات ارزشمند مدیرکل 

زندان های استان کرمان تقدیر و تشکر نموده است. 
تحقق عدالت،ارزش غایی برپایی حکومت اسلامی، مسئولیت مقدسی است که قوه 
قضائیه به موجب اصول متعدد قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، عهده دار آن 
است. در این راستا ماموریت های مهمی در اسناد بالادستی و قوانین و مقررات برای 
واحدهای مختلف قوه قضائیه پیش بینی شده که اجرای آن نیازمند تلاش خالصانه، 

صادقانه و ایثارگرانه مدیران و کارکنان صالح، کارآمد و تحول گراست.

خانه بهداشت کارگری شرکت آبفا استان کرمان ،توسط دکتر هادی بهداد 
مدیر کل امور اجتماعی وزارت مردم و با حضور مجتبی مصباح مدیرکل 
تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان کرمان،عبدیان مدیرعامل شرکت آبفا 

استان کرمان و جمعی از مدیران و مسئولین افتتاح شد. 
گفتنی است خانه کارگری با استناد به اصل ۲۹ قانون اساسی و ماده ۱۴۷ 
PHC( در کارگاه های  قانون کار به منظور ارائه خدمات بهداشتی اولیه)
۵۰۰-۴۹۹ نفر شاغل، ارائه خدمات اولیه بهداشتی به کارگران با مشارکت 
وزارتخانه های تعاون،کار و رفاه اجتماعی، بهداشت،درمان و آموزش پزشکی 
نه های بهداشت با هدف تامین سلامت  و سازمان تامین اجتماعی خا
کارکنان و خانواده آن ها و ارتقاء دانش و ایجاد رفتارهای مناسب بهداشتی 
در کارگران و سالم سازی محیط کار ایجاد می شوند و با توجه به اینکه 
شرکت آبفا استان کرمان ،دومین مجموعه بزرگ منابع انسانی با ۱۸۵۰ 
پرسنل در استان و حدود ۶۰۰ پرسنل در مرکز استان می باشد،ایجاد خانه 
بهداشت کاری امری ضروری بود که با همت مسئولین مربوطه این مهم 

تحقق یافت.

مجامع سالیانه سه شرکت مهندسی و احداث آریا حدید، شرکت مهندسی 
فن آور فولاد کار الوند و شرکت مهندسی فن آور صنعت مدائن با حضور دکتر 
شهریار طاهر پور مدیر عامل شرکت MMTE در تیرماه ۱۴۰۱برگزار گردید

سیلاب روزهای گذشته که پیش از 
این هشدار آن داده شده بود، شمال تا 

جنوب استان را تحت تاثیر قرار داده 
است./استانداری کرمان

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

رویکرد هیات های 
داوری تامین اجتماعی 

فساد  زاست

 لزوم توجه به نخلداران خسارت دیده ریگانی 

امدادرسانی به ۲ هزار و۵۱۷ سیل زده در کرمان

با پیشنهاد رئیس سازمان زندان ها کشور؛
مدیرکل زندان های استان کرمان
 مدیر برتر کشوری معرفی شد

خانه بهداشت کارگری شرکت آبفا 
استان کرمان افتتاح شد

برگزاری مجامع سالیانه سه شرکت
MMTE زیر مجموعه 

خبر

سکینه خدیش/ مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و 
صنایع دستی استان کرمان گفت:اعتباری از محل مسیولیت های 
اجتماعی به حوزه سازمان میراث فرهنگی اختصاص پیدا کرد 
که ۲ میلیارد تومان از این منابع برای سرعت بخشیدن به 
پروژه های ارگ تاریخی بم در نظر گرفته شده است. فریدون 
فعالی در حاشیه بازدید از ارگ تاریخی بم افزود: بیشتر منابعی 
که برای حوزه تاریخی بم اختصاص یافته منابع ملی است و تا 
حدودی مشارکت استانی هم در این امر وجود دارد. او افزود: ۹۹ 
درصد اعتبار پایگاه جهانی بم و منظر فرهنگی آن بابت حقوق 
هزینه می شود و تنها یک درصد برای خرید مصالح بافی می ماند. 
فعالی اظهار داشت: کرمان دارای جاذبه های گردشگری زیادی 
است اما اعتبار این استان ارگ تاریخی بم است که انتظار می رود 
کمیته برنامه ریزی شهرستان هم منابعی برای مرمت ارگ 
تاریخی بم در نظر بگیرد. مدیرکل میراث فرهنگی کرمان ادامه  
داد: ارگ تاریخی بم یک پروژه بین المللی است و به دلیل اینکه 
یک اثر ثبت جهانی است باید از منابع استانی و شهرستانی نیز 
برای آن اعتبار در نظر گرفته شود. او تصریح کرد: ارگ تاریخی بم 
در سفر ریاست جمهوری نیز به صورت ویژه دیده شده است. به 
گفته او ۱۲ کارگاه فعال در ارگ تاریخی بم وجود دارد که در قالب 

فضاهایی تحت عنوان نمایشگاه ،موزه ،بازارچه صنایع دستی و 
واحدهای اقامتی تعریف پروژه شده است .

نورپردازی ارگ قدیم بم در دو فاز 
انجام می شود

فعالی تاکیدکرد: فاز اول نورپردازی ارگ تاریخی که قسمت 
بیرونی این بنای تاریخی را شامل می شود نیز کارهای ترک 
تشریفات آن در حال انجام است و بزودی کارفرما انتخاب 

می شود و ظرف سه ماه آینده تکمیل خواهد شد.
او عنوان کرد: فاز دوم که روشنایی فضای داخلی ارگ است 
در سال ۱۴۰۱ در دستور کار قرار دارد و نورپردازی آن کامل 

خواهد شد.
موزه مردم شناسی در ارگ بم

 راه اندازی می شود
فعالی درباره راه اندازی موزه مردم شناسی بم نیز گفت: کار مرمت 
فاز اول موزه مردم شناسی که در اصطبل ارگ قرار دارد آغاز شده 
و بزودی به پایان خواهد رسید. به گفته او شهروندان می توانند 
آثاری را که ارزش نمایش در موزه را دارد با نام خودشان در موزه 
مردم شناسی ارگ تاریخی بم برای بازدید در اختیار ما قرار دهند. 

او می گوید موزه مردم شناسی ارگ تاریخی بم مقصدی برای 
گردشگران بین المللی خواهد بود.

تبدیل وضعیت نیروهای پایگاه جهانی
 از قراردادی به شرکتی

مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمان درباره دستورالعمل 
وزارت میراث فرهنگی مبنی بر تغییر وضعیت نیروهای 
پایگاه های جهانی از قراردادی به شرکتی توضیح داد: پرداخت 
حقوق پرسنل پایگاه های جهانی همیشه دغدغه ما بوده است 

که همیشه با تاخیر از ردیف بودجه عمرانی پرداخت می شد.
فعالی افزود: طی رایزنی های به عمل آمده ردیف مستقل بودجه 
جاری برای پرداخت حقوق این پرسنل در نظر گرفته شده است 
و ماهانه حقوق این افراد واریز می شود. به گفته او به دلیل اینکه 
نمی توانند این پول را وارد اعتبارات استخدامی کنند در قالب 
یک شرکت حقوق ماهانه پرداخت می شود .  او می گوید، اگر 
زمانی تبدیل وضعیت نیروها از شرکتی به رسمی صورت بگیرد 
شامل این افراد نیز خواهد شد در صورتی که قبلا این طرح شامل 
نیروهای پایگاه های جهانی نمی شد.  نیروهای پایگاه های جهانی 
کشور حدود۸۲۰ نفر هستند که از این تعداد ۱۵۶ نفر مربوط 
به استان کرمان و ۱۲۰ نفر از نیروهای پایگاه جهانی بم هستند.

۲ میلیارد تومان برای سرعت بخشیدن به پروژه های ارگ تاریخی بم در نظر گرفته شد

عنوان کتاب : عادت های اتمی
نویسنده: جیمز کلیر
مترجم: هادی بهمنی

ناشر: نشر نوین
با شناخت   ما آموزش می دهد که چگونه  به  جالب و روان، 

عادت های کوچک و مدیریت آن ها، هر روز یک درصد بهتر 
شویم. هر روز یک درصد بهتر شدن، معادل سالی ۳۷ برابر 

بهتر شدن است!
و  رفتارها  همین  کلیر،  جیمز  کتاب،  نویسنده  قول  به 
سال   ۵ از  پس  می کند  تعیین  که  است  کوچک  عادت های 

کجا هستیم و چقدر موفق شده ایم یا شکست خورده ایم.

فراخوان جایزه عکاسی جزایر 
قناری سال ۲۰۲3 منتشر شد.

مهلت: ۱۰ دی ۱۴۰۱
رقابت سال ۲۰۲۳ جایزه عکاسی جزایر قناری

 )Canarian Photo Awards( به تمام هنرمندان 
جهان فرصت بهرمند شدن از یکی از بزرگترین جوایز جدید 
عکاسی جهان را در جزایر قناری ارائه می کند. این جوایز، 
پیوندی بین زیبایی باورنکردنی موجود در دنیای ما و عکاسی 

است.
 در اولین دوره این رقابت، همه ملزومات را برای ارائه بهترین 
تجربه به شرکت کنندگان فراهم آورده اند. چنانکه نه تنها 
در طول زمان برگزاری رقابت و علاوه بر ۱۵ هزار یورو جایزه، 
برندگان به یک شام گالای فراموش نشدنی دعوت خواهند 
شد.شرکت در این رقابت برای همه هنرمندان بالای ۱۸ سال 

جهان آزاد است.
لینک ها و دانلودها

وبسایت جایزه عکاسی جزایر قناری سال ۲۰۲۳

کتاب

فراخوان 


